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Milí sousedé.
Jesličky s  Božím ne-
mluvňátkem, Tichá 
noc, ozdobený stro-
meček, kapr, štědro-
večerní hostina, roz-
zářené oči dětí, po-
letující sníh, koleda 
v ulicích Telnice, zima 

až praští, ledovice, doma s rodinou…
Krásně nazdobené obchody, širo-

ký výběr dárků, postava Santa Clause  

v každé druhé výloze, dobré občerstve-
ní na každém rohu, nezapomeň koupit 
stromek, uzávěrka snad všeho do konce 
tohoto roku…

Vánoce. Radost. Pokoj. Klid. Mír. Láska. 
Ať jsou ty skutečné Vánoce s vámi a ve 
vás.

P. S. Jako každý rok nabízím osamě-
lým lidem naší vesnice svou vánoční 
návštěvu. Budete-li chtít, rád přijdu  
(tel. 725 33 00 44).

František Kroutil, váš starosta
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 PŘEHLED JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE V ŘÍJNU A LISTOPADU 2017

Zastupitelstvo obce schvaluje:
•  úhradu skutečných nákladů spoje-

ných se zateplením fasády OÚ Telnice:
  –  zednické práce – Ivo Mareš (IČ: 

72407735) v celkové výši 255 200 Kč 
bez DPH (není plátcem DPH)

  –  dodávka zateplovacího a stavební-
ho materiálu – STAREX, s.  r. o. (IČ: 
41603109) ve výši 123  153  Kč vč. 
DPH

  –  zapůjčené lešení – Kateřina Macko- 
vá (IČ: 87172534) ve výši 67 729 Kč 
vč. DPH

  –  fasádní barvy a penetrace – Paulín 
CZ, s. r. o. (IČ: 46343598) v  ceně 
75 577 Kč vč. DPH

  –  klempířské práce a  materiál – Mi- 
lan Kubík (IČ: 13661485) v  ceně 
26 377 Kč vč. DPH

  –  klempířský materiál – ProEx 2000,  
s. r. o. (IČ: 63494213) ve výši 
30 380 Kč vč. DPH,

•  upřesňující nabídku uměleckého ko-
váře Ivo Lorenze (IČ: 10553029) na 
výrobu a  usazení dvířek do fasády  
OÚ Telnice, 

•  nabídku Ivo Grossmanna (IČ: 41565975) 
na  výměnu hlavního elektro rozva-
děče v  budově OÚ Telnice za cenu 
27  951  Kč vč.  DPH – včetně práce 
i materiálu,

•  dohodu o  ukončení účinnosti Hos- 
podářské smlouvy o  správě a  údrž-
bě víceúčelové budovy MNV Telnice, 
okr. Brno-venkov ze  dne 19. 5. 1989 
s Českou poštou, s. p. (IČ: 47114983), 
kterou se ukončuje účinnost původní 
smlouvy k 31. 12. 2017,

•  převod telefonní linky č. 544 224 197 
z  České pošty, s. p., na účastníka 
„Obec Telnice“ u operátora O2 s tím, 
že tato linka bude následně převede-

na do sítě IPEXu a zařazena do virtu-
ální ústředny obce Telnice,

•  smlouvu o  nájmu zařízení a  zajiště-
ní dálkového bezpečnostního mo-
nitoringu s  Českou poštou, s. p. (IČ: 
47114983),

•  nabídku společnosti Agerit, s. r. o. 
(IČ: 26298848) na pořízení 2 ks note-
booků + 2 licencí MS Office v celkové 
hodnotě 37 812 Kč vč. DPH,

•  provedené práce společností SEKA- 
NINA-SEVUD, s. r. o. (IČ: 29197007) za 
vytrhání a odvoz panelů z MŠ Telnice 
v ceně 48 400 Kč vč. DPH,

•  pronájem části obecního pozemku  
p. č. 486/1 (50 m2) v  k. ú. Telnice 
u  Brna panu Zdeňkovi Špánkovi 
s účinností od 1. 11. 2017 a příslušnou 
smlouvu o nájmu pozemku (50 m2 za  
500 Kč/ročně),

•  pronájem části obecního pozemku p. 
č. 1282/6 (20 m2) v k. ú. Telnice u Brna 
panu Davidu Linhartovi pro účely 
včelaření s  účinností od 1. 11. 2017 
a  příslušnou smlouvu o  nájmu po-
zemku (20 m2 za 8 Kč/ročně),

•  úhradu faktury za provedení ce-
loplošné deratizace společností 
Idea4You, s. r. o. (IČ: 02493985) ve výši 
10 500 Kč (není plátce DPH),

•  nabídku firmy Traktorservis-ML, s. r. o.  
(IČ: 29264413) na nákup traktoru 
Yanmar SA 424 v akci za 398 999 Kč 
bez DPH a sněžné frézy YANMAR YSR 
765C za 1 Kč bez DPH,

•  návrh rozpočtu příspěvkové organi-
zace Základní škola a Mateřská škola 
Telnice na rok 2018,

•  návrh střednědobého výhledu roz- 
počtu příspěvkové organizace Zá- 
kladní škola a Mateřská škola Telnice 
na roky 2019–2020,



Telnický zpravodaj – prosinec 2017Informace z obecního úřadu2
•  schvaluje jménem zřizovatele tyto 

členy školské rady Základní školy 
a Mateřské školy Telnice (IČ: 75022621): 
František Kroutil a Pavla Chovancová,

•  výši odměn pro neuvolněné zastu-
pitele v  souladu s  nařízením vlády  
č. 318/2017 Sb. a zákonem č. 99/2017 
Sb. s účinností od 1. 1. 2018,

•  pořízení hracího prvku s  názvem 
Stromový domeček pro zahradu 
Mateřské školy Telnice od společnos-
ti Drimal play, s. r. o. (IČ: 04904923) 
v celkové ceně 187 000 Kč bez DPH,

•  smlouvu o poskytnutí grantu s pod-
nikem Povodí Moravy, s. p. (IČ: 
70890013) na nákup kalového čerpa-
dla Ready 8 ve výši 20 000 Kč,

•  pořízení oplachtovaného vozíku 
pro účely hasičské jednotky v  ceně  
49 985 Kč bez DPH od společnosti 
VEZEKO, s. r. o. (IČ: 26273349),

•  pořízení nového stolního počítače 
v ceně 22 930 Kč bez DPH od společ-
nosti Agerit, s. r. o. (IČ: 26298848),

•  žádost o  spolupráci při akci Filmové 
léto 2018 Kinematografu bratří Ča- 
díků,

•  dodávku a instalaci vestavěné skříně 
do kuchyňky obecního úřadu v ceně 

39 500 Kč bez DPH od Jaroslava 
Kozdery (IČ: 12149951),

•  smlouvu o  právu provést stavbu 
s  Davidem Jahodou a  Veronikou 
Jahodovou, k  obecnímu pozemku  
p. č. 1593 v k. ú. Telnice u Brna – vý-
stavba sjezdu, vodovodní a  kanali-
zační přípojky,

•  příspěvek na financování nadstan-
dardu dopravní obslužnosti IDS JMK 
na rok 2018 ve výši 15 327 Kč,

•  smlouvu o obstarávání služeb se spo-
lečností SAZKA, a. s. (IČ: 26493993),

•  provedení bezpečnostního ořezu 
staré vrby na ulici Brněnská (u mos-
tu) firmou Šarapatka (IČ: 64306267) 
za cenu 10 000 Kč bez DPH v jarních 
měsících roku 2018,

•  kalendář svozu směsného a tříděné-
ho komunálního odpadu na rok 2018; 
současně schvaluje termín mimořád-
ného svozu směsného komunálního 
odpadu na v závěru roku 2017 – tedy 
ve čtvrtek 28. prosince 2017,

•  dodatek č. 14 ke smlouvě o zavedení 
a následném vedení majetkové a pro-
vozní evidence a  o jejím předávání 
s Vodárenskou akciovou společností,

•  sazebník úhrad za poskytování infor-
mací podle zákona č. 106/1999 Sb., 

o svobodném přístupu k informacím, 
ve znění pozdějších předpisů pro 
účetní rok 2018.

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
•  zprávu starosty obce o  přípravných 

činnostech na převzetí provozu poš-
ty v budově OÚ Telnice,

•  návrh pana Zemka na umístění  
work-out prvků na veřejném pro-
stranství, 

•  odpověď vodoprávního úřadu MěÚ 
Šlapanice k  situaci s  nedostatkem 
vody ve Zlatém potoce,

•  informaci starosty obce o kontrolách 
Inspektorátu práce ČR a  o provede-
ných nápravných opatřeních,

•  informaci starosty obce o  provádě-
ných pracích v obci,

•  informaci o  změnách koncepce od-
měňování zastupitelů od 1. 1. 2018,

•  výroční zprávu za školní rok 
2016/2017 ZŠ a MŠ Telnice,

•  výsledky společného nákupu energií 
– dodavatel pro elektřinu Centropol 
Energy, a. s., dodavatel pro zemní 
plyn: Pražská plynárenská,

•  výzvu Okresního soudu Brno-venkov 
ve věci hledání přísedícího a  pově-
řuje starostu obce zveřejněním této 
výzvy v Telnickém zpravodaji.

V závěru roku vždy zveřejňujeme sta-
tistiky ze zasedání zastupitelstva obce 
Telnice. Uvedená čísla jsou zpracována 
za  období leden 2017 až 23. listopadu 

2017. Statistiky posledního zasedání 
letošního roku (v prosinci) již nebylo 
možné z  technických důvodů do této 
tabulky vložit. Děkuji všem členům za-

stupitelstva obce za dosavadní spolu-
práci a také vysokou účast na našich za-
sedáních, a to i přesto, že se mezi námi 
najdou např. i kojící maminky.  FK

STATISTIKY ZASTUPITELSTVA OBCE

Jméno

Účast na zasedáních 
zastupitelstva obce Telnice Počet hlasování Způsob hlasování

účast neúčast celkem v procentech pro 
návrh zdržel se proti 

návrhu

Mgr. Leona Bímová 90% 10% 294 84,48% 95,58% 0,68% 3,74%

Ing. Jiří Dudák 100% 348 100,00% 96,84% 2,30% 0,86%

Marie Fialová 60% 40% 216 62,07% 97,69% 0,46% 1,85%

Mgr. Petr Gabrhel 100% 344 98,85% 96,51% 1,74% 1,74%

Ing. Miroslav Homola 90% 10% 307 88,22% 97,72% 0,65% 1,63%

Ing. Josef Hrazdíra 90% 10% 319 91,67% 96,55% 0,94% 2,51%

Pavla Chovancová 100% 242 69,54% 98,35% 1,24% 0,41%

Ing. Martin Kočí 90% 10% 259 74,43% 98,07% 1,16% 0,77%

František Kroutil 100% 348 100,00% 99,14% 0,57% 0,29%

Ing. Pavel Oborný 100% 348 100,00% 95,40% 1,44% 3,16%

Mgr. Kateřina Umlášková, DiS. 90% 10% 250 71,84% 98,80% – 1,20%



Telnický zpravodaj – prosinec 2017 Informace z obecního úřadu 3

 VÝSLEDKY VOLEB DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY  
PARLAMENTU ČR V TELNICI

Stává se to v  naší vesnici snad při  
každých volbách. Pokaždé se někdo 
s lítostí ozve, proč je v okrskové volební 
komisi ten či onen, anebo „zase ten“ či 
„zase ta“. Proto se chci vyjádřit a  sdělit  
k tomuto tématu důležité informace.

Začněme jednorázovými odměnami 
členů okrskové volební komise. Ty ob-
vykle hrají velmi podstatnou roli v roz-
hodování pro členství v  komisi: před-
seda 1 600 korun, zapisovatel 1 500 ko-
run, člen 1 300 korun. Jedná se o hrubé 
odměny, které jsou ještě daněny 15 %, 
takže běžný člen si za dvoudenní výkon 
své funkce přijde na 1 105 korun čisté-

ho. V případě voleb prezidentských se 
může odměna zvýšit v případě konání 
druhého kola (další dva dny) o 200 Kč 
hrubého. Upozorňuji, že to znamená 
dva víkendy za celkovou čistou odmě-
nu 1 275 korun. 

První právo nominace do okrskové 
volební komise pro prezidentské volby 
měly (do 13. prosince 2017) tyto osoby:
–  navrhující občan, jehož kandidátní 

listina byla zaregistrována,
–  politická strana, hnutí nebo koalice, 

která má zastoupení v  Poslanecké 
sněmovně nebo Senátu Parlamentu 
ČR,

–  politická strana, hnutí nebo koalice, 
která nemá zastoupení v Parlamentu 
ČR a v posledních volbách získala ale-
spoň 1 mandát v územně příslušném 
zastupitelstvu kraje.
Jelikož se tento proces odehrál po 

uzávěrce tohoto vydání zpravodaje, 
netušíme, kdo všechno byl takto no-
minován. Stalo se však tradicí (nejen 
v Telnici), že v případě, že po těchto no-
minacích není dosaženo minimálního 
počtu členů komise, musí okamžitě sta-
rosta nominovat dalšího člena. Termíny 
jsou ovšem šibeniční, posuďte sami: 
Hned 15. prosince 2017 (tedy dva dny 

ČLENOVÉ VOLEBNÍCH KOMISÍ 

Oznamujeme vám výsledky voleb 
do Poslanecké sněmovny Parlamentu 
České republiky, které se konaly  
20.–21. října 2017:

Volební okrsek: 
   Telnice (okr. Brno-venkov)
Počet vydaných úředních obálek:  875 ks
Počet platných hlasů:  864 ks
Počet neplatných hlasů:  11 ks
Počet oprávněných voličů:  1 233
Volební účast:  70,98 %

Pořadí kandidátů podle přidělených 
preferenčních hlasů (uvádíme ty, kteří 
obdrželi více než 10 hlasů):

 1.  Bohuslav Sobotka (ČSSD) –  
42 pref. hlasů

 2.  Lenka Sobotková (ČSSD) –  
31 pref. hlasů

 3.  Petr Fiala (ODS) –   
18 pref. hlasů

 4.  Jaroslav Klaška (KDU-ČSL) –  
16 pref. hlasů

 5.  Lubomír Šmíd (TOP09) –  
14 pref. hlasů

 6. –7. Lukáš Vágner (ČSSD) –  
 13 pref. hlasů

 6. –7. Jiří Mihola (KDU-ČSL) –  
 13 pref. hlasů

 8. –11. Roman Onderka (ČSSD) –  
 12 pref. hlasů

 8. –11. Stanislav Juránek (KDU-ČSL) –  
 12 pref. hlasů

 8. –11. Lukáš Jurečka (KDU-ČSL) –  
 12 pref. hlasů

 8. –11. Tomáš Třetina (TOP09) –  
 12 pref. hlasů

VÝSLEDKY JEDNOTLIVÝCH VOLEBNÍCH STRAN:

Poř.  Název volební strany Počet 
hlasů

Podíl 
hlasů

 1.  ANO 2011 185 21,41 %
 2.  Česká strana sociálně demokratická 141 16,31 %
 3.  Svoboda a přímá demokracie –  Tomio Okamura (SPD) 123 14,23 %
 4.  Křesťanská a demokratická unie – Československá strana lidová 108 12,50 %
 5.  Občanská demokratická strana 100 11,57 %
 6.  Česká pirátská strana  70  8,10 %
 7.  Komunistická strana Čech a Moravy  42  4,86 %
 8.  Starostové a nezávislí  31  3,58 %
 9.  TOP 09  30  3,47 %
10.  Strana svobodných občanů   8  0,92 %
11.  Strana zelených   6  0,69 %
12.  SPR-RSČ Miroslava Sládka   3  0,34 %

   Strana Práv Občanů   3  0,34 %
 14.   ROZUMNÍ   2  0,23 %

   Občanská demokratická aliance   2  0,23 %
   Referendum o Evropské unii   2  0,23 %
   REALISTÉ   2  0,23 %
   Dělnická strana sociální spravedlnosti   2  0,23 %

 19.   Řád národa – Vlastenecká unie   1  0,11 %
   CESTA ODPOVĚDNÉ SPOLEČNOSTI   1  0,11 %
   Radostné Česko   1  0,11 %
   Národ sobě   1  0,11 %

 23.   Blok proti islamizaci – Obrana domova   0  0,00 %
   Dobrá volba 2016   0  0,00 %
   Česká strana národně sociální   0  0,00 %
   SPORTOVCI   0  0,00 %

12. –13. Roman Celý (KDU-ČSL) –  
 11 pref. hlasů

12. –13. Jan Vitula (TOP09) –  
 11 pref. hlasů

Více informací o  výsledcích těchto 
voleb získáte na internetových strán-
kách Českého statistického úřadu 
 www.volby.cz.  Obecní úřad Telnice
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PRACOVNÍ ČETA KE KONCI ROKU

na to) se již koná první zasedání této ko-
mise! A to musí být všichni nominovaní 
členové komise řádně pozváni – nejlé-
pe osobně. Stihnout toto šílené tempo, 
když máte ještě mezi tím 14. prosince 
2017 zasedání zastupitelstva obce, je 
doslova nelidské. 

Starosta obce je tedy povinen v pod-
statě obratem donominovat chybějící 
členy komise do alespoň minimálního 
počtu – v našem případě šesti členů. Při 
posledních parlamentních volbách po-
litické strany nominovaly jen dva členy, 

čtyři se proto museli rychle někde najít. 
Kde máme ale třeba v  tomto případě 
bleskově najít někoho, kdo pro tento 
účel obětuje dva víkendy? Obvoláváme 
lidi, často ty, kteří už tu práci dělali. 
Okruh oslovených je však poměrně širší 
a než se jich několik najde, dá to docela 
dost práce. Navíc samozřejmě předem 
přesně nevíme, kdo z nich by v komisi 
měl zájem pracovat.

Z  tohoto důvodu tedy vyhlašuji zce-
la transparentně (pro jakékoliv příští 
volby), že zájemci, kteří chtějí pracovat 

v  okrskových volebních komisích, mají 
od této chvíle možnost hlásit se na 
obecním úřadě, kde budou zaregistro-
váni, a v pořadí, v jakém se přihlásili, bu-
dou také oslovováni obecním úřadem 
s  dotazem na svou účast v  aktuálně 
připravovaných volbách tak, aby mohli 
být starostou donominováni. Přihlásit 
se nám může každý telnický občan ČR 
starší 18 let, budeme se těšit na budou-
cí spolupráci. Děkuji za pozornost a po-
chopení.

František Kroutil, starosta obce

Pracovní četa obecního úřadu se mo-
mentálně potýká s podstavem. Především 
chybí pracovník (spíše muž) pro obsluhu 
strojů, jakými jsou traktor (stačí řidičské 
oprávnění sk. B), rider Husqvarna, sekačky, 
křovinořez, motorová pila apod. na údrž-
bu veřejných prostranství. Zájemci se mo-
hou hlásit u starosty obce (725 33 00 44).  
Snížená kapacita pracovních sil ovlivňu-
je také to, co je schopna současná sesta-
va zvládnout. Konec podzimu je obvykle 
obdobím úklidu listí, dosekávání trávníků 
a  posledních nátěrů a  oprav před zimou, 
letos navíc probíhá postupná rekonstruk-
ce budovy obecního úřadu, která se pro-

jevuje množstvím drobných, často nevi-
ditelných prací. Zedník Zdeněk Špánek 
a pracovní četa stihli dokončit výměnu 
chodníku v  zahradě mateřské školy 
a provést nezbytné úpravy terénu, podí-
leli se také na realizaci odstavné plochy 
v  nádražní čtvrti, kterou budovala na 
své náklady společnost Labtech a  kte-
rá již slouží také veřejnosti. Bartoloměj 
Sklenář provedl opravy na střechách 
obecních a  školních budov, které do-
staly zabrat podzimní větrnou smrští. 
Dokončeny byly také terénní úpravy 
v okolí budovy Šatlavy, kde se podařilo 
po dohodě se „síťaři“ přemístit všechny 

antoníčky tak, aby nevyčnívaly do ulice. 
Pracovní četa zde dosadila keřové rost-
liny, které tento „technologický kout 
a  telekomunikační srdce naší vesnice“ 
v  blízké době zakryjí. Na přání rodičů 
budou doinstalovány branky do parčí-
ku k dětskému hřišti na Palackého ulici.

V  průběhu uzávěrky zpravodaje se 
také připravovalo odstranění staré-
ho nepěkného zábradlí na parkovišti 
U  Laštůvků, které bude příští rok na-
hrazeno novým a  také bude provede-
na úprava krajnice tohoto parkoviště. 
Připravujeme se také na různé údržbové 
práce a  opravy ve školních budovách, 

Zveřejňujeme výsledky společného 
nákupu elektrické energie a  zemního 
plynu na rok 2018 v podobě, v jaké vze-
šly z aukce na Komoditní burze Kladno, 
kde naše obec ve spolupráci s  dalšími 
obcemi a  institucemi Jihomoravského 
kraje nakupuje.

VYSOUTĚŽENÉ JEDNOTKOVÉ 
CENY JSOU NÁSLEDUJÍCÍ 
(uvedené ceny jsou bez DPH):

Plyn maloodběr 490 Kč/MWh  
(dodavatel Pražská plynárenská, a. s.)

Plyn velkoodběr 478 Kč/MWh  
(dodavatel Pražská plynárenská, a. s.)

Elektrická energie vysoké napětí  
1029 Kč/MWh  
(dodavatel Centropol Energy, a. s.)

Kumulovaná cena elektrická energie 
nízké napětí 975 Kč/MWh  
(dodavatel Centropol Energy, a. s.)

Cena dle jednotlivých sazeb:

CENY EL. ENERGIE Z KONTRAKTU 
UZAVŘENÉHO V LISTOPADU 
2017 S ODBĚREM NA ROK 2018
Kumulovaná cena el.energie Centropol 
Energy NN 975 Kč/MWh a VN 1029 Kč/Mwh

Nízké 
napětí

Nízký tarif 
v Kč/MWh

Vysoký tarif 
v Kč/MWh

C01-03d – 1087

C25-26d  780 1229

C35d  971 1245

C45-C55d 1021 1273

C62d –  850

D02d –  917

D25d 677 1167

CENY ZEMNÍHO PLYNU Z KONTRAKTU 
UZAVŘENÉHO V LISTOPADU 2017 
S ODBĚREM NA ROK 2018

Charakter 
odběru

Dosažená 
cena 

v Kč/MWh
Maloodběr 
do 630 MWh 
na jedno OM

490 Pražská 
plynárenská

Velkoodběr 
nad 630 MWh 
na jedno OM

478 Pražská 
plynárenská

Uvedené ceny jsou ceny bez daní 
a poplatků za distribuci 

V  případě plynu tedy došlo k  navýšení 
ceny o  cca 25  % oproti letošnímu roku, 
v případě elektrické energie je orientační 
nárůst 21 %. Navýšení cen energií bylo na 
trhu dopředu avizováno. Ubránit se mu 
mohl zřejmě pouze ten, kdo dříve uzavřel 
dlouhodobější smlouvu na odběr některé 
z uvedených komodit. 

 FK

 VÝSLEDKY SPOLEČNÉHO NÁKUPU ELEKTŘINY  
A ZEMNÍHO PLYNU NA ROK 2018



 NOVÁ KRIZOVÁ INFORMAČNÍ LINKA  
JIHOMORAVSKÉHO KRAJE
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REGISTRACE DO TELNICKÉHO KRIZOVÉHO SMS SYSTÉMU

Chcete být včas informováni o  kri-
zových situacích v  naší obci, jako jsou 
např. výpadky elektrického proudu? 
Registrujte své mobilní číslo do telnic-
kého SOS SMS systému. Obecní úřad 
ve spolupráci s  Jihomoravským krajem 
pro vás už řadu let provozuje moderní 
způsob informování v  krizových situa-
cích pomocí flexibilního komunikační-
ho kanálu – posílání SMS zpráv na váš 
mobilní telefon. Nepůjde ale vždy jen 

o  krizové situace, SMS zprávy vám bu-
dou přinášet i  řadu dalších důležitých 
informací z běžného života naší obce.

Pokud máte zájem dostávat informa-
ce např. o hrozících povětrnostních vli-
vech (vichřice, přívalové deště, povodně 
atd.), havarijních stavech v  dodávkách 
elektrické energie, plynu, vody, o pláno-
vaných přerušeních jejich dodávek, ale 
i  řadu dalších důležitých informací, na-
pište, prosím, SMS zprávu ve tvaru:
JMK mezera TELNICE mezera 
INFORMACE mezera ANO mezera 
PRIJMENI mezera JMENO hvězdička 
ULICE hvězdička CISLO POPISNE

Text SMS můžete psát jak velkými, tak 
i malými písmeny, vše ale pište bez dia-
kritiky. Příklad SMS zprávy:
JMK TELNICE informace ano kroutil 
frantisek*palackeho*472

Tuto zprávu odešlete z  vašeho mo-
bilního telefonu na číslo 900 77 03. 
Cena této odeslané SMS zprávy je 3 Kč 
(vč. DPH). Ihned obdržíte zpětnou SMS 
potvrzující zprávu, že jste do seznamu 
odběratelů informací zařazeni.

Zasláním SMS zprávy dáváte součas-
ně souhlas k  tomu, aby vám byly zasí-
lány informace i od dalších subjektů za-

pojených do integrovaného záchranné-
ho systému, případně dalších subjektů 
jako např. elektrárenské, plynárenské, 
vodárenské společnosti. Posílání SMS 
zpráv je pro vás zcela dobrovolné, proto 
budete-li chtít kdykoliv ukončit odběr 
informací, pošlete, prosím, na číslo 900 
77 03 SMS ve tvaru:
JMK mezera TELNICE mezera 
INFORMACE mezera NE

Ihned pak obdržíte zpětnou SMS 
zprávu potvrzující, že jste ze seznamu 
odběratelů informací vyřazeni. Chcete-
li zjistit, jaký je stav vašeho přihlášení 
k odběru informací, pošlete na číslo 900 
77 03 SMS zprávu ve tvaru:
JMK mezera TELNICE mezera 
INFORMACE mezera STAV

Informace, které vám budeme zasílat, 
jsou pro vás bezplatné. Vy zaplatíte jen 
zaslání přihlašovací či odhlašovací SMS 
zprávy za 3 Kč (vč. DPH). V případě, že si 
nevíte rady s registrací vašeho telefonní-
ho čísla, pošlete své údaje starostovi obce 
na e-mail: starosta@telnice.cz, který ruč-
ně zajistí doplnění těchto vašich dat do 
systému. Jen samé dobré informace vám 
přeje 

 František Kroutil, starosta obce 

které bychom chtěli provést v  zimním 
období. Vzhledem k  poměrně složité 
personální situaci je otázkou, jaké prá-
ce pracovní četa v  příštím roce reálně 
zvládne nad rámec nezbytné údržby 
obce. Kromě doplnění počtu pracovní-
ků bude také záležet na tom, jaké bude 
panovat počasí. Z  tohoto důvodu by 
v  tuto chvíli nebylo zcela zodpovědné 
cokoliv slibovat.

Další kapitolou jsou přípravné práce 
na rekonstrukci prostor pošty a chodeb 
v  budově OÚ, které už také postupně 
provádí a  počátkem ledna také bude 
provádět pracovní četa.

Ještě se vrátím k  hledání posily do 
týmu pracovní čety. Odchod dvou stá-
vajících zaměstnanců do důchodu při-
šel v  době, kdy se celá země potýká 
s  problémem nedostatku pracovních 
sil. Naší ekonomice se natolik daří, že 
vytváří dostatek pracovních příleži-
tostí pro všechny, kteří chtějí praco-
vat – prakticky v  jakémkoliv věku. To 
se projevilo i  v  Telnici, kde je snad už 
každý, kdo chce legálně pracovat, za-
městnaný. Zkoušeli jsme oslovovat kon-
krétní osoby, na které jsme dostali tip, 
že by snad mohly mít zájem. Bohužel 
byla zatím odpověď vždycky negativ-

ní – zdravotní důvody, otevřená jedná-
ní s  jinými zaměstnavateli apod. Navíc 
zřejmě existují na trhu práce i lidé, kteří 
nejsou v  evidenci úřadu práce, nejsou 
oficiálně zaměstnaní ani nepodnikají, 
a  přesto doslova neživoří. Ani tito lidé 
se nechtějí nechat zaměstnat, asi pro 
to mají svoje důvody. Dovolím si ještě 
otázku na rodiny, v nichž žijí čerství ab-
solventi středních škol, učebních oborů: 
skutečně už všichni touto dobou pracu-
jí? Pokud nepracují, pošlete je za námi. 
Všechno je naučíme. Děkujeme v tomto 
ohledu za jakoukoliv spolupráci.

 František Kroutil, starosta obce 

Ke zlepšení informovanosti občanů 
Jihomoravského kraje při krizových si-
tuacích a mimořádných událostech vět-
šího rozsahu bude sloužit „Informační 
krizová linka Jihomoravského kraje“. Jde 
o bezplatné telefonní číslo 800 129 921, 
jehož provoz byl otestován v  minulých 
týdnech v  rámci krajského taktického 
cvičení orgánů krizového řízení.

Toto číslo a vybraná tech-
nologie v  době klidu je 
obsluhována automatem 
se sdělením volajícímu, že 
neprobíhá žádný krizový 
stav ani mimořádná událost. 
V  případě, že nastane krizový 
stav, rozhodne o aktivaci této linky hejt-
man na základě doporučení bezpeč-

nostní rady nebo krizového 
štábu kraje. Tuto informaci 
pak obdrží všechny složky 
Integrovaného záchranné-

ho systému Jihomoravského 
kraje a  veřejnost prostřednic-

tvím médií. Informační krizová 
linka bude obsluhována vyškolenými 
operátory, které zajistí Krajský úřad 
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OPĚT SE ZVEDL ZÁJEM O OBECNÍ WEBOVÉ STRÁNKY

BAREVNÉ POPELNICE

Zdá se to skoro neuvěřitelné, ale čís-
la skutečně nelžou. V  měsíci září došlo 
k  historickému rekordu, kdy obecní in-
ternetové stránky www.telnice.cz na-
vštívilo za jeden měsíc více než 12,5 tisí- 
ce unikátních návštěvníků. V tomto mě-
síci nastaly dny, kdy je navštívilo i  více 
než 800 lidí (např. 12. září 2017). Za 
celý tento rekordní měsíc bylo staženo 
(shlédnuto) 27,44 GB dat a prohlédnuto 
57  775 jednotlivých stránek na webu. 
V těchto dalších statistikách jsme ovšem 
zaznamenali i  silnější měsíce: v  březnu 
2017 bylo navštíveno neuvěřitelných 
téměř sto tisíc stránek (přesně: 96 279), 
v měsíci lednu pak staženo 32,43 GB dat 
(druhé nejvyšší číslo v historii). 

Zájem o  telnické stránky tedy stále 
roste. Na první pohled to není vidět, 
ale na vytváření jeho obsahu se podílí 

velké množství lidí. Najdeme mezi nimi 
autory – přispěvatele, kteří píší repor-
táže ze svých akcí, ty, kteří připravují 
různé pozvánky a  nabídky, úředníky, 
zastupitele, fotografy a  v  neposlední 
řadě také ty, kteří tento vytvořený ob-
sah ručně vkládají a kontrolují. Sluší se 
všem poděkovat za skvělou práci, vše-
chen strávený čas (mnohdy ve vlastním 
volnu a téměř vždy bezplatně). Obsah 
webových stránek je pak ve dvoumě-
síčním cyklu z části použit jako podklad 
pro nový Telnický zpravodaj (je třeba 
jej ovšem aktualizovat a  často i  upra-
vit). O dění v naší obci se tak obyvatelé 
naší obce, rodáci, občané sousedních 
obcí i  různí návštěvníci a  podporova-
telé dozvědí nejrychleji na webových 
stránkách, s  určitým zpožděním pak 
i ve zpravodaji. Telnický zpravodaj pak 

plní další významnou roli: archivní. Vše, 
co je v něm uvedeno, zůstane uloženo 
nejen v  jednotlivých domácnostech, 
ale především v  různých knihovnách 
a archivech, kam je naše obec povinna 
výtisky zpravodaje pravidelně zasílat. 

Zpět k  telnickému webu. Možná vás 
bude zajímat, jak je rozložena návštěv-
nost internetových stránek v denní době, 
po jednotlivých hodinách. Zajímavé jsou 
„denní špičky“, ale i třeba poměrně velký 
provoz po půlnoci i  celkem vysoká ná-
vštěvnost již okolo šesté hodiny ranní. 
Evidentně tedy telnické stránky čtou jak 
noční sovy, tak i ranní ptáčata.

Děkujeme za váš zájem i  podporu. 
Jménem obce Telnice děkuji také za 
spolupráci všem, kteří se na tomto skvě-
lém výsledku průběžně podílejí. 

František Kroutil, starosta obce

Uběhl nám už téměř rok od chvíle, 
kdy jsme v Telnici rozdávali zdarma po-
pelnice na tříděný odpad. Nejdříve to 
vypadalo, že se „nezbavíme“ hnědých 
nádob na bioodpad, ale časem se zá-
jem občanů velmi zvednul. Ti, kteří pů-
vodně tento druh popelnice nechtěli, 
si jej pak přišli dodatečně vyzvednout. 
Rozdali jsme všechny, které jsme měli. 
V dalších měsících se vždy jeden až dva 
zájemci se zpožděním ozývají, že by 
barevné popelnice také chtěli. A  do-
tazy pokračují až do dnešních dnů. 
Odhad 400 sad (po třech popelnicích) 
byl nakonec správný, protože pokryl 
reálnou potřebu našich domácností. 
To, že stále několik zájemců ozývá, už 
bohužel nelze řešit jinak než radou, 
že si je mohou sami občané zakoupit 

a  my jim dodáme bezplatně QR kód 
pro evidenci odevzdaného odpadu 
a  samolepku s  druhovým označením 
popelnice. Již jsme to tak v některých 
případech udělali a  počítáme s  tím, 
že to v tomto duchu bude pokračovat 
i  nadále. Dodatečné poskytnutí jaké-
koliv barevné popelnice obcí již není 
možné. Popelnice byly vloni poříze-
ny z  dotace a  na nákup dalších nemá 
obec alokovány finanční prostředky. 
Ohledně pořizování popelnic z projek-
tu byla v naší vesnici provedena velká 
reklama a  výsledkem je, že naprostá 
většina obyvatel si je objednala a také 
odebrala. Jsme si vědomi skutečnosti, 
že se pořád budou dokončovat stavby 
nových rodinných domů a  že budou 
přicházet nové rodiny, které také bu-

dou chtít barevné popelnice – tady 
opravdu můžeme jen doporučit nákup 
za vlastní prostředky. Další variantou 
je to, že si můžete přijít také pro bez-
platné barevné pytle (modré, žluté), 
ke kterým opět obdržíte kódy k  nale-
pování, aby váš odpad mohl být správ-
ně evidován. Tato možnost platí trvale 
a  pro každou rodinu jsme připraveni 
poskytnout rozumné množství pytlů 
na zhruba celý kalendářní rok. Pokud 
někomu dojdou kódy k pytlům, dodání 
dalších trvá asi týden – tady bych ráda 
upozornila na to, že pokud kód není na 
pytli nalepen, náš systém evidence se 
nemůže dozvědět, že jste takový od-
pad odevzdali k likvidaci. Děkujeme za 
pochopení. 

 Marta Klanicová, OÚ Telnice

Jihomoravského kraje a ti budou připra-
veni zodpovídat dotazy veřejnosti souvi-
sející s  řešením nastalé situace. Vážnost 
a rozsah krizové situace bude ovlivňovat 

rozhodnutí o  zprovoznění Informační 
krizové linky, kde se následně volající do-
zví potřebné informace, popřípadě mu 
budou tyto informace zprostředkovány. 

Škála dotazů může být velmi různorodá, 
proto se budou operátorky a  operátoři 
na tyto situace pravidelně připravovat 
a zdokonalovat v její obsluze.  FK
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Ačkoliv všichni dobře víme, že máme 
být obezřetní vůči prodejcům různých 
energetických, telefonních a jiných slu-
žeb, často se to prostě přihodí. Prodejce 
je někdy bohužel tak „šikovný“, že vás 
přesvědčí a prodá vám „modré z nebe“ 
a  vy najednou zjistíte, že jste nic po-
depsat nechtěli a  v  ruce držíte jakou-
si podepsanou smlouvu, přihlášku, 
registrační list apod. Většinou si v  tu 
chvíli nadáváte tak, že ani večer usnout 
nemůžete. Vězte, že nejste jediní. 
Nemůžeme všechny podomní prodej-
ce házet do jednoho pytle, také nelze 
vždy tvrdit, že jste podepsali nějakou 
podvodnou smlouvu nebo neseriozní 
závazek. Pokud jste si však jisti tím, že 
novou službu odebírat nechcete, máte 
14 dní na to, abyste odstoupili od uza-
vřeného smluvního závazku. 

Jak tedy dál? Mnoho takových do-
davatelských společností má na svých 
internetových stránkách formulář na 
odstoupení (v prvních 14 dnech po 
podpisu smlouvy), který stačí vytisk-
nout a  vyplnit a  poslat doporučenou 
poštou na kontaktní adresu dodava-
tele. Pokud si na to netroufnete, nebo 

internet nepoužíváte, neváhejte se 
obrátit na starostu obce, který vám rád 
s takovým úkonem pomůže. Nezabere 
to více než 15 minut a věc je vyřešena. 
Pak už stačí jen zajít na poštu a  při-
pravený dopis odeslat doporučeně. 
Nebojte se ozvat. Čím dříve přijdete 
tento problém řešit, tím lépe. Znovu je 
třeba zopakovat: nejste jediní, nemáte 
se za co stydět. Podomní prodejci jsou 
dneska skutečně velmi dobře školeni 
na rozhovory s  lidmi mezi dveřmi, na 
způsob rychlého prodeje svých slu-
žeb. Někdy to opravdu chce hodně 
pevnou vůli, silné nervy a ráznost, aby 
se jich člověk zbavil. Těmito schop-
nostmi není každý z nás vybaven. A to 
právě prodejci dobře vědí a  podle 
toho jednají.

V naší obci sice platí tržní řád, který 
zakazuje podomní prodej, v  reálném 
životě se to ale uhlídat stoprocentně 
nedá. Tady hodně pomáhá spolupráce 
s občany, kteří ihned po návštěvě po-
domního prodejce kontaktují obecní 
úřad, a ten dále jedná. Buď sám, nebo 
ve spolupráci se strážníky či policií. 
Prakticky vždy se podaří tyto obtěžu-

jící osoby zastavit a „nasměrovat ven 
z naší vesnice“. 

Je třeba také upozornit na to, že se 
v poslední době vzmáhá snaha prodej-
ců vyhnout se zákazu podomního pro-
deje. Děje se tak pod rouškou fingova-
ného průzkumu trhu, péče o vlastní zá-
kazníky, údajných předem smluvených 
schůzek se zákazníky apod. Už proto 
je skutečně velmi těžké se zoriento-
vat v  tom, co takoví lidé říkají. Pokud 
tedy podlehnete a podepíšete, volejte 
ihned o  pomoc na obecní úřad. Jinak 
se pak nemůžete divit, že si následky 
své liknavosti ponesete sami. Jsme při-
praveni vám podat pomocnou ruku, 
nestyďte se prosím se o  ni přihlásit, 
rádi to pro vás uděláme. Přejeme vám, 
ať vás tyto starosti nikdy nepotkají 
a pokud ano, abyste si je včas uvědo-
mili a řešili je. 

František Kroutil, starosta obce

 PODEPSALI JSTE DOMA NECHTĚNĚ  
SMLOUVU NA DODÁVKU ENERGIÍ?

ZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADU
VOLBA PREZIDENTA ČR PROBĚHNE 
JIŽ NA OBECNÍM ÚŘADĚ

Jak již bylo zmíněno v minulém vydá-
ní Telnického zpravodaje, připravujeme 
zasedací místnost obecního úřadu pro 
účely volby prezidenta ČR. K přístupu je 
možné využít jak schodiště, tak i  nový 
výtah, který své dveře otevře v patře pří-
mo před zasedací místností – tedy novou 
volební místností. První kolo volby se 
uskuteční ve dnech 12. a 13. ledna 2018, 
případné druhé kolo o dva týdny pozdě-
ji: 26. a 27. ledna 2018. Děkujeme všem 
obecním zaměstnancům za přípravu 
prostor obecního úřadu k těmto účelům. 
Pokud se i přesto ze zdravotních důvodů 
k volbám občané nevydají, mohou využít 
možnosti návštěvy členů volební komise 
s  volební urnou. Přejeme všem voličům 
i občanům naší země šťastnou volbu!

REGION CEZAVA VYDÁ LETOS 
PREZENTAČNÍ VIDEO

Dobrovolný svazek obcí Region 
Cezava v  závěru letošního roku vydá 
prezentační video o všech deseti člen-

ských obcích (DVD). Kromě této aktivi-
ty bude také vydána informační brožu-
ra k  tématu lidového oblékání v  tom-
to regionu, kde se objeví i  fotografie 
z naší obce, našich krojů. Oba uvedené 
projekty budou z  části financovány 
z rozpočtu Jihomoravského kraje. 

NOVÝ KOMUNÁLNÍ TRAKTOR 
A SNĚŽNÁ FRÉZA 

Již několik let zvažovala obec poří-
zení nového komunálního traktoru. 

Stávající zelený YUKON již má svá léta 
odsloužena a  vyžaduje finanční pro-
středky na nezbytné opravy. Po něko-
lika předváděcích akcích, zkouškách 
a  mnoha nabídkách se zastupitelé 
rozhodli využít mimořádné nabídky 
společnosti Traktorservis-ML (Silůvky) 
na nákup japonského traktoru značky 
YANMAR SA 424. Jedná se o stroj těch-
to základních parametrů: tříválcový 
naftový motor Yanmar, čtyřtaktní, vo-
dou chlazený o výkonu 19kW/26 koní, 
pohon všech kol, hydrostatické řízení, 
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uzávěrka diferenciálu, hydraulické čer-
padlo 16,1 l + 14,1 l pro řízení, účinná 
hydrostatická převodovka s  pojezdo-
vou rychlostí 21,5 km/h, kabina s tope-
ním a ventilací. Samozřejmostí je kom-
patibilita s  příslušenstvím jeho před-
chůdce, zeleného traktoru YUKON. 
V rámci speciální akce získá obec za ko-
runu také profesionální sněžnou frézu 
YANMAR YSR 765C s těmito funkcemi: 
pásový podvozek, výkon benzínové-
ho motoru 5,1 kW (7 koní), provozní 
hmotnost 88 kg, pracovní záběr 65 
cm, pracovní výkon 40 tun sněhu za 
hodinu, šnekové ústrojí. Cena traktoru 
činí 398  999 Kč bez DPH, sněžná fré-
za přijde na akční cenu 1  Kč bez DPH 
(cena tohoto zařízení jinak činí 75 tis. 
korun). Stávající traktor YUKON bude 
pravděpodobně nabídnut k odprodeji 
telnickým občanům. O  této záležitos-
ti se však zastupitelé dohodnou až po 
dodání nového traktoru.

SYSTÉM TŘÍDĚNÍ KOMUNÁLNÍHO 
ODPADU V TELNICI

První výsledky systému třídění ko-
munálního odpadu již obec získala od 
svozové společnosti KTS Ekologie a pro-
vádí jejich postupné vyhodnocování. 
Jakmile budou k  dispozici data za celý 
kalendářní rok, bude s  nimi veřejnost 
blíže seznámena. Zatím je zřejmé, že se 
do systému zapojila většina obyvatel 
naší obce. Využívány jsou jak nové ba-
revné popelnice v  rodinných domech, 
tak i původní sběrná místa v obci. Díky 
těmto možnostem obec nabízí velikou 
škálu možností, jak ekologicky ode-
vzdat či využít odpad přímo ve  vlastní 
vesnici. 

SLEVA NA POPLATKU ZA ODPADY 
PRO VŠECHNY?

Hospodaření obce v oblasti komunál-
ních odpadů za letošní rok ještě není 
uzavřeno. Současně se také zastupitelé 
v době uzávěrky tohoto vydání zpravo-
daje hlasováním nevyjádřili, jak bude 
naše obec postupovat v  příštím roce 
při stanovování poplatku za domovní 
odpad. Před uzávěrkou tohoto vydá-
ní zpravodaje se jevilo jako průchozí, 
že by s  ohledem na dosavadní dobré 
výsledky a  očekávané predikce moh-
lo dojít ke snížení poplatku o  sto ko-
run na osobu, tedy na 400 Kč/os./rok. 
Vzhledem k tomu, že rozhodné jednání 
zastupitelstva proběhlo až v  prosinci, 
budou občané o  výši poplatku, stějně 
jako o  způsobu a  místě výběru infor-

mováni obecním rozhlasem, případ-
ně roznáškou letáku do poštovních 
schránek. Výběr poplatku za odpad 
pak bude probíhat od 5. února 2018. 
Systém třídění odpadů zůstane ve své 
stávající podobě, rozpis svozových dní 
na příští rok naleznete v tomto zpravo-
daji na straně 60.

28. PROSINCE PROBĚHNE 
MIMOŘÁDNÝ SVOZ ODPADU

Zastupitelstvo obce se rozhodlo 
ke vstřícnému kroku v  oblasti odpa-
dového hospodářství. Ve čtvrtek 28. 
prosince 2017 proběhne mimořádný 
svoz směsného komunálního odpa-
du. Hlavním důvodem jsou především 
vánoční svátky a  předpokládaný větší 
objem odpadů. Dalším důvodem je 
to, že první plánovaný svoz směsného 
komunálního odpadu se uskuteční až 
11. ledna 2018, což může být pro mno-
hé s  ohledem na Vánoce a  novoroční 
oslavy problémem. Pokud tedy chcete 
této mimořádné nabídky využít, neza-
pomeňte 28. prosince 2017 vytáhnout 
svou popelnici na směsný odpad.

TELNIČTÍ HASIČI BYLI FINANČNĚ 
PODPOŘENI POVODÍM MORAVY 

Obec Telnice ve 
spolupráci se členy 
telnické hasičské 
zásahové jednotky  
(a na její podnět) po- 
dala žádost o finan- 
ční podporu u  stát-

ního podniku Povodí Moravy a  uspě-
la. Žádost o  pořízení profesionálního 
kalového čerpadla byla podpořena 
grantem ve výši 20 000 Kč. Toto čerpa-
dlo bude sloužit jako součást vybavení 
jednotky pro řešení mimořádných si-
tuací. Za spolupráci děkujeme členům 
jednotky a především veliteli Marcelovi  
Bojo.

POŠTA PARTNER BUDE SPUŠTĚNA 
15. LEDNA 2018

Jak už bylo dříve oznámeno, převze-
tí prostor po České poště a  spuštění 
nového projektu Pošta Partner pod 
hlavičkou obce proběhne na přelo-
mu roku 2017/2018. Prvním dnem, 
kdy bude mít „nová pošta“ otevřeno, 
se stane pondělí 15. ledna 2018, těší-
me se na vaši návštěvu. Nová otevírací 
doba telnické pošty bude následující: 
Po, St, Čt 8–18 hod.; Út, Pá 8–12 hod. 
V  nově rekonstruovaných prostorách 
by občané měli najít téměř shodné 

služby s  těmi, kterými je zde obsluho-
vala pobočka Česká pošty do konce  
roku 2017.

PŮVODNÍ TELEFONNÍ LINKA ČESKÉ 
POŠTY BUDE ZACHOVÁNA

Již léta byli zvyklí telničtí zákazníci 
České pošty používat telefonní čís-
lo na poštu: 544  224  197. Po dohodě 
s  Českou poštou došlo k  převodu této 
linky na obec Telnice, takže ta zůstane 
funkční pro všechny i přechodu na nový 
model Pošta Partner. 

POŠTA PARTNER BUDE V TELNICI 
ELEKTRONICKY ZABEZPEČENA

Po dohodě s  Českou poštou dojde  
v  Telnici k  zachování moderního elek- 
tronického zabezpečení pošty. Zabez- 
pečovací systém je napojen na centrál-
ní dispečink České pošty a ten na Policii 
ČR. Za tuto službu bude obec platit 
České poště měsíční paušál ve výši 
1 296 Kč bez DPH.

KTERÁ MĚSTSKÁ POLICIE BUDE 
SLOUŽIT V TELNICI? 

V  době uzávěrky Telnického zpravo-
daje probíhala jednání obce Telnice 
s  Městem Újezd u  Brna a  Městem 
Šlapanice o  další spolupráci ve věci 
výkonu služby obecní policie na úze-
mí naší obce. O  výsledku jednání 
budete informováni, jakmile bude 
o  této záležitost definitivně rozhod- 
nuto. 

ROZSUDEK VE VĚCI  
ZRUŠENÍ ČÁSTI PLATNÉHO 
ÚZEMNÍHO PLÁNU

Krajský soud v  Brně rozhodl v  práv-
ní věci (nejmenovaných) navrhovatelů 
proti odpůrci: Obec Telnice, se sídlem 
Růžová 243, 664 59 Telnice o  návrhu 
na zrušení opatření obecné povahy 
– Územního plánu obce Telnice vyda-
ného Zastupitelstvem obce Telnice 
usnesením č. 35/12 ze dne 17. 12. 2012 
– v  částech týkajících se předkupní-
ho práva a  vyvlastnění k  pozemkům 
dotčeným veřejně prospěšnými stav-
bami a  opatřeními označenými jako 
D7, D30 a  P70 a  v částech vymezují-
cích tyto veřejně prospěšné stavby,  
takto:

I. Návrh se zamítá.
II. Navrhovatelé nemají právo na ná-

hradu nákladů řízení.
III. Navrhovatelé jsou povinni uhradit 

odpůrci náklady řízení k rukám právní-
ho zástupce obce.
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Výše zmiňované plochy jsou v přímé 

souvislosti se záměrem obce Telnice 
na stavbu Domu důstojného stáří. Pro 
obec je tento rozsudek rozhodně pozi-
tivní zprávou a povzbuzením.

PROJEKT ULOŽENÍ NN DO ZEMĚ 
V NÁDRAŽNÍ ČTVRTI 

V  posledních měsících se zásadně 
zvýšila aktivita projekční kanceláře 
společnosti E.ON, která se snaží při-
pravit projekt pro uložení elektrického 
vedení NN do země v  nádražní čtvrti 
naší obce. Souběžně je také řešena pro-
blematika posílení kapacity elektrické 
sítě v  ulici Hliníky. Svým rozsahem se 
jedná o  veliké dílo, které se bude při-
pravovat rozhodně více než rok, možná 
i  dva. Tuto informaci uvádíme přede-
vším proto, že se mnozí občané ptají, 
kdy budou realizací projektu skutečně 
dotčeni (zemní práce, změna způso-
bu připojení domu k  elektrické přípoj-
ce, stavba sloupů veřejného osvětlení  
apod.).

JAK TO VYPADÁ S PRŮTAHEM?
Starosta obce a  místostarosta obce 

společně jednali s  hlavním investo-
rem projektu rekonstrukce průta-
hu naší obcí na silnici č. II/380 (ul. 
Brněnská, Masarykovo nám., Draha), 
kterým je Správa a údržba silnic JMK. 
Projekt nabral znatelného zpoždě-
ní a  to především vinou problémů 
při projekčních pracích. SÚS by ráda 
v  roce 2018 dokončila všechny pro-
jekční práce a také územní a stavební 
řízení. Teprve po té bude možné se 
pustit do samotné realizace. Na tu by 
mělo dojít pravděpodobně až v  roce 
2019. Tato informace je důležitá také 
pro naši obec, neboť se s ohledem na 
různé přeložky (chodníky, sítě apod.) 
bude dotýkat finančně i  rozpočtu 
naší vesnice. Pro rok 2019 by mělo 
být s  těmito investicemi zásadně  
počítáno.

NOVÉ DOPRAVNÍ ZNAČENÍ V ULICI 
DRAHA

V  souvislosti s  instalací úsekových 
radarů v naší obci si Policie ČR vyžáda-
la úpravu dopravního značení v  úseku 
od Bentelu směrem ke značce „Konec 
obce“, v  této lokalitě dojde k  navýšení 
max. rychlosti na 70 km/h. Důvodem 
je to, že tato část obce se již fakticky 
nachází mimo zástavbu a  vozidla jen 
projíždějí okolo průmyslových objektů, 
navíc se zde nachází i  poměrně široká 

silnice. Toto dopravní značení bude in-
stalovat ze svého rozpočtu SÚS JMK, 
neboť je součástí dopravního značení 
krajské silnice. 

DERATIZACE KANALIZAČNÍHO 
POTRUBÍ V TELNICI

Obec Telnice se rozhodla provést 
účinnější způsob deratizace v  kanali-
začním potrubí na  celém území obce. 
Objednala si u  společnosti Idea4You 
nakladení deratizačních nástrah do 
vpustí obou dešťových i  splaškových 
kanalizací. Zmíněný dodavatel služeb 
po kontrole a  opakovaném obnove-
ní deratizačních nástrah následně vy-
hodnotí nejen účinnost provedených 
opatření, ale především označí místa 
s  největším výskytem hlodavců. O  vý-
sledné analýze vás budeme informovat 
v některém z příštích vydání Telnického  
zpravodaje.

ŘEŠENÍ NÁSLEDKŮ VICHŘICE 
Naše obec, stejně jako další vesnice 

v okolí a vůbec v naší zemi, řešila v ne-
děli 29. října 2017 a  během dalších 
dnů problémy způsobené větrnou 
kalamitou. Viditelně největší problé-
my způsobilo v  Telnici přerušení do-
dávky elektrického proudu, přičemž 
nádražní čtvrť zůstala bez elektřiny asi 
28 hodin. S odklízením a řešením ná-
sledků vichřice pomáhaly v obci různé 
subjekty či organizace, rádi bychom 
jim touto cestou poděkovali. Jedná 
se především o  dobrovolné hasiče 
z Telnice a Sokolnic, zaměstnance Ze-
mědělského družstva Sokolnice, pra-
covníky společností E.ON a  ENORM 

a  zaměstnance obecního úřadu. Dě-
kujeme všem za spolupráci. Ve středu 
1. listopadu 2017 pak ještě proběh-
la kontrola veřejného a  vánočního 
osvětlení v  naší obci a  také kontrola 
některých podezřelých stromů. V  jar-
ních měsících bude bezpečnostním 
řezem ošetřena velká vrba u potoka –  
její výška bude snížena asi o  třetinu.  
P. S. Velké poděkování za poskytnu-
tí zázemí patří také zaměstnancům 
sokolnické čerpací stanice A+S, kde 
starosta strávil ráno a část dopoledne 
připojený k  zásuvce, internetu a  pře-
devším nabíječce telefonu.

VSTUP DO LESÍKA U MĚNÍNA  
JE POUZE NA VLASTNÍ NEBEZPEČÍ 

Obecní úřad Telnice upozorňuje ob-
čany, že vstup do lesíka za Balatonem 
(směrem na Měnín) je pouze na 
vlastní nebezpečí. Důvody tohoto 
opatření si můžete přečíst v následu-
jícím doporučení z  Povodí Moravy: 
Po větrné kalamitě i činností bobra ev-
ropského v  korytu Říčky se nad obec-
ním pozemkem ostatní komunikace  
p. č. 3341 k. ú. Telnice v  Telnickém le-
síku nachází množství vyvrácených, 
nakloněných, zavěšených vzrostlých 
stromů, které představují nebezpečí při 
pohybu pěších nebo cyklistů. Pro ob-
rovský rozsah kalamity i  v intravilánu 
Brna a  ostatních měst se správce toku 
dostane ke zpracování několika vývra-
tů na pozemku toku Říčka p. č. 3191 
až po uvolněné kapacitě pracovníků 
a  těžké mechanizace údržby, většina 
stromů se však nachází na soukromých 
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pozemcích dále od toku. Do doby zpra-
cování kalamity všemi vlastníky po-
zemků doporučujeme oběma obcím 
umístit z  obou stran Telnického lesíka 
nějakou zábranu s upozorněním na pří-
stup „na vlastní nebezpečí“. Kalamitní 
situace nicméně jen upozornila na 
jev, který v  tomto lesíku panuje již 
nějaký pátek: ne všichni vlastníci po-
zemků se o  své stromy řádně starají, 
takže cedulky o vstupu na vlastní ne-
bezpečí zde zůstanou i  nadále. A  to 
hlavně proto, že na místě není zcela 
patrné, kde začínají a končí soukromé  
pozemky. 

JÍZDNÍ ŘÁD
Stalo se tradicí, že s  vánočním vy-

dáním Telnického zpravodaje obdrží 
občané také papírové vydání jízdního 
řádu ve směru Telnice–Brno a  zpět. 
Stalo se tak i  tentokrát. Pokud jste list 
s  jízdním řádem neobdrželi, případně 
potřebujete ještě jednu kopii, s  dů-
věrou se obraťte na obecní úřad, kde  
jej bezplatně získáte. 

CHYTRÁ BROŽURKA ZDARMA  
DO KAŽDÉ DOMÁCNOSTI 

Obec Telnice připravila ve spoluprá-
ci s  Hasičským záchranným sborem 
JMK a  Dobrovolným svazkem obcí 
Šlapanicko distribuci aktualizované 
verze brožurky s  názvem Vaše cesty 
k  bezpečí aneb chytré blondýnky radí. 
Občané v  ní naleznou mnoho užiteč-
ných rad pro jednání při mimořádných 
situacích. Obsah brožurky totiž vychá-
zí z  projektu „Vaše cesty k  bezpečí“, 
na kterém kromě hasičů spolupracu-
jí Krajské ředitelství policie ČR v  JMK 
a Diecézní charita Brno. Cílem projektu 
je seznámit srozumitelnou formou ve-
řejnost s  problematikou ochrany oby-
vatelstva, požární prevence a bezpeč-
nosti jednotlivých občanů. V  případě 
rodin s dětmi můžeme doporučit, aby 
s  jejím obsahem rodiče v  přiměřené 
míře seznámili také své děti. Věříme, 
že bude všem občanům naší obce uži-
tečná. Distribucí tohoto informačního 

materiálu si obec Telnice plní své po-
vinnosti dle zákona č. 239/2000 Sb. 
v  oblasti informování veřejnosti o  žá-
doucím chování při mimořádných udá-
lostech.

ORIGINÁLNÍ DAR OBCE TELNICE 
OBČANŮM 

Už se o tom mluví nějaký čas a jsme 
rádi, že se konečně podařilo dotáh-
nout tuto myšlenku do finále. Bratři 
Antonín, Josef a  František Jahodovi 
natočili v  nahrávacím studiu Pavla 
Krále Studio VIA v Kobylnicích cédéč-
ko svých oblíbených lidových písní. 
Ve výběru nechybí to, co by fanoušci 
folklorního zpívání od nich očekávali: 
Není lepší jak v  nedělu, když se všeci 
chlapi sejdú, V Zarazicách krajní dům, 
ale třeba i  Telnická hymna. Kromě 
trojhlasu se můžete těšit na duety 
Antonína a  Františka nebo písničky 
v  jejich sólovém podání a  některé 
i v kytarovém doprovodu. Toto cédéč-
ko bude sloužit k propagaci naší obce. 
Jeho výrobní cena činí 17 korun bez 
DPH/ks včetně obalu, náklad je 1 000 
ks. Věříme, že tento originální vánoč-
ní dar potěší nejen milovníky folkloru, 
ale i ty, kteří jsou na tento živý poklad 
naší vesnice hrdí. Poděkování patří 
nejen bratřím Jahodovým, ale i  dal-
ším spolupracujícím osobám: Pavlu 
Královi, fotografovi Jiřímu Roznosovi, 
grafikovi Radkovi Michellerovi a správ-
kyni obecních krojů Renatě Jaho- 
dové. 

OBECNÍ KALENDÁŘ V PRODEJI 
Jen připomínáme, že obecní stolní 

kalendář pro rok 2018 je v prodeji na 
obecním úřadě za cenu 100 Kč. Tato 
nabídka je platná do vyprodání zásob. 
Současně reagujeme na dotazy někte-
rých občanů, proč se nevydává kalen-
dář dříve, než v  tomto období. Díky 

originální koncepci kalendáře (vlastní 
téma, ručně malované obrázky, citáty 
z obecních kronik, v letošním roce zvy-
ky a pranostiky, termíny svozu komu-
nálního odpadu a  především termíny 
telnických akcí) je jeho příprava časově 
velmi náročná. Například více než 50 
obrázků pro tento účel kreslí Martina 
Hostěradská asi půl roku s předstihem. 
Termíny svozů se schvalují ke konci 
roku a  taktéž plánovací schůze spol-
ků a organizátorů asi není reálná dříve 
než v říjnu. Sečteno a podtrženo: uzá-
věrka kalendáře po korekturách musí 
být stanovena na říjen, v  průběhu 
listopadu pak probíhá tisk kalendáře 
a knihařské práce. Prodej tedy skuteč-
ně může začít vždy až počátkem pro-
since. Naší snahou bylo od počátku to, 
aby kalendář nejen sloužil informačně, 
ale aby byl také originálním telnickým 
dílem, které si mnozí rádi uschovají na 

památku, případně jej mohou i něko-
mu věnovat. A po několikaleté zkuše-
nosti můžeme potvrdit, že se tento pů-
vodní záměr potvrdil. V  loňském roce 
obsahoval kalendář fotografie ze spor-
tovních aktivit v  naší obci, v  letošním 
roce jsou tématem zvyky a pranostiky 
s důrazem na naši vesnici a k tomu při-
pravené nové obrázky. Věříme, že se 
kalendář bude všem jeho čtenářům 
líbit.

POZVÁNÍ Z CÍFERU NA LETNÍ 
FOLKLORNÍ PŘEHLÍDKU

Naše obec byla srdečně pozvána 
svou slovenskou partnerskou vesnicí 
Cífer na letní folklorní přehlídku (akce 
zatím nemá konkrétní jméno), která se 
uskuteční v  sobotu 14. července 2017. 
Pro tento účel je plánováno vypravení 
autobusu. Pozvání platí také pro tel-
nické folkoristy, ať už stárky nebo že-
náče. Spolu s  Telnickými by zde měly 
vystoupit také místní a  další slovenské 
folklorní soubory. V  tuto chvíli se také 
jedná o spolupráci s Valachy z Valašské 
Polanky, které si Cíferští při setkáních 
v Telnici oblíbili. Těšíme se na tradičně 
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přátelské a  pohodové setkání v  Cíferu. 
Pokud máte zájem se zájezdu zúčast-
nit, zarezervujte si tento termín ve 
svém kalendáři. Podrobnější informa-
ce zveřejníme, jakmile nám budou 
známy. Děkujeme Cíferským za milé  
pozvání.

V ROCE 2018 BUDE DOKONČENA 
OBNOVA TELNICKÝCH KROJŮ

Tříletý cyklus plánu obnovy telnic-
kých krojů se o hodech roku 2018 na-
plní. Obec Telnice tak bude mít k  dis-
pozici všech 24 párů obecních krojů 
pro svobodné „v plné parádě“. Přibývá 
také příležitostí, kde se telnické kroje 
prezentují, a  to je jistě dobře. Folklor 
na Moravě nejen žije, ale i  stále roste 
a  rozvíjí se. V  posledních letech jsme 
se na něj v  Telnici více zaměřovali 
a  pevně věříme, že se tato „investice“ 
v dobrém odrazí i na budoucích gene-
racích. Je v  tomto ohledu jistě velice 
důležité, že se rozjíždí nový Telnický 
folklorní spolek a  jeho dětský soubor 
Telničanka. Stranou jistě nezůstanou  
ani ženáči.

TELNICKÉ KULTURNÍ LÉTO 2018
Kulturní komise obce Telnice, míst-

ní spolky a  další organizátoři spolu 
dali dohromady kalendář kulturních, 
společenských a sportovních akcí příš-
tího roku. Kromě tradičních akcí, na 
které jsme všichni zvyklí a rádi se jich 
účastníme, byly naplánovány i  někte-
ré (staro)nové. Telnický folklorní spo-
lek přispěje Folklorními podvečery 
a  Královničkami, Orel jednota Telnice 
připravila řadu akcí s  golfovou téma-
tikou, znovu se vrací Rybářské závody 
pro děti a dospělé (Rybářský sportov-
ní klub) a Pochod po hraničkách obce 
(Leona Bímová), změny programu se 
dočkají sokolské Šibřinky (Maškarní 
bál), které budou tentokrát zaměřeny 
na celou rodinu. Po třech letech přišlo 
také pozvání z Valašské Polanky na tra-
diční Starovalašské dožínky, kterých 
se také rádi zúčastníme. Ve sletovém 
roce se také telničtí sokolové aktiv-
ně zúčastní XIV. Všesokolského sletu 
v  Praze, který bude v  letošním roce 
obzvláště slavnostní – s oslavou stého 
výročí založení Československé repub-
liky. Nově také proběhne změna u na-
poleonských akcí: v  sobotu odpoled-
ne (1. září) se uskuteční tradiční Malá 
napoleonská bitva a hned večer po ní 
Noční střelby, druhý den na to naváže 
Den pro celou rodinu (2. září).

Program samotného Telnického kul-
turního léta 2018:
30. června – Turnaj v pétanque
30.  června – Tenisový turnaj Tennessee 

Challenge Cup
14.  července – Zájezd na folklorní pře-

hlídku do Cíferu
27. –29. července – Vorvani jedou na  

 vodu
11. –12. srpna – Nohejbalový turnaj 

 Tennessee CUP IX.
18. srpna – Folklorní podvečer
19.  srpna – Zájezd na Starovalašské 

dožínky do Valašské Polanky
 1.  září – Malá napoleonská bitva 

a Noční střelby
 2.  září – Den pro celou rodinu

Věříme, že si v  široké nabídce telnic-
kých nejen letních akcí vyberete.

VÝLET DO MAHENOVA DIVADLA 
UHRADÍ ND BRNO

Letošní vánoční divadelní představe-
ní se bude konat 20. prosince 2017 v br-
něnském Mahenově divadle a  na pro-
gramu bude známá divadelní klasika: 
Saturnin. Zastupitelstvo obce rozhodlo 
o příspěvku 100 korun na každou vstu-
penku s tím, že cestu autobusem uhradí 
Národní divadlo Brno. Obec tak využila 
výhodnou nabídku ke spolupráci, kte-
rou divadlo poskytlo.

WINTER CUP 2018 
Telnická sportovní hala přivítá i v příš-

tím roce futsalový turnaj WinterCup 
2018, kterého se budou opět účastnit 
týmy z  Telnice a  blízkého okolí. První 
zápasy se odehrají v  úterý 23. ledna 
2017 od 19 hodin, všichni jste srdeč-
ně zváni. Fandit bude tradičně možné 

telnickým Fotrům, kteří v  minulém, 
poměrně vyrovnaném ročníku obsadili  
4. místo. 

SNÍŽENÉ CENY SPORTOVÁNÍ 
V HALE PRO DĚTI A MLÁDEŽ PRO 
ROK 2018

Zastupitelstvo obce Telnice schváli-
lo i  pro rok 2018 hodinovou cenu ve 
výši 175 korun za pronájem obecní 
sportovní haly pro účely sportování 
dětských a  mládežnických družstev 
(do věku 18 let včetně) sportovních 
oddílů se sídlem v Telnici.

ÚŘEDNÍ DNY DO KONCE ROKU
Do konce letošního roku zbývá 

jen několik málo dní, a  proto bude 
posledním úředním dnem pondělí  
18. prosince 2017 (8–18 hod.). Do 
tohoto dne je také možné si nakoupit 
různé obecní předměty z naší nabídky 
(vánoční pohlednice, kalendář, DVD 
apod.). V  novém roce otevře obecní 
úřad poprvé ve středu 3. ledna 2018 
(8–18 hod.). Těšíme se na případná se-
tkání s  vámi v  rekonstruovaných pro-
storách obecního úřadu.

PODĚKOVÁNÍ ZA SPOLUPRÁCI
Dovolte mi, abych při této příleži-

tosti poděkoval všem, kteří s naší obcí 
v letošním končícím roce jakkoliv spo-
lupracovali. Vyzdvihnout musím řady 
obecních a školních (ZŠ a MŠ) zaměst-
nanců, brigádníků a různých externích 
spolupracovníků, členů různých výbo-
rů a komisí. Málokdo si umí představit, 
že předchozí větou zmiňuji celkově 
asi 150 lidí. Zdá se to neuvěřitelné, ale 
opravdu je to tak. Kromě těchto ochot-
ných obyvatel naší obce, chci poděko-
vat také těm, kteří nám letos neházeli 
klacky pod nohy, nekladli si nesplni-
telné podmínky při realizaci různých 
veřejných záměrů, nepodávali na nás 
žaloby a  úmyslně nezdržovali různá 
územní či stavební řízení apod. Žijeme 
v  době, která je v  mnohém rychlejší, 
o to více ale složitější. A to, co bývalo 
možná dříve samozřejmé nebo sou-
částí slušného vychování či dobrých 
sousedských vztahů, už mnohdy ne-
platí. Nastupují pak jen striktní výklady 
zákonů a přísné uplatňování z nich vy-
plývajících práv i povinností. Taková je 
doba. A takoví jsou čím dál více i lidé. 
Vážím si každého, s  kým jsme letos 
mohli spolupracovat. Těším se na po-
kračování v příštím roce.

František Kroutil, starosta obce



Telnický zpravodaj – prosinec 2017Aktuality12

 VZPOMÍNKA NA JEDNU OBDIVUHODNOU ŽENU

 VÝZNAMNÁ ŽIVOTNÍ JUBILEA TELNICKÝCH OBČANŮ
V říjnu 2017 oslavili významné narozeniny: Eduard Pe-
terka (Draha), Karel Linhart (Hliníky), Anna Kandráčová 
(Hliníky), Alena Kromerová (Palackého) a Věra Mášová 
(Na vilách).
V listopadu 2017 si svá jubilea připomněli: Marie Vacha-
lová (Růžová), Ludmila Berková (Draha), Bohuslav Ko-
láček (V dědině), Stanislav Chudáček (Draha), Jindřich 
Konečný (V dědině), Ladislav Hrdlička (Nová), Zdeněk  
Sedlák (Palackého), Alois Hrdlička (Za sokolovnou), Vla-
dimír Jeniš (V dědině), Katarina Tancarová (Masaryko-
vo nám.), Dana Šustrová (Draha) a Josef Prax (V dě- 
dině).

Několik lidí mi řeklo, že tak velký po-
hřeb už dlouho nezažili. Jistě, asi ne 
vždy platí přímá úměra mezi počtem 
lidí na pohřbu a oblíbeností či dobrými 
vlastnostmi zesnulého člověka. Avšak 
v  tomto případě mi dovolte pár slov, 
vzpomínek na obdivuhodnou, a přitom 

vlastně nenápadnou ženu. Před šesti 
lety jsem ji přemlouval k rozhovoru do 
našeho zpravodaje, dlouho se bránila: 
„Vždyť jsem dočista obyčejná ženská.“ 
Rozhovor, který jsme tehdy otiskli (na-
jdete ho v dubnovém vydání Telnického 

zpravodaje roku 2011), se i s odstupem 
několika let velice hezky čte. Tetička 
Praxová v něm otevřela světu nádheru 
své prosté a dobré duše. Snad i proto ji 
lidé měli velmi rádi. Dokud mohla, vídali 
jsme ji v ulicích na kole za každého po-
časí, ani ledovka pro ni nebyla žádnou 

překážkou. A  když spadla, zase znovu 
vstala. A  kolikrát! Vzpomínám si, jak to 
po těžkých zdravotních peripetiích už 
vypadalo, že se domů z nemocnice ne-
vrátí živá, a  ona svou ohromnou vnitř-
ní silou a  vůlí dokázala neuvěřitelné. 

Přestože jí zdraví v  posledních letech 
už tak nesloužilo, byla plná svěžesti 
a elánu, který okolo sebe tiše rozdávala. 
Vždycky vyprávěla, kdo ji pravidelně na-
vštěvuje a  měla radost z  každého, kdo 
se u  ní objevil. Každé Velikonoce nás, 
pondělní koledníky, nadšeně očekávala.

Víc o ní připomenou její vlastní slova: 
„Asi před dvěma lety se mi stala taková 
příhoda. Po naší ulici šel jeden pán a po-
vídá: ,Můžu se vás zeptat, kolik je vám 
let?‘ Já mu říkám: ,Za dva měsíce mi 
bude osmdesát.‘ A on mávl rukou a po-
vídá: ,To jste tu už dávno neměla být.‘ 
A já na to: ,Víte co, mně se na světě líbí. 
Já se nikam nevypravuju a až na mě jed-
nou Pánbůh kývne, tak teprve půjdu.‘ 
Vážím si každého dne a  mám radost 
z toho, že se můžu scházet s lidmi, které 
mám ráda. Taky si myslím, že člověk by 
se měl pořád zajímat o to, co se kolem 
děje. Neměl by zalézat do své ulity a být 
sám.“

Tetička Zdeňka Praxová nikdy nebyla 
sama. Měla svou vlastní milující rodi-
nu, která se o ni hezky starala, ale pat-
řila také do další velké rodiny sousedů, 
přátel a kamarádů a byla na to patřičně 
hrdá. Chtěl bych jí poděkovat za všech-
ny ty krásné chvíle v její společnosti, za 
všechny e-maily, které mi posílala (našel 
jsem ten poslední, který psala ve svých 
téměř 87 letech), za to, co v  nás zane-
chala. A věřím, že ani teď není sama, je 
zcela jistě u  svého Pána, kterému celý 
život tolik důvěřovala. A také věřím, že 
nám tam všem drží místo a těší se, až se 
s ní všichni zase sejdeme.

František Kroutil 

Srdečně blahopřejeme!  Obec Telnice

Zdeňka Praxová (vpravo) s Kateřinou Umláškovou při rozhovoru do zpravodaje 
v roce 2011
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  SDĚLENÍ K VÝZVĚ VE VĚCI  
OHROŽENÍ ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ OBCE TELNICE

 HASIČSKÁ JEDNOTKA V ROCE 2017

 PODĚKOVÁNÍ 

Telnická hasičská jednotka v  roce 
2017 rozhodně nezahálela. Členové 
jednotky odvedli pro naši vesnici kus 
práce. Přehled začneme třeba asisten-
cí při zabezpečení hodového průvodu 
ve spolupráci s Městskou policií Újezd 
u  Brna. Doprovázeli jsme také lampi-
onový průvod při oslavách svátku sv. 
Martina. Pomáhali jsme se zajištěním 
programu pro Pohádkový dětský den 
na sokolovně, který spolu s  námi po-
řádala obec Telnice. Po dohodě s obcí 
jsme se také pustili do odstranění ulá-
maných větví v  korytě Zlatého poto-
ka u  historické vrby na ul. Brněnská. 
Kromě těchto aktivit jsme také absolvo-

vali nezbytná školení, která nám přede-
pisují pravidla pro zásahovou jednotku. 
Udržovali jsme také svěřenou hasičskou 
techniku, největší opravu si vyžáda-
lo naše přenosné motorové čerpadlo 
PS12. Provedli jsme dovybavení v  po-
době vozidlové radiostanice a dvou ruč-
ních radiostanic pro komunikaci s ope-
račním střediskem a  ostatními jednot-
kami v místě zásahu. Povinně jsme také 
museli doplnit výbavu našeho zásaho-
vého vozidla Fiat Ducato o  přídavné 
světelné zařízení modré barvy v přední 
a zadní části, nakoupili jsme nové hasicí 
přístroje a spolu s dalšími prostředky je 
umístili do auta. 

Naše jednotka byla také zaregistrová-
na na serveru HZS – Port.all, který slouží 
k evidenci a editaci zpráv o zásahu a ve-
dení potřebné agendy JSDH. Mimo tel-
nický katastr jsme také spolupracovali 
s  okolními jednotkami při společném 
výcviku v  Žabčicích v  listopadu 2017. 
Na závěr roku jsme pak vypomáha-
li v  Židlochovicích se zajištěním akce 
Pochod pravých čertů, která se kona-
la 25. listopadu 2017. Děkujeme obci 
Telnice i  dalším organizacím a  jednot-
livcům za spolupráci v  letošním roce 
a těšíme se na další v příštím roce.

Marcel Bojo, 
velitel JSDH Telnice

Vážený pane starosto,
posílám sdělení do Telnického zpravodaje a současně infor-

maci, že pan Vítězslav Gratcl a pan Radmil Hrbek, bez práva 
na odměnu, kolem celého katastru Újezdu u  Brna vykáceli 
suché stromy, kterých bylo cca 50 kusů.

Tímto skutkem předešli problémům, když 29. 10. 2017 byla 
vichřice a na katastru města jsme měli minimální škody. Dále 
bych byl rád, aby toto poděkování bylo také dáno do zastu-
pitelstva. Odhadovaná cena jejich práce dle nabídky dřevo-
rubecké firmy je 57 000 Kč. Není příjemné mít takovéto pilné, 
pracovité občany?

S pozdravem  Jan Hradil, starosta města Újezd u Brna

HLEDÁM KE KOUPI  

RODINNÝ DŮM
SE ZAHRADOU DO 30 KM  

OD BRNA. 

  732 222 468

Vážený pane starosto,
Městský úřad Šlapanice, odbor život-

ního prostředí obdržel dne 13. 9. 2017 
„Výzvu k  nápravě stavu ohrožujícího 
životní prostředí obce Telnice“, ve které 
upozorňujete na situaci s nedostatkem 
vody v  Říčce způsobeným pravděpo-
dobně neoprávněnými odběry vody 
a  nedodržováním stanovených limitů 
minimální průtočnosti. Dále nás žádáte 
o sjednání nápravy, aby již nedocházelo 
k ohrožování životního prostředí v obci 
Telnice. Telefonicky jste nás o stavu hla-
diny vody v Říčce informoval už v prů-
běhu letošního léta. 

Na základě především Vašich telefon-
ních upozornění provedli pracovníci 
našeho vodoprávního úřadu prohlídku 
vodního toku Říčka, především v  mís-
tech odběru do závlahových nádrží 
v obci Kobylnice. Při této prohlídce byl 
sice zjištěn odběr vody, ale nebylo mož-
no bezpečně zjistit, zda je dodržován 

minimální zůstatkový průtok ve vodním 
toku stanovený rozhodnutím zdejšího 
odboru životního prostředí. To lze bez-
pečně zjistit pouze akreditovaným mě-
řením.

Dne 15. 9. 2017 provedl zdejší od-
bor životního prostředí další, tentokrát 
kontrolní prohlídku rozestavěné stavby 
vodního díla s  názvem „Závlahová ná-
drž na parcele č. 751/10, katastrální úze-
mí Kobylnice u  Brna, lokalita Rybníky“ 
stavebníků Ing. Jiřího Vrbase a Ing. Jany 
Vrbasové, Nádražní 155, Blažovice. Při 
této prohlídce nebyl zjištěn odběr vody 
do budované vodní nádrže, ta však byla 
téměř plná vody. Ing. Vrbas sdělil, že 
odběr prováděl vždy tak, aby byl zacho-
ván rozhodnutím vodoprávního úřadu 
stanovený minimální zůstatkový průtok 
ve vodním toku. Stavebník byl poučen, 
že vodní dílo nelze užívat před jeho 
zkolaudováním. Jako závlahovou ná-
drž ostatně toto vodní dílo v současné 

době užívat nelze, protože dosud není 
dokončena instalace závlahového sys-
tému.

Další prohlídkou vodního toku Říčka 
bylo zjištěno několik „odběrných míst“ 
(trubek), zaústěných do toku, slouží-
cích pravděpodobně pro rodinné domy 
v  sousedství Říčky. Ve většině případů 
však nebylo možné identifikovat oso-
bu, respektive nemovitost, která vodu 
odebírá. Protože se jednalo o  více než 
10 nepovolených odběrních míst, do-
mníváme se, že mohou mít značný vliv 
na množství vody v Říčce, především ve 
velmi suchém období.

Pane starosto, záležitostí nepovole-
ných odběrů vody z  vodního toku se 
bude zdejší vodoprávní úřad zabývat 
tak, že:
–  ve spolupráci s pracovníky Povodí Mo-

ravy, s. p., budeme i  nadále vyhledá-
vat tzv. černé odběry vody z vodního 
toku,
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–  vyzveme tyto odběratele k odstraně-

ní nepovolených odběrných zařízení 
a zahájíme s nimi správní řízení,

–  budeme spolupracovat s  akreditova-
nou osobou na měření průtoku vody 
ve vodních tocích a  společně prová-
dět v suchém období kontroly a mě-
ření dodržování minimálního zůstat-
kového průtoku vody ve vodním toku.

Pane starosto, i  přes tato plánovaná 
opatření však není možné stoprocent-
ně zajistit dostatečné množství vody 
v  Říčce především ve velmi suchém 
a  dlouhodobě bezesrážkovém období. 
V  letošním létě například v  Přírodním 
parku Říčka, tj. v lesnatém území neda-
leko od pramene Říčky, netekla téměř 
žádná voda. 

Pane starosto, nedostatek vody pova-
žuji za velice závažný problém a výraz-
ný zásah do životního prostředí. Jeho 
řešení je ale zdlouhavé, časově náročné 
a ne vždy efektivní a uspokojivé.

Rostislav Beránek, vedoucí odboru 
životního prostředí 

Městský úřad Šlapanice

Místní akční skupině (MAS) Slavkov-
ské bojiště byl schválen řídícími orgány 
tří ministerstev strategický dokument 
(dále „Strategie MAS Slavkovské bojiš-
tě“) do roku 2023. V praxi to znamená, 
že MAS Slavkovské bojiště v příštích pěti 
letech pomůže ministerstvům do území 
přerozdělit cca 117 mil. Kč z Operační-
ho programu Zaměstnanost, Programu 
rozvoje venkova a  Integrovaného regi-
onálního operačního programu. Přeroz-
dělování finančních prostředků se bude 
dít prostřednictvím vyhlašování výzev 
na podporu konkrétních projektů. Dů-
ležitými podmínkami pro žadatele je, 
aby byli z území MAS Slavkovské bojiště 

a  jejich projekt odpovídal cílům, které 
si schválená Strategie MAS Slavkovské 
bojiště vytyčila. 

První výzvy na předkládání projekto-
vých záměrů MAS Slavkovské bojiště 
chystá na přelomu roku 2017/18 a  to 
pro podnikatele v zemědělství, kteří si 
tak mohou pořídit nové zázemí nebo 
zařízení pro svoji živočišnou nebo rost-
linnou výrobu nebo pro zpracování 
svých produktů. První výzva se bude 
týkat také nezemědělců na přestavbu, 
modernizaci či novou výstavbu pro-
vozovny, kanceláře nebo na pořízení 
strojů, technologií a  dalšího vybave-
ní jako je nákup zařízení, užitkových 
vozů kategorie N1, pořízení hardwaru,  
softwaru.

Již v prosinci měla být vyhlášena vý-
zva z Operačního programu Zaměstna-
nost pro zájemce na založení a  provo-
zování dětské skupiny, školního klubu 
nebo příměstských táborů. Protože se 
jedná o  operační program Zaměstna-
nost budou mít žadatelé možnost z této 
dotace zaplatit především osoby peču-
jící o  svěřené děti. První seminář pro 
žadatele se konal v pondělí 11. prosince 

2017 v 15.30 hodin v Hruškách u Slav-
kova v  sále obecní hospody. Během 
příštího roku budou vyhlášeny další 
výzvy, některé určené také pro obce na 
území MAS Slavkovské bojiště. Jedná se 
především o podporu z  Integrovaného 
regionálního operačního programu na 
rozšíření kapacity školek, vybavení od-
borných učeben základních škol nebo 
na výstavbu a rekonstrukci místních ko-
munikací.

Finanční prostředky alokované na 
realizaci Strategie MAS Slavkovské bo-
jiště budou vyplaceny žadatelům po 
úspěšné realizaci projektu, u  opatření 
z Operačního programu Zaměstnanost 
jsou vypláceny průběžně. Výhodou čer-
pání dotací přes místní akční skupiny je 
nižší podíl spolufinancování žadatele, 
pomoc s administrativou ze strany kan-
celáře MAS. 

Celé znění Strategie MAS Slavkovské 
bojiště a vyhlašovaných výzev je k dis-
pozici na našich webových stránkách 
www.mas-slavkovskebojiste.cz. 

Hana Tomanová, 
manažerka MAS Slavkovské bojiště

manazer@slavkovskebojiste.cz

V  průběhu října 2017 byla spuště-
na mobilní aplikace Rodinné pasy Ji-
homoravského kraje. Díky aplikaci si 
můžete na jižní Moravě vyhledat více 
jak 800 míst, kde získáte s  Rodinným 
pasem slevu. Jaké získáte slevy v  okolí 
místa, kde se právě nacházíte, si mů-
žete prohlížet na mapě nebo vyhle-
dávat podle jejich výše či kategorie. 
Nenechte svůj Rodinný pas zahálet. 
Nainstalujte si aplikaci Rodinné pasy 
Jihomoravského kraje a  budete mít 
přehled o  každé výhodné nabídce:  
http://jiznimorava.rodinnepasy.cz. 

Rodinné pasy vznikly v  Jihomorav- 
ském kraji jako projekt na podporu ro-
din s dětmi. Jeho podstatou je vytvoře-
ní a realizace systému poskytování slev 

a  dalších výhod rodinám s  dětmi do 
osmnácti let věku.

Rodinné pasy jsou aktivitou jednot-
livých krajů. V  současné době projekt 
funguje v  Jihomoravském kraji, Kraji 
Vysočina, Olomouckém kraji, Pardubic-
kém kraji, Zlínském kraji, Ústeckém kra-

ji, Královéhradeckém kraji a  v Hlavním 
městě Praha.

Zapojení do projektu je pro rodiny 
zdarma. Na základě registrace je rodi-
nám (i neúplným, tzn. také nesezdaným 
partnerům a  jejich dětem, samoživite-
lům, osobám majícím dítě v péči apod.) 

 MAS SLAVKOVSKÉ BOJIŠTĚ VYHLAŠUJE PROJEKTOVÉ VÝZVY

 JMK NABÍZÍ MOBILNÍ APLIKACI RODINNÉ PASY
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Obcí Telnice vede nově značená cy-
klotrasa. Spojuje Lednicko-valtický 
areál, Mikroregion Hustopečsko a  Re- 
gion Cezava se Slavkovským bojištěm. 
Je dlouhá více než šedesát kilometrů 
a  prochází přes šestnáct různých kata-
strů obcí a měst. Trasa startuje v Ladné 
(na rozcestí kousek od Janova hradu) 
a  končí v  Sokolnicích (na dohled od 
Mohyly míru), je ale značená jako obou-
směrná. 

Cyklotrasa propojuje několik regio-
nů, přičemž každý nabízí něco jiného, 
typicky svého, ojedinělého. Stejně tak 
terén je velmi svérázný a  různorodý, 
o  to víc obohacující. Pojedete-li od 
Ladné, čeká vás projížďka lužními lesy, 
poli a samozřejmě vinohrady. Postupně 
přijedete do krajiny kopcovité, s dubo-
habřinovými háji a malebnými výhledy 
do kraje. Na závěr na vás dýchne mi-
nulost našich předků nejen v  podobě 
celé řady kostelíků, kapliček, božích 

muk a  křížů. Cestou přes obce Těšany, 
Moutnice, Nesvačilka, Žatčany a Telnice 
nezůstanete na pochybách, že jste 
v kraji s dlouhou historií a křesťanskou  
tradicí. 

Svou délkou a rozmanitostí terénu tra-
sa jistě přiláká skalní příznivce cyklistiky 
a zdatné cyklokrosaře. Ale i pro ostatní 
má co nabídnout. Rodiny s  dětmi jistě 
ocení možnost spojení vyjížďky na kole 
s jízdou historickým vlakem mezi stani-
cemi Břeclav a Lednice. Milovníky histo-
rie nadchne hned několik regionálních 
muzeí a  památek, například muzeum 
v Kobylí nebo v Kloboukách či barokní 

kovárna v  Těšanech. O  tom, že lze po 
trase narazit na místní vinaře (a okoš-
tovat), nebo že máte velkou pravděpo-
dobnost trefit se do termínu konání ně-
které z  tradičních folklorních slavností 
se snad ani není potřeba zmiňovat. 

Vyrazíte-li na trasu LVA-Slavkovské 
bojiště, hledejte směrovky s přiloženým 
značením (viz obrázek vlevo). Projekt 
podpořil Jihomoravský kraj. Pro vaši 
další informaci poslouží internetové 
stránky zapojených regionů:

www.region-cezava.cz 
a www.hustopecsko.net 

Radka Raflová

 NOVÁ CYKLOTRASA V OKOLÍ TELNICE 

vystavena karta Rodinné pasy. Podmín-
kou je trvalé bydliště v zapojeném kraji 
a  alespoň jedno dítě do 18 let. Držitelé 
Rodinných pasů pak mohou využívat 
slevy nejen na území celé České a  Slo-
venské republiky a např. i v oblasti Dol-

ního Rakouska. Projekt využívá vlastní 
sítě poskytovatelů slev. Registrací získáte 
zdarma uživatelskou kartu projektu, na 
základě které využíváte slevy 5 až 50 % 
na služby, výrobky a volnočasové aktivi-
ty u vybraných poskytovatelů. Pro celou 

vaši rodinu organizujeme několikrát roč-
ně zábavné kulturní akce a připravujeme 
pro vás časopis Rodinka a oblíbený kata-
log 50% slev.   Bořivoj Sekanina, 

referent pro rodinnou politiku 
Krajský úřad Jihomoravského kraje

Začátek roku se neúprosně blíží 
a  s  ním je již tradičně spjata Tříkrálová 
sbírka. V období od 1. do 14. ledna bu-
dou malí koledníčci chodit ode dve-
ří ke  dveřím, zpívat o  narození Páně 
a  všem dobrým lidem vinšovat štěstí 
a zdraví.

Oblastní charita Rajhrad organizu-
je Tříkrálovou sbírku s  úctou ke krásné 
tradici, kterou koledování přináší. Šíření 
křesťanského poselství nespočívá pou-
ze v  požehnávání příbytků, ale také 
v pomoci potřebným. Proto naši koled-

níčci s sebou nosí kasičku, do které při-
jímají dobrovolné dary z  jednotlivých 
domácností. Ty pak v rajhradské charitě 
spočítáme a rozdělíme do projektů po-
moci.

Loňský výtěžek nám pomohl rozší-
řit aktivity a  činnosti Nízkoprahového 
centra pro děti a  mládež Vata 
v  Židlochovicích, které pomáhá ře-
šit problémy mladé generace. Podařilo 
se nám zakoupit dodávku, díky které 
můžeme efektivně rozvážet humanitár-
ní pomoc lidem v  nouzi v  našem blíz-

kém i vzdálenějším okolí. V Domě léčby 
bolesti s hospicem sv. Josefa jsme zmo-
dernizovali rozlučkovou místnost, kde 
se pozůstalí loučí se svými zesnulými 
příbuznými.

Letošní výtěžek bychom rádi využili 
k  vybudování nových jednolůžkových 
pokojů v hospici sv. Josefa a namonto-
vali zde venkovní žaluzie, které ochrání 
pacienty před vysokými letními teplo-
tami. U nás pečujeme nejen o pacienty, 
ale i  jejich příbuzné. Úmrtím pro nás 
péče o pozůstalé nekončí, poskytujeme 
jim i nadále potřebnou oporu i případ-
né rady. Pro tyto účely plánujeme vybu-
dovat pietní místo, které bude sloužit 
jako zázemí pro truchlící. Mobilní hos-
pic sv. Jana zase bude moct zakoupit 
potřebné pomůcky k poskytování lepší 
péče pro nevyléčitelně nemocné v  je-
jich domovech.

V  Oblastní charitě Rajhrad pomáhá-
me na lokální úrovni. Možná jsou to  
i  vaši sousedi nebo známí, kteří využí-
vají pečovatelskou službu, humanitární 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2018 V TELNICI
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  UPOZORNĚNÍ NA SPEKULATIVNÍ VÝKUPY POZEMKŮ  
POD KRAJSKÝMI SILNICEMI

  VÝHERCE KŘÍŽOVKY ŘÍJNOVÉHO ČÍSLA  
TELNICKÉHO ZPRAVODAJE 

OKRESNÍ SOUD BRNO-VENKOV HLEDÁ PŘÍSEDÍCÍ

ODLOŽENÍ DĚKOVNÉHO KONCERTU

VÍTĚZ SOUTĚŽE O LÍSTKY DO DIVADLA

 Jihomoravský kraj je ze zákona vlast-
níkem silnic II. a III. třídy. Tyto silnice se 
mnohdy, v důsledku v minulosti nepro-
vedeného majetkoprávního vypořá-
dání, nacházejí na pozemcích občanů 
coby soukromých vlastníků. V  posled-
ních letech se na jižní Moravě vyskytlo 
několik osob, které vlastním jménem, či 
nově i pod hlavičkou obchodních spo-

lečností, oslovují vlastníky pozemků 
pod komunikacemi a nabízejí jim jejich 
odkoupení. Zpravidla za cenu mnohem 
nižší, než by činila cena dle znaleckého 
posudku, tak, aby následně mohly po-
zemky se ziskem nabízet k  případné-
mu odprodeji Jihomoravskému kraji. 
Touto cestou si vás dovolujeme požá-
dat, abyste se v  případě, že vlastníte 

pozemky pod silnicemi ve vlastnictví 
Jihomoravského kraje, s  nabídkou na 
prodej pozemků přednostně obraceli 
na majetkový odbor Krajského úřadu 
Jihomoravského kraje. Děkujeme za 
spolupráci.

Petr Beneš, vedoucí odboru majetku
Krajský úřad Jihomoravského kraje

tel. 541 652 464

Na obecní úřad Telnice se obrátil se 
svou žádostí Okresní soud Brno-venkov, 
který se potýká s  nedostatkem příse- 
dících: 

Podle § 64 zákona čís. 6/2002 Sb., 
ve znění pozdějších předpisů, volí 
soudce přísedící obecní zastupitelstva 
v  obvodu příslušného soudu, který je 
v tomto případě shodný s okresem Br-
no-venkov. Přísedícím může být usta-
noven státní občan České republiky, 
který je způsobilý k  právním úkonům 
a bezúhonný, jestliže jeho zkušenosti 
a morální vlastnosti dávají záruku, že 
bude svou funkci řádně zastávat, v den 
ustanovení dosáhl věku nejméně 30 
let a souhlasí se svým ustanovením za 
přísedícího a s přidělením ke zdejšímu 
soudu. Další podmínkou je, že je při-
hlášen v  obvodu obecního zastupitel-

stva k trvalému pobytu nebo v obvodu 
 pracuje.

Prosím tedy o zjištění, zda ve vaší obci 
má někdo zájem o vykonávání funkce 
soudce přísedícího u našeho soudu a 
to na dobu let 2018 až 2022. Zájemce o 
tuto funkci seznamte s tím, že náklady 
jeho účasti u soudu nese stát. Přísedící 
má nárok na náhradu mzdy, paušální 
náhradu a hotové výdaje (cestovné 

hromadným dopravním prostředkem). 
Měli bychom získat tolik přísedících, 
aby jednotliví přísedící zpravidla neza-
sedali u soudu více než 20 dní v roce.

Pošlete-li nám shora uvedené náleži-
tosti, podám následně vašemu zastu-
pitelstvu návrh na zvolení uvedeného 
občana soudcem přísedícím Okresního 
soudu Brno-venkov a po zvolení občan 
složí slib do rukou předsedkyně soudu.

Očekávám tedy spolupráci, abychom 
společně zajistili pro další období chod 
soudu v našem okrese, a děkuji vám za 
tuto spolupráci. Sdělte, prosím, i nega-
tivní výsledek.

Zájemci o tuto práci si mohou hlá-
sit přímo u starosty obce na telefonu:  
725 33 00 44.

Ivana Losová, předsedkyně  
Okresního soudu Brno-venkov

Z organizačních důvodů a po dohodě 
všech organizátorů a  účastníků děkov-
ného koncertu, který se měl uskutečnit 

v  kostele sv. Jana Křtitele v  původním 
termínu 26. listopadu 2017, došlo k od-
ložení termínu této akce. O  novém ter-

mínu se bude jednat a  budete o  něm 
s předstihem informováni. Děkuji za po-
chopení a těším se.  Magdalena Földvari

 Na internetových stránkách byla 
vyhlášena soutěž o  dvě vstupen-
ky na komedii Dotkni se vesmíru 
a  pokračuj, kterou nastudovali her-

ci Městského divadla Brno v  režii 
Hany Burešové. Představení se ode-
hrálo v  neděli 8. října 2017 v  19 hod. 
Z  11 správných odpovědí (Cífer) 

byla vylosována: Markéta Kupská.  
Gratulujeme!

Marcela Drápalová,  
úřednice

Do uzávěrky doručení tajenky 
z  křížovky říjnového vydání telnic-
kého zpravodaje bylo na obecní 

úřad doručeno celkem deset správ-
ných odpovědí: telnický bobr. 
Výhercem se po losování starostou 

obce stal Jan Hrdlička. Gratulu- 
jeme.

Marcela Drápalová, úřednice

balíčky nebo našli oporu v  hospicové 
péči. Díky příspěvkům dokážeme naši 
pomoc nejen udržet, ale zdokonalit ji 
tak, aby nikdo nestrádal.

Poděkování patří především všem 
dobrým lidem za to, že nám pomáhají 
poskytovat přímou pomoc a  péči tam, 
kde je potřeba. P. S. V Telnici se Tříkrálová 

sbírka uskuteční v sobotu 6. ledna 2017 
a spolupořádá jí telnická jednota Orla.
Mária Durkáčová, Oblastní charita Rajhrad

www.rajhrad.charita.cz
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Vyluštěnou tajenku doručte obec-
nímu úřadu osobně nebo emailem 
na adresu: urednice@telnice.cz nej-
později do 10. ledna 2018. Šťastný 

výherce bude vylosován a odměněn 
zajímavými obecními upomínkovými 
předměty. Všem luštitelům doporu-
čujeme, aby si dobře přečetli přede-

KŘÍŽOVKA – JAK DOBŘE ZNÁTE TELNICI?

1 N

2 Y

3 Á

4 K

5 A

6 Á

7 A

8 V

9 Á

10 P

11 A

12 Á

13 A

14 A

15 I

16 A

17 I

18 L

19 Á

20 Á

21 Á

22 A

Jméno světce, kterého si připomněl listopadový 
lampionový průvod.

Název telnické ulice v nádražní čtvrti.

Příjmení hlavní organizátorky telnického  
bazárku dětského oblečení a obuvi.

Křestní jméno nejmladšího ze tří bratrů 
Jahodových.

Příjmení českého politika, který v Telnici získal 
nejvíce preferenčních hlasů v říjnových volbách.

Příjmení předsedkyně nového Telnického 
folklorního spolku.

Křestní jméno kronikářky telnického KLASu.

Název sousední vesnice, směrem k níž sázeli  
žáci ZŠ své nové stromy.

Příjmení kronikářky, která psala telnickou  
kroniku v letech 2005–2007.

Název zimní futsalové ligy, která se tradičně  
hraje v telnické hale.

Křestní jméno jedné z autorek nejkrásnějšího 
keramického znaku obce Telnice.

Příjmení autorky Telnické vánoční písničky.

Název jedné ze tří historických  
telnických cihelen.

Příjmení kronikáře, který dopisoval telnickou 
válečnou kroniku zpětně.

Jméno rodiny, která spolu s Jahodovými  
vyhrála televizní soutěž „Zpívá celá rodina".

Název telnické ulice rovnoběžné se Zlatým 
potokem.

Název juniorské ligy malé kopané, kterou hrají 
mladí telničtí sokolští futsalisté.

Křestní jméno hlavního stárka letošních hodů, 
kterému přezdívají „Řepa".

Příjmení telnické výtvarnice, která vede nový 
výtvarný kroužek v Šatlavě.

Příjmení hlavní stárky letošního hodů.

Příjmení telnické ochotnické herečky,  
která vystoupí se slavkovským divadelním  
spolkem ve komedii „Dámský krejčí".
Jméno města, ve kterém se stali malí telničtí 
házenkáři letos přeborníky ČOS.

Tajenkou je název jedné z největších sportovních akcí v Telnici.
vším aktuální vydání Telnického zpra-
vodaje, kde je množné téměř všech-
ny odpovědí jednoduše dohledat.  
Hodně štěstí v luštění! 
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ROZHOVOR S PANÍ DAROU STAŇKOVOU
Paní Dara Staňková (*1937) se narodila v Ořechově (u Brna) v rodině ekono-
ma Františka a učitelky Antoníny Burianových jako jediné dítě. Své dětství však 
strávila v Židlochovicích, kde se mladá rodina usadila. Svého manžela Františ-
ka si vzala v roce 1956 a od roku 1998 spolu žijí v Telnici. 

n Nevadilo vám, že jste byla jedináček? 
Vadilo a moc. Chyběl mi sourozenec-

ký vztah a hledala jsem ho všude: u ses-
třenic, kamarádek, kamarádů, ale nikdy 
to nebylo ono. Moc jsem tím trpěla. 
Všechno se ale změnilo, když jsem po-
tkala svého muže Františka, ve kterém 
jsem našla svého bratra, manžela a otce 
svých synů. 

n Jak jste se tedy poznala se svým man-
želem? 

Je to trochu delší historie. Vždycky 
jsem chtěla být lékařkou a  pomáhat 
lidem. Po válce však bylo nutné rychle 
získat učitele do vysídleného pohra-

ničí a  bylo otevřeno Gymnázium pro 
vzdělání učitelů národních škol, kam 
jsem se přihlásila a byla přijata. Všich-
ni jsme museli po ukončení nastoupit 
do pohraničí. S manželem jsme se po-
tkali na chmelové brigádě, kde byl už 
jako učitel a vedoucí brigády a já jako 
studentka druhého ročníku. Tři roky 
jsme si dopisovali, a  protože on učil 
na Karlovarsku a chtěli jsme se vzít, vy-
měnila jsem umístěnku na Bruntálsko 
za Karlovarsko. Byli jsme pak umístěni 
do obce Mašťov s  nástupním platem 
734 korun hrubého. Zde jsme spolu  
strávili 40 let.

n Od počátku, co se známe, vás vní-
mám jako velmi aktivního člověka.

To jsem byla vždycky, jako většina vá-
lečné generace. Vzpomínám si na pana 
řídícího Hrdličku v  Židlochovicích, kte-
rý vždy na začátku vyučování otevřel 
okna, aby vyvětral, ale nezapomněl 
se podívat na německého policajta na 
chodníku, a pak jsme hlasitě zpívali ně-
meckou hymnu. Pan řídící okna zavřel 
a modlili jsme se tiše Otčenáš, aby nám 
Bůh tu hymnu odpustil. A  když jsme 
v  červnu dostali poprvé české vysvěd-
čení místo dvojjazyčného, tak to byla 
taková radost a nadšení, které odstarto-
valo veškerou aktivitu v každém z nás. 
Tak snad od té doby. 

n Jak se vám v Mašťově žilo? 
Mašťov byl původně německý, jen tři 

rodiny byly české a  jedna smíšená. Ty 
se musely po Mnichovu vystěhovat, ale 
po válce se vrátily. Po odsunu Němců 
osídlili obec kromě volyňských Čechů 
lidé z Hodonínska, několik rodin z Lom-
nice u Tišnova a vůbec z Moravy. Přinesli 
s sebou moravskou kulturu a zpěvnost, 
zvyky a tradice a bylo vystaráno! Založili 
jsme pěvecký a divadelní soubor, kape-
lu Mašťovanku, v níž hrál můj František 
na trubku, housle a klarinet, rozvíjela se 
myslivost a spolkový život. Zahájili svou 
činnost hasiči, rybáři, Sokol, kopaná, 
sportovní střelba, ženy vyšívaly, pletly 
a háčkovaly a pořádaly výstavy pečiva. 
Předsedou se stal volyňský Čech, který 
byl velmi pracovitý (i jeho rodina) a zá-
jmy podporoval. Velkým přínosem bylo 
založení obecní knihovny, která slou-
žila kromě půjčování knih i  k menším 
komorním akcím, k  poslechu hudby, 
besedám o  knihách, recitačním sou-
těžím pro děti a k setkání se zajímavý-
mi osobnostmi jako byl např. dr. Plzák 
nebo herečka Gabriela Vránová. To byla 
zase moje parketa a naše knihovna pa-
třila k nejlepším vesnickým knihovnám 
v  kraji stejně jako divadelní soubor 
Studio Mašťov, který se dostal až na 
národní přehlídky do Vysokého nad Ji-
zerou a Svitav. Dokonce jsme vystupo-
vali v Praze v Žižkovském divadle s hrou 
Voskovce a Wericha Kat a blázen, které 
divadlům nebylo povoleno, ale venko-
vani ho hrát mohli! Bylo nabito a  měli 
jsme velký úspěch a  náš starosta byl 
na nás hrdý. V Mašťově byly na náměstí 
dvě kašny a třetí byla na horním konci, 

Kronikářka Dara Staňková v KLASu



Telnický zpravodaj – prosinec 2017 Rozhovory 19
ze kterých stále tekla voda, pro kterou si 
lidé jezdili s konvemi na vozíčcích. Proto 
se prvně vybudoval vodovod a  kanali-
zace spolu s  čističkou odpadních vod. 
Následovala stavba kulturního domu 
svépomocí, hasiči si postavili svépo-
mocí hasičskou zbrojnici s  klubovnou, 
fotbalisté hřiště s kabinami a sprchami, 
kino promítalo třikrát týdně na širokém 
plátně, pořádaly se zábavy a  plesy, na 
některých hrála Mašťovanka jen za ve-
čeři a  pivo, aby pomohla jednotlivým 
spolkům postavit se na nohy. Byl po-
staven domov důchodců a  do kapaci-
ty kotelny, která byla veliká, se mohly 
připojit i domky kolem. Jak obec stárla, 
nastala potřeba řešit hřbitov. Po všech 
nelehkých jednáních se podařilo zacho-
vat některé německé hroby, vytvořit 
prostory na klasické pohřbívání našich 
obyvatel, urnový hájek jako prostor pro 
moderní pohřbívání a  na loučku k  po-
hřbívání vsypem i rozptylem. Tehdy měl 
Mašťov asi 800 obyvatel i s dětským do-
movem. Byla to obec s nejčistším vzdu-
chem na Chomutovsku. 

n To je skutečně obdivuhodné! Co vás 
přimělo opustit toto své nádherné dílo 
v pohraničí a přistěhovat se na Moravu, 
do Telnice? 

Vždycky jsem toužila vrátit se ke svým 
kořenům, které jsem měla na Moravě. 
Moje teta, Božena Sedláčková z  Telni-
ce, byla vážně nemocná a  potřebovala 
dosloužit, protože vlastní děti neměla. 
Poskytli jsme jí s manželem tuto službu 
až do jejího odchodu. Nejdříve já sama, 

manžel přijel po roce za mnou. V závě-
ti nás ustanovila dědici svého majetku, 
s  čímž jsme vůbec nepočítali, ale teď 
jsme jí za to vděčni. Telnice nás přijala 
s  otevřenou náručí. Hned jsme se sna-
žili zapojit do místního života a  nabídli 
jsme své pedagogické schopnosti a zku-
šenosti školám v okolí. Přijala nás škola 
v  Sokolnicích a  manžela ještě v  Újezdě 
u  Brna, kde jsme zastupovali v  době 
nepřítomnosti kmenových učitelů. Můj 
muž si odnesl od dětí, které učil celý rok, 
verdikt dětského soudu, že je odsouzen 
k doživotnímu trestu učit na škole v So-
kolnicích za vybudování závislosti na li-
dové písni. (smích) Víte, my jsme neviděli 
své žáky jako nádoby, které máme napl-
nit vědomostmi, ale vnímali jsme je jako 
pochodně, které máme zapálit láskou 
k domovu, dějinám a tradicím, k jazyku, 
literatuře, hudbě a umění vůbec. Manžel 
rád vzpomíná na Viktora Vrážela ze So-
kolnic, kterého učil na housle a  trubku, 
který byl velice šikovný, a  je také hrdý 
na Katku Eliášovou z Újezda, která dnes 
hraje druhé housle v cimbálové kapele 
Šternovjan v Újezdě u Brna. No a já jsem 
skončila svou učitelskou dráhu v  Dia-
gnostickém ústavu v  Brně. Přestože to 
byla práce s dětmi na okraji společnosti 
a nebyla jednoduchá, dělala jsem ji vel-
mi ráda až do svých 75 let. 

n Jste neuvěřitelně vitální člověk, i přes 
jistý fyzický handicap se pravidelně 
účastníte setkání Klubu aktivních senio-
rů v Telnici a dokonce vedete i jeho kro-
niku. Kde na ni narážím, všude ji chválí.

Víte, KLAS je skutečně aktivním spo-
lečenstvím lidí. Je opravdovou brzdou 

ke stárnutí, vyvolává radost a  přináší 
pohodu. A  v kronice se to snažíme za-
chovat, aby mezi řádky čišela spokoje-
nost a optimismus, který tam převažuje. 
Marie Fialová tento klub vede s velkým 
nasazením a  skvěle, každé setkání má 
pečlivě připravené. Všímáme si i kultur-
ních výročí v měsíci a zajímavých citátů. 
U  Masaryka jsme nemohly pominout 
jeho názor, že „Není důležitá politika, 
ale morálka, jako základ státu“, nebo vý-
rok „Tak demokracii už bychom měli, tak 
ještě nějaké ty demokraty“. (smích) Na 
každé setkání se velmi těším. 

n A jak se vám v Telnici žije? 
I když máme své děti daleko, tak jsme 

v Telnici opravdu šťastni. Máme výborné 
sousedy a mohu potvrdit, že Telnice je 
skutečně obcí, kde se dobře žije, i když 
je člověk sám, bez rodiny. Moc nám po-
máhá rodina Zdeňka Špánka a vždycky 
jsme se mohli obrátit na bratry Jaho-
dovy a  pana Františka Jeniše. Obec se 
velmi rychle rozvíjí a  jsou tu výborné 
mezilidské vztahy. Je to především vaše 
zásluha a celého zastupitelstva a všech 
aktivních obyvatel, které jste svým neu-
věřitelným elánem dovedl nakazit a zís-
kat. Dík, že jste a že vás máme! 

n Děkuji. Blíží se Vánoce. Zajímá mě, 
jak byste porovnala slavení těchto svát-
ků v českém Mašťově a pak v moravské  
Telnici. 

Když máte děti malé, prožíváte v rodi-
ně Vánoce úplně jinak. V Mašťově jsme 
se scházeli na náměstí, rozsvítili vánoční 
strom a přáli si vzájemně štěstí. Manžel 
na závěr zatroubil Tichou noc a  rozešli 

Manželé František a Dara Staňkovi slaví v roce 2016 diamantovou svatbu

Třídní učitelka Dara Staňková v roce 
1993
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jsme se do svých domovů. Dnes je tam 
po dvaceti letech všechno jinak. Lidé 
zemřeli nebo zestárli a ze starého živo-
ta zůstal jen ten vánoční strom, který 
vyrostl a svítí jako dřív, jen se pod ním 
už nikdo neschází, protože o to nestojí. 
Noví obyvatelé s sebou nepřinesli jiskru 
nadšení jako kdysi. Každý žije sám pro 
sebe. V Telnici se mi moc líbí zvyk hraní 
koled v místním rozhlasu, vánoční přá-
ní pana starosty, pak návštěva hřbitova 
a teprve pak usedáme ke štědrovečerní-
mu stolu. Obec žije svorně a lidé jsou si 
vzájemně oporou. Nikdy bych nejela na 

Štědrý den ke svým dětem, protože už si 
každý z nich vytvořil svoje zvyky a tradi-
ce pro své děti, které už nekorespondují 
s našimi. S rodinami svých synů se však 
v tomto období rádi setkáváme. Všichni 
za námi jezdí. Nejdřív přijede nejstarší 
syn, přiveze stromek a  nazdobí, prý za 
to, že jsme jim ho zdobili v dětství. Pak 
přijede prostřední s  rodinou, aby nám 
oplatil dětství, a  nakonec nejmladší 
syn stromek odstrojí. Všichni přivezou 
dárky, které nepotřebujeme, a odvezou 
si vánočku a  naše cukroví, které znají 
z dětství. Proto u nás Vánoce trvají déle 

a  jsou pro nás požehnáním. Přála bych 
si, aby to ještě dlouho trvalo, a  všem 
lidem v Telnici přeji, aby z nich nevypr-
chala radost, aby se jim splnily všechny 
touhy a sny a vánoční pohodu a světlo 
v duši aby si přenesli do celého příštího 
roku. A k tomu přeji ještě hodně zdraví 
a radost ze života. 

n Paní Daro, děkuji vám za velmi milý 
rozhovor a  přeji vám dodatečně k  le-
tošnímu životnímu výročí hodně elánu 
a  energie do dalšího života a  hlavně 
pevné zdraví pro vás i manžela. 

František Kroutil

ROZHOVOR S DAGMAR ČECHOVOU
Dagmar Čechová (*1957) se narodila v Brně a v roce 1977 se provdala za telnického 

rodáka Jindřicha Čecha, se kterým spolu vychovali dvě děti – Lenku a Davida. S malou 
přestávkou je již 15. rokem telnickou kronikářkou a od roku 1983 pracovala v místním 
obchodě, který se nazýval nejdříve Konzum, poté Jednota, Včela, Koloniál a poslední 
době Jednota COOP Mikulov. V závěru roku 2017 odešla do penze.

n Co vás přivedlo k tomu, že jste se stala 
obecní kronikářkou?

Přišel za mnou tehdy pan místosta-
rosta Vlasák a  oslovil mě s  nabídkou 
na psaní obecní kroniky. Tuto nabíd-
ku jsem ráda přijala, protože mne baví 
historie, ráda čtu knihy. Jako dítě jsem 
toužila stát se spisovatelkou, ale to se 
mi zjevně nepodařilo. (smích) Nicméně 
jedno drobné autorské dílo v rámci ro-
diny jsem nakonec sepsala, ale to už je 
dávná historie.

n Překvapilo vás něco, když jste se do 
psaní kroniky pustila?

 Když srovnám nádhernou Pernovu 
kroniku, je v ní cítit, že ji psal jakoby pro 
sebe. Dával do toho kus sama sebe. Tato 
kronika se krásně čte a  má pro dnešní 
dobu obrovskou informační hodno-
tu. Zatímco dnes se musíme ohlížet na 
spousty zákonů a  předpisů a  už třeba 
nějaké konkrétní zmínky o  jednotli-
vých osobách mohou narážet na zákon 
o ochraně osobních údajů. Proto se lidé 
nemohou divit tomu, jak dnešní kroniky 
vypadají a co všechno „mohou“ zazna-
menávat. Byť pořád platí, že si kroniku 
mohu vést svým pohledem a  svobod-
ně, je to vlastně moje osobní dílo, tak 
jako každého jiného kronikáře, který ji 
vedl přede mnou. 

n Je mi známo, že se telnická kronika za 
období 2. světové války a „raného“ ko-
munismu psala až dodatečně, panem 
Jindřichem Svobodou. Proč se tak stalo?

Válečná kronika byla skartována, pro-
tože obsahovala údaje, které se „neho-
dily“. Dnes již asi nežijí lidé, kteří by nám 
k  tomu mohli říct něco konkrétního, 
ale jsem si jistá, že určitě žili lidé, kteří 
si nepřáli, aby se tyto údaje zachovaly. 
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Je obdivuhodné, že pan Svoboda dal 
dohromady s několikaletým zpožděním 
aspoň nějaké informace o  životě obce 
v této složité době. Jinak od této doby 
máme kroniku psanou bez přestávky až 
do dnešní doby.

n Myslíte si, že bude v  budoucnu hrát 
nějakou roli to, že oproti oficiální kroni-
ce pojednává Telnický zpravodaj o živo-
tě naší obce podrobně?

Ke kronice se lidé běžně lidé nedo-
stanou, takže Telnický zpravodaj je 
vlastně takové lidová forma kroniky 
pro běžné občany. Ve zpravodaji jsou 
určité události rozepsány podrobněji, 
kronika je zachycuje spíše jen výčtově, 
než aby se jimi detailněji zabývala. Do-
čtou se tam vlastně téměř všechno, co 
obsahuje kronika, která se po dopsání 
ukládá do státního archivu v  Rajhradě. 
Tam je potom pro zájemce přístupná, 
ale jen v tamní čítárně. Pokud však ně-
kdo v budoucnu bude hledat konkrétní 
podrobnosti, může použít zpravodaj, 
kde se dozví veškeré informace o obci. 
Na rozdíl od zpravodaje je však mož-
né v  kronice hledat i  události ze světa  
a každoroční počasí.

n Určité spisovatelské nadání zdědily 
i vaše děti.

(smích) Ano, Lenka, vdaná Sarkhelo-
vá, zdědila kromě citu pro český jazyk 
také hudební nadání jak po manželovi, 
tak i po dědečkovi, takže skládá muziku 
a texty k písním, které manžel hraje na 
harmoniku. Je autorkou textu k Telnické 
hymně. Syn David si od mládí píše vlast-
ní fejetony a  básně. Doma schraňuji 
sbírku jeho děl. Nakonec jste ve zpravo-
daji už jeho dílo mohli dříve zazname-

nat. V  tomto vydání naleznete i  jednu 
Lenčinu vánoční báseň (str. 26).

n Mnozí lidé už zjistili, že jste po dlou-
hých letech skončila jako vedoucí v míst-
ní Jednotě, kde jste do poslední chvíle 
byla služebně nejstarší zaměstnankyní. 
Jak na léta v obchodě vzpomínáte?

Začínala jsem pracovat v  obchodě 
v Brně na Kotlářské, kde jsme měli pul-
tový prodej a  ten se mi moc líbil. Po 
svatbě a  narození dětí jsem se už do 
Brna nevrátila a  naskytla se mi příle-
žitost pracovat v  Telnici. S  odstupem 
času si můžu dovolit porovnání práce 
prodavačky před 40 lety a dnes. Tehdy 
byl vztah mezi prodavačem a  zákazní-
kem osobnější a přátelštější. Dnes mi to 
mnohdy připomíná vztah mezi „pánem 
a  sluhou“. Nakonec všichni dobře znají 
úsloví: „Náš zákazník – náš pán.“ Budu 
mluvit za sebe: vždycky jsem se snaži-
la s  lidmi dobře vycházet a  uspokojit 
jejich požadavky. Ale ne vždy byla má 

práce oceněna. Všichni jsme jen lidé. 
Nebo třeba když za vámi ráno přijde 
už z  domu nazlobený zákazník a  vyli-
je si svou zlost na prodavačce, jak má 
ona celý zachovat profesionální přístup 
k dalším zákazníkům? Potom se to jistě 
může odrazit na atmosféře v  celé pro-
dejně i mezi dalšími kolegyněmi. Nebo 
jindy jsou lidé nervózní, když z technic-
kých důvodů nejede pokladna nebo 
platební terminál, a my s tím prostě ne-
dokážeme v tu chvíli nic udělat. Vždycky 
jsem si vážila lidí, kteří tyto složité situ-
ace dokázali pochopit a  nevyvolávali 
kolem sebe dusnou atmosféru. Už od 
svých 15 let jsem v  obchodě a  kromě 
spisovatelky to byl můj další sen, tento-
krát splněný. (smích) Ráda ale vzpomí-
nám i na lidi, kteří byli vstřícní. Stalo se 
mi, že mi jednou jedna paní, která jela 
na zájezd do Ameriky, přinesla drobný 
upomínkový předmět ze svého zahra-
ničního výletu. Jen tak, protože jsem 
byla její oblíbenou prodavačkou, u kte-
ré ráda nakupovala. Můžu ale upřímně 
přiznat, že jednodušší to má prodavač-
ka v jiné obci než v té, ve které žije. Jak 
se říká: „Doma není nikdo prorokem.“ 
Ale celkově na svou práci prodavač-
ky i  na všechny kolegyně vzpomínám 
velice ráda. Přála bych si, aby lidé byli 
k  mým budoucím nástupkyním vstříc-
nější a  uvědomovali si, že tato práce 
není vůbec snadná. Nakonec to přece 
zná každý, kdo pracuje s lidmi.

n Jak bylo náročné vést pobočku tako-
vého potravinářského řetězce?

Mne tato práce bavila, takže jsem to 
nebrala jako náročné zaměstnání. Spíše 
se v  posledních letech práce vedoucí 
přesunula do kanceláře, kde mne čeka-
la daleko větší administrativa než kon-



Telnický zpravodaj – prosinec 2017Rozhovory • Právní rádce22

Vážené čtenářky, vážení čtenáři, 
zahájení insolvenčního řízení s sebou 

přináší několik účinků. Jedním z nich  
je, že výkon rozhodnutí či exekuci, kte-
rá by postihovala majetek ve vlastnic-
tví dlužníka, lze nařídit, nelze ji však 
provést. Uvedu to na příkladu. Dlužník 
vlastní byt a má několik dluhů a rovněž 
proti němu bylo zahájeno exekuční ří-
zení. Exekutor zjistil, že dlužník vlastní 
byt, vydal exekuční příkaz prodeje této 
nemovitosti a rovněž nařídil termín 
dražby bytu. Dlužník chce dražbě 
zabránit, a proto ještě před jejím 
provedením podá insolvenční návrh, 
často spojený s  návrhem na povolení 
oddlužení. Důsledkem podání návrhu 
je to, že exekutor byt nemůže vydra- 
žit, a dlužník tak provedení exekuce 
oddálil. Na uvedeném příkladu mů-
žeme vidět, že i podaní insolvenčního 
návrhu dlužníci dokážou zneužít, a to 
zejména z důvodu oddálení nebo blo-
kace provedení dražby nemovitého 

majetku v jejich vlastnictví a ochránění 
takového majetku.

Výše popsané chování dlužníka však 
není neprůstřelné. Ustanovení §  82 
insolvenčního zákona umožňuje in-
solvenčnímu soudu nařídit předběžné 
opatření, kterým omezí účinek spoje-
ný se zahájením insolvenčního řízení 
popsaný v  úvodu tohoto článku. To 
znamená, že konkrétnímu exekutoro-
vi umožní, aby provedl dražbu. Před-
běžné opatření může exekuční soud 
nařídit sám bez návrhu nebo po podá-
ní návrhu, přičemž nejčastěji takový 
návrh podá exekutor, který měl pro-
vést dražbu, jež byla jednáním dlužní-
ka zmařena.

Insolvenční soud vydá předběž-
né opatření, pokud jsou splněny dvě 
podmínky, tj. musí existovat důvody 
hodné zvláštního zřetele a provedení 
dražby nesmí ohrozit společný zájem 
věřitelů. Splnění uvedených podmí-
nek se posuzuje případ od případu. 

Z  praxe soudů je patrné, že důvo-
dy zvláštního zřetele soudy spatřují 
v opakovaně podávaných dlužnických 
návrzích, které zjevně mají za cíl pro-
bíhající exekuci blokovat, častokrát 
nejsou samotné insolvenční návrhy 
způsobilé k  projednání a vedou k  je-
jich odmítnutí, jsou podávány krátce 
za sebou, některé dokonce bezpro-
středně před termínem dražby.

Dlužník by tedy neměl spoléhat, že 
podáním insolvenčního návrhu bude 
vždy exekutorovi zabráněno v prove-
dení dražby nemovitosti v jeho vlast-
nictví. Zákonná úprava totiž pamatuje 
i na obstrukční dlužnické insolvenční 
návrhy.

Mgr. Marianna Sušková
advokátní koncipientka v AK Hubený

Tel.: 608 663 120
E-mail: info@akhubeny.cz

602 00 Brno, Běhounská 4/20

takt s lidmi. Nejtěžší je v této pozici ur-
čit a zajistit dostatečné množství zboží 
k prodeji. Nikdo z nás asi nedokáže věš-
tit z koule, kolik se prodá během které-
ho dne pečiva. Přestože jsem vedla sta-
tistiku prodeje, stalo se, že pečivo už od-
poledne nebylo, protože prostě přišel 
v  poledne zákazník, který ho vykoupil. 
Za minulého režimu si prodejny mohly 
dovolit ohlídat třeba i množství prodá-
vaného sortimentu, takže zákazníkovi 
klidně řekly, že si nemůže koupit víc než 
kilo banánů. Dnes nemůžeme nikomu 
v ničem bránit. A když si někdo něčeho 
koupí více bez předešlého objednání, 
bohužel už to nejde během dne doplnit. 
V  Telnici nemáme žádný hypermarket, 
i když i tam se lidem mnohdy stane to, 
že zůstanou stát před prázdným regá-
lem. Přála bych telnickým zákazníkům, 
aby se jim to stávalo u nás co nejméně. 
Věřte, že to není příjemné pro nikoho, 
ani pro prodavačky.

n V  nedávném rozhovoru s  Magdale-
nou Földvari zaznělo, že chce uspořádat 
děkovný koncert i  vám, prodavačkám 
z místního obchodu, za to, že si vás váží 
a že vám děkuje za to, jak se ke svým zá-
kazníkům chováte. Zúčastníte se ho?

Určitě, ráda. Takových zákazníků, kte-
ří oceňují naši práci, si opravdu vážím. 
A  chtěla bych jí za toto krásné gesto 

upřímně poděkovat. Myslím si, že si to 
celý kolektiv pracovnic místního obcho-
du zaslouží.

n Jak vnímáte fakt, že se v  poslední 
době v Telnici více žije folklorem?

 K lidové hudbě mám blízko, mám to 
doma každý den. (smích) Manžel pořá-
dá takové folklorní večery s  muzikou, 
kam zve milovníky lidového hudby. Je 
dobře, že se tu folklor rozvíjí, je to určitě 
dobrá příležitost hlavně pro děti a mlá-
dež, protože je to smysluplná volno- 
časová činnost. Rádi to budeme s man-
želem dále podporovat.

n Máme tu vánoční čas a  rád bych se 
vás zeptal na to, čím jsou pro vás Váno-
ce a jak je doma slavíte?

Vánoce miluji, pro mě začínají už pe-
čením cukroví, kdy se celý dům provoní. 
Jsou to pro mě a  rodinu takové svát-
ky klidu a  v  letošním roce tomu bude 
opravdu, protože už tou dobou nebudu 
mít v  hlavě, kolik mám čeho před Vá-
nocemi objednat do regálu v obchodě. 
Těším se, že si je opravdu v  klidu užiji. 
V době, kdy tento rozhovor spolu dělá-
me, jsme v očekávání dalšího přírůstku 
do naší rodiny, těším se na malý živý 
dáreček pod stromeček. Chtěla bych 
popřát všem šťastné a  veselé Vánoce 
a  bývalým kolegyním klidnou službu 

během vánočních svátků a spoustu pří-
jemných zákazníků.

n Děkuji vám nejen za milý rozhovor, 
ale i  za dosavadní spolupráci při vede-
ní obecní kroniky. Dovolím si vám také 
poděkovat jménem všech zákazníků 
telnické Jednoty za vaši práci pro nás po 
celá ta léta, kdy jste se starala o naši spo-
kojenost a plné spíže a ledničky. (smích) 

František Kroutil

  TELNIČTÍ KRONIKÁŘI

 1923–1936 František Perna
1937–1938 Karel Matějka
1939–1965  Jindřich Svoboda  

(události z let 1939–1955 
psal zpětně)

 1966–1978 František Dietrich
1979–1981 Josef Popela
1982 Jan Grossman
1983–1989 Josef Kubát
1990–1994 Dagmar Čechová
1995 Jan Grossman
1996 František Vykouřil
1997–2004 Miroslava Rožnovská
2005–2007 Miluše Ledvinová
od r. 2008 Dagmar Čechová

Vyhledala Dagmar Čechová

• 
OBSTRUKČNÍ INSOLVENČNÍ NÁVRHY
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Dne 13. listopadu 2017 proběhly vol-
by do školské rady. Podle školského zá-
kona volí třetinu školské rady zákonní 
zástupci nezletilých žáků, třetinu peda-
gogičtí pracovníci školy a  třetinu jme-

nuje zřizovatel školy. Z  řad zákonných 
zástupců byli zvoleni: Barbora Žáková 
a  Pavel Zapletal. Z  řad pedagogických 
pracovníků byli zvoleni: Hana Umláško-
vá a Veronika Slezáková. Jménem zřizo-

vatele byli do školní rady nominováni 
tito obecní zastupitelé: František Kroutil 
a  Pavla Chovancová. Funkční období 
členů školské rady je tři roky.

Petr Gabrhel, ředitel školy

Stalo se již tradicí, že si každý žák prv-
ního ročníku naší základní školy zasadí 
svůj strom. V krásném slunečném ránu 
29. září 2017 vyšli naši prvňáčci, druhá-
ci a páťáci již pošesté směrem k Otma-
rovu, aby pokračovali ve výsadbě nové 
aleje ovocných stromů. Jako obvykle 
byli rozděleni do skupinek, ve kterých 
ti starší pomáhali mladším s výsadbou 
jejich stromu. Kromě žáků prvního 
ročníku sázeli stromky také druháci, 
jejichž třešně, jabloně a hrušně během 
letošního horkého léta uschnuly. Po-
děkování patří nejen městské policii 
za zajištění bezpečnosti, ale také obci 
Telnice za dodání stromků a  přípravu 
celé akce.

Petr Gabrhel

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,
věřte, že se mi tento článek nepíše 

lehce. Dotýkám se tématu, které se 
většinou snažíme vytěsnit. Ale život 
přináší i tyto otázky, tak si na ně zkusí-
me v tomto článku odpovědět. Lidský 
život a jeho poškození či ztráta z práv-
ního  pohledu náhrady škody generu-
je velké množství případných nároků. 
Například za bolest poškozeného, za 
vznik překážky lepší budoucnosti v po-
době ztížení společenského uplatnění, 
náhrada nákladů léčení, náhrada ná-
kladů za péči o zdraví poškozeného 
a další. Tento článek se však zaměří 
na odškodnění duševních útrap osob 
blízkých vyvolaných usmrcením nebo 
zvlášť závažným ublížením na zdraví. 

Předchozí právní úprava účinná do 
31. 12. 2013 dávala jak škůdci, tak po-
škozenému jednoznačnou odpověď. 
Jednotlivé nároky byly v  zákoně pří-
mo vyčísleny, kdy pozůstalým náleželo 
jednorázové odškodnění pro manžela 
či manželku 240 000 Kč, každému dítě-
ti a rodiči rovněž 240 000 Kč, každému 
sourozenci 175  000 Kč. Přesná částka 

byla stanovena i za ztrátu nenarozené-
ho počatého dítěte a pro osobu žijící ve 
společné domácnosti.

Současná právní úprava však žádné 
částky nestanoví a určuje, že škůd-
ce má pozůstalé odčinit peněžitou 
náhradou, která plně vyváží jejich 
utrpení. Nelze-li výši náhrady takto 
určit, stanoví se podle zásad slušnos-
ti. Tato neurčitá právní úprava vnesla 
do praktického života nejistotu. Nově 
je na pozůstalých, aby ocenili své utr-
pení sami a aby svůj nárok náležitě  
odůvodnili.

Z  dosavadní praxe soudů plyne, že 
soud bude při úvahách o výši náhra-
dy škody především zkoumat, jaký byl 
vztah poškozeného se zemřelým. Čím 
bližší a vřelejší vztah, tím větší dušev-
ní útrapy pozůstalého a tím vyšší ná-
hrada. V  tomto směru je nová právní 
úprava spravedlivější. Předchozí právní 
úprava totiž nečinila rozdílu v náhradě 
pro milující a oddanou manželku a pro 
manželku, která se odstěhovala k  ji-
nému muži a podala návrh na rozvod 
manželství.

Právní teorie i právní praxe po tak ra-
dikální změně právní úpravy však hle-
dala alespoň nějaké vodítko pro určení 
„průměrné“ výše náhrady škody za lid-
ský život. V návaznosti na to se pak za-
čal prosazovat názor, že pokud bychom 
měli hledat nějakou výchozí částku, 
představující odškodnění za smrt oso-
by blízké při „průměrných rodinných 
vztazích“ a „průměrném zavinění“, po-
tom bychom se mohli při odškodnění 
jedné osoby blízké pohybovat někde 
okolo 500 000 Kč.

Je nutné si uvědomit, že jde pouze 
o odškodnění za utrpení a že zde jsou 
další případné nároky, které by v přípa-
dě usmrcení připadaly v úvahu, jako na-
příklad náhrada přiměřených nákladů 
spojených s pohřbem a v některých pří-
padech i náklady na výživu pozůstalým.

• 
NOVÁ ŠKOLSKÁ RADA

ZASAĎ SVŮJ STROM 

KOLIK STOJÍ LIDSKÝ ŽIVOT?

A d v o k á t n í  k a n c e l á ř

Mgr. Hugo Hubený

Tel.: 608 706 372
E-mail: info@akhubeny.cz

602 00 Brno, Běhounská 4/20
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Vážení rodiče, milé děti,
protože se nedávno rozproudila dis-

kuse na téma kvalita a  složení obědů, 
přinášíme vám všem několik důleži-
tých informací týkajících se stravování 
v  naší školní jídelně. Snažíme se vařit 
zdravě, chutně, převážně z  čerstvých 

(nezmrazených) kvalitních surovin. Mu-
síme respektovat vyhlášku č. 107/2005 
Sb. o školním stravování ve znění poz-
dějších předpisů, zákon č. 258/2000 Sb. 
o ochraně veřejného zdraví a vyhlášku 
č. 137/2004 Sb. o  hygienických poža-
davcích na stravovací služby. V  plat-

nost vstoupila novelizace vyhlášky 
o  školním stravování, která řeší např. 
diety nebo tolik diskutovaný spotřební 
koš. Ministerstva školství a zdravotnic-
tví i Česká školní inspekce v tuto chví-
li pracují na metodických pokynech, 
které ulehčí aplikaci této vyhlášky do 

KVALITA A SLOŽENÍ OBĚDŮ VE ŠKOLNÍ JÍDELNĚ
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  DĚTI VE ŠKOLCE SE MOHOU TĚŠIT  
NA NOVÝ DOMEČEK

BRIGÁDA 
V MŠ TELNICE

V sobotu 7. října 2017 se konala v MŠ 
Telnice podzimní brigáda. Práce probí-
haly především na školní zahradě a  ve 
sklepě. Díky hojné účasti rodičů se udě-
lalo opravdu hodně práce. Někteří nám 
posekali celou zahradu i s hůře dostup-
nými svahy, jiní připravovali půdu na 
nové chodníky. Stihlo se shrabat spade-
né listí, vyčistit zahrada i předzahrádka 
a  hlavně vyklidit sklep. Pro pracanty 
bylo jako každý rok připraveno malé 
pohoštění. Spolupráce byla opravdu 
výborná. Vše šlo jako na drátkách. Všem 
účastníkům brigády velice děkujeme 
a těšíme se na další skvělou spolupráci 
na jaře. Děkujeme za spolupráci obci 
Telnice, jejím zaměstnancům a zedníku 
Zdeňkovi Špánkovi.

Veronika Slezáková,  
vedoucí učitelka MŠ Telnice

Zastupitelstvo obce schválilo poří-
zení certifikované herní dětské sesta-
vy z  akátového dřeva (pozor, nikoliv 
ze smrkového), který byl připraven 
na míru pro zahradu mateřské školy. 
Sestava nazvaná Stromový dome-
ček bude umístěna mezi stromy, tak-
že poskytne dětem jednak kontakt 
s  živými stromy, ale především tolik 
žádaný stín v  horkých dnech. Doda-
vatelem je firma Drimal play, cena  

vč. výroby, dopravy, montáže a  ne-
zbytné certifikace činí 187 000 Kč bez 
DPH. V  době uzávěrky vydání tohoto 
Telnického zpravodaje ještě naše obec 
čekala na vyjádření Jihomoravského 
kraje, jestli na tento záměr nezíská do-
taci. Tento záměr je součástí realizace 
opatření vycházejících z  tzv.  Dohody 
o cílech v rámci auditu Family Friendly 
Community. 

 FK

praxe. Do jídelníčku již nyní postup-
ně vkládáme méně obvyklé potraviny 
jako je bulgur, kuskus, cizrna, sója, čer-
vená čočka apod. Budeme ještě více 
zařazovat zeleninu a ovoce, celozrnné 
pečivo. Ze stravování jsou vyřazeny 
uzeniny. Děti v  MŠ mají možnost bě-
hem dne si vzít ovoce nebo zeleninu, 
které jsou v každé třídě mateřské školy 
k dispozici.

Pro kombinace receptur a  jejich vý-
skyt v  měsíčním jídelníčku neexistují 
přesná pravidla. Vedoucí jídelny musí 
sestavit jídelní lístek především tak, aby 
dodržela výživové normy (spotřební 
koš) a  zároveň přihlížela k  doporučení 
dle metodického pokynu Ministerstva 
zdravotnictví. Zde si můžete přečíst 
doporučenou frekvenci jídel na měsíc,  
který se snažíme dodržet:

HLAVNÍ JÍDLA
3x drůbež
2x ryby
max. 4x vepřové maso
5x podle možností (hovězí maso, králík)
4x  bezmasé zeleninové jídlo (včetně  

zařazení luštěnin)
max. 2x sladké jídlo
zařadit výrobky ze sóji

PŘÍLOHY
5x brambory
2x bramborová kaše
3x  těstoviny (možnost zařazovat  

celozrnné těstoviny)
4x  rýže (možnost zařazovat rýži  

parboild, rýži natural)
2x  houskové knedlíky (možnost kombi-

nace mouky a sójové mouky)
1x   bramborové knedlíky 
min. 1x luštěniny

Každý, včetně našich dětí, jsme jiný, 
máme jiné stravovací návyky a  chu-
tě, a proto se každý den nezavděčíme 
všem. Závěrem bychom chtěli vyzvat 
všechny, kteří se rozhodnou pro kri-
tické diskuse na různých sociálních 
sítích nejen na téma stravování, aby 
zvážili, zda by nebylo správnější nej-
prve osobně přijít za lidmi, kterých se 
kritika týká. Dále si zjistit základní in-
formace o problému a pak se společně 
při konstruktivní kritice a diskusi snažit 
najít co nejlepší řešení. Nejen zaměst-
nanci školní jídelny by takový přístup  
uvítali.

Petr Gabrhel, 
ředitel školy

Alena Florianová,  
vedoucí školní jídelny 

zaměstnanci školní jídelny
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  NOVÝ OBRAZ MARIANA MICHELLERA –  
JAK ASI VYPADALA TELNICE V DEN BITVY?

Telnický malíř Marian Micheller vytvo-
řil nový obraz, který se pokouší zobrazit 
část Telnice v den bitvy tří císařů. Repro-
dukci obrazu si můžete prohlédnout 
na třetí straně barevné obálky tohoto 
zpravodaje. Proč vlastně tuto olejomal-
bu vytvořil? Nestává se každý den, že by 
malíř chtěl takto aktivně komunikovat 
s širokou veřejností. Jeho hlavním cílem 
totiž bylo namalovat studii, která vyvolá 
diskusi o tom, jak mohla v té době vy-
padat naše vesnice. Nikdo z nás si to sa-
mozřejmě nemůže pamatovat. Ale zná-

te to: když jsme byli malí, prababička 
nám něco vyprávěla o tom, jak to tehdy 
bylo za „Francóza“. Možná doma ně-
kdo najde sepsanou nějakou rodinnou 
vzpomínku. Některé rodiny si vedou po 
generace své vlastní kroniky.

Jak říká sám Marian Micheller: „Když 
jsem si hledal podklady k  tomuto ob-
razu na internetu, našel jsem spoustu 
obrázků k bitvě, ale téměř žádný z Tel-
nice. Chtěl bych to změnit a pokusit se 
vytvořit dílo, které by v rámci možností 
bylo co nejvíce autentické. K tomu mne 

čeká dlouhá cesta diskusí s  odborníky, 
ale i pamětníky a třeba i amatérskými 
fanoušky historie.“ Touto cestou připo-
juje Marian Micheller ještě poděkování: 
„Chtěl bych poděkovat spisovateli a his-
torikovi Jiřímu Kovaříkovi za veškerou 
inspiraci. Aniž by to asi tušil, vlastně se 
na této studii nepřímo podílel. Vím, že 
tato tématika v Telnici lidi zajímá a byl 
bych rád, kdyby se nám podařilo pana 
Kovaříka pozvat k nám na besedu. Uvi-
díme. Předem děkuji všem za jakékoliv 
připomínky.“  FK

Děti, které navštěvují kroužek kera-
miky v Šatlavě, se na podzim zúčastni-
ly mimořádné soutěže o nejkrásnější 
znak obce Telnice vyrobený z keramiky. 
Soutěž uspořádala obec Telnice a pro 
vyhodnocení 22 soutěžních děl připra-
vila dvě věkové kategorie: I. stupeň ZŠ 
a starší. V  kategorii I. stupeň ZŠ byla 
jako nejkrásnější vyhodnocena díla 

těchto autorů: Denisa Strakatá, Lucie 
Zehnalová a Julie Skoupá. V  kategorii 
„starších“ se nejkrásnějšími stala díla 
těchto dvou mladých umělců: Marké-
ta Kroutilová a Lukáš Herold. Blaho-
přejeme! Autoři vítězných uměleckých 
děl získali drobné odměny v  podobě 
obecních reklamních předmětů. A pro-
tože krásná byla opravdu všechna díla 

a pěkně odrážela poctivou snahu dětí, 
získali všichni ostatní na památku a jako 
poděkování malou obecní magnetku. 
Děkujeme všem za účast a paní Mag-
daleně Zaoralové a Lucii Hebelkové za 
spolupráci. S nejkrásnějšími výrobky se 
můžete seznámit na poslední straně ba-
revné obálky tohoto vydání Telnického 
zpravodaje.  FK

SOUTĚŽ O NEJKRÁSNĚJŠÍ ZNAK OBCE TELNICE

VÁNOČNÍ
ČAS
Lenka Sarkhelová

Vločky studí do tváří, 
už je dávno po září. 
Prosinec se tiše vkrad 
a za okny mráz a chlad.

Teď nás hřejí nejvíce 
rukavice, čepice. 
Vánoční čas nastává, 
slavnostní je nálada. 

Stromeček v plné kráse 
v pokoji zelená se. 
Až zazvoní zvoneček, 
jaký bude dáreček? 

Koleda už tiše zní, 
Jezulátko v jeslích spí. 
Lásku v srdci, mír a klid 
– po celý rok zkus tak žít.
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Dovoluji si touto fotografií vzpo-
menout na 80. výročí úmrtí prvního 
československého prezidenta Tomá-
še Garrigue Masaryka, které jsme si 
připomněli u sochy TGM na Komen-
ského náměstí v  Brně. Pietního aktu 
se mj. zúčastnili věrní příznivci Sokola 
Telnice a nositelé Pamětní medaile 
Ludvíka Svobody Eva a Ladislav Kořal-
níkovi. Na fotografii jsou (zleva): Jan 
Kruml, Alena Šimková, Ladislav Kořal-
ník, Eva Kořalníková, Tomáš Jambor 
(majitel největší sbírky fotografií Čes-
koslovenské obrněné brigády v  An-
glii), Stanislav Juránek a Pavla Bene- 
diková.

Alena Šimková (roz. Blažková)

Od středy 20. září 2017 se po letním 
odpočinku začaly opět scházet naše 
nejmenší děti s  maminkami v  klubu 
Telnické sluníčko. S  některými většími 
„sluníčky“ jsme se před prázdninami 
rozloučili a  popřáli jim hodně štěstí 

v  jejich další životní etapě v  mateřské 
školce. S  napětím jsme čekali, kolik se 
nás po prázdninách sejde. Na první 
setkání dorazilo 30 dětí a  28 mami-
nek, takže malý sál nám skoro nestačil. 
Všichni výborně spolupracovali, a  tak 

jsme si i  v tomto hojném počtu krás-
ně pohráli a seznámili se s novými ka-
marády. Školní rok 2017/2018 je již 12. 
školním rokem v  historii našeho ma-
teřského klubu. Těší nás, že pravidelná 
setkání navštěvuje spousta dětí, a  to 
nejen z  Telnice, ale i  z okolních obcí.  
I  v letošním školním roce budou se-
tkání probíhat každou středu vyjma 
státních svátků a prázdnin. Zjistili jsme, 
že můžeme fungovat i  bez elektriky. 
Začátkem října nás neohrozil výpadek 
elektrické energie, který postihl celou 
obec. V sále jsme si sice nemohli přisví-
tit, ale to nám nevadilo a setkání jsme si 
i v přítmí malého sálu pěkně užili. Nápl-
ní každého setkání jsou pohybové akti-
vity s říkankami a písničkami, oblíbené 
hrátky s padákem, sbírání ovoce či po-
ztrácených korálků a na závěr svačinka, 
hernička a  pak honem domů na oběd 
a odpolední spánek. Z každého nového 
kamaráda máme velkou radost.

Za všechny děti a maminky 
Pavla Chovancová

V sobotu 23. září 2017 se v  telnické 
sokolovně uskutečnil již čtvrtý bazá-
rek dětského oblečení, sportovních 
potřeb, kočárků, lyží a dalších věcí. 
Prodávajících maminek bylo tentokrát 
60. Velmi nás těší, že s každou burzou 
přibývají další a další prodávající. Věcí 
bylo o něco méně, než na jaře, jeli-
kož většina prodávajících nevyužila 
možnost přinést až 80 kusů oblečení 

a dalších věcí. Spousta maminek při-
nesla jen pár kusů, i tak věřím, že bylo 
opravdu z čeho vybírat a nakupující 
odcházeli spokojení. Nakupující jsme 
nestíhali počítat, ale bylo jich hodně 
a nejednou museli vystát frontu na 
zaplacení (tímto moc děkujeme za tr-
pělivost). Celkově bylo prodáno 648 
kusů oblečení či jiných věcí určených  
pro děti.

Celá akce by se nemohla uskutečnit 
bez podpory Sokola Telnice, zejména 
jeho starosty Ing. Pavla Oborného, za 
což mu patří velký dík. Výtěžek z akce 
činí 2 039 Kč a byl předán jako dar TJ So-
kol Telnice. Také bych ráda poděkovala 
nakupujícím a prodávajícím. A obzvláš-
tě děkuji všem maminkám, které mně s 
organizací pomohly. Jmenovitě Renata 
Mrkvicová ze Sokolnic, Ivana Freticho-

PŘIPOMÍNKA 80. VÝROČÍ ÚMRTÍ TGM

PRVNÍ SETKÁNÍ MATEŘSKÉHO KLUBU TELNICKÉ SLUNÍČKO

ČTVRTÝ TELNICKÝ BAZÁREK
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vá, Lucie Hebelková, Jana Knápková, 
Hana Vašková, Simona Výletová, které 
obětovaly celou sobotu telnické bur-
ze. Na pár hodin přišly pomoci také 
Maruška Gabrhelová, Lucie Horáková, 
Jitka Štipčáková a Renata Zemanová. 
Všem vám, holky, velké díky. Dovoluji 
si poznamenat, že všichni, kdo jsme se 
na organizaci burzy podíleli, jsme tak či-
nili ve svém volném čase a samozřejmě 
zdarma.

Další burzu se budeme snažit zase 
vylepšit, například pro nakupující bu-
dou přichystány velké tašky, ve kterých 
si budou moci svůj nákup oblečení od-
nést. Příští burza se uskuteční v březnu 
2018 a bude zaměřena na prodej jarní-
ho a letního oblečení.

Za organizátory Iva Donovalová

Partnerská obec Cífer pozvala Telnici 
na své hodové slavnosti, které se konaly 
u příležitosti svátku patrona kostela sv. 
Michaela archanděla o víkendu 30. září 
– 2. října. Telničtí nakonec vypravili dva 
autobusy: dvacet mladých stárků jelo 
menším autobusem a čtyřicet dětí a do-
spělých se vydalo s  panem Hrdličkou 
vstříc krásnému dni, který se v deštivém 
období jevil pomalu jako zázrak.

Po vřelém přivítání starostou Cíferu 
Marošem Saganem byli účastníci zájez-
du pozváni k  hodovému obědovému 
stolu, který připravily zaměstnankyně 
školní kuchyně a  moc chutně všechny 
pohostily. Děkujeme! Tak si vysloužily 
písničku, kterou jim všichni přítomní 
jako poděkování zazpívali.

Po obědě se telničtí vydali na prohlíd-
ku velmi zachovalého hradu Červený 
kameň, který všechny ohromil svým 
bohatým mobiliářem a  krásným interi-
érem, děkujeme také předsedkyni kul-
turní komise Cíferu paní Adrianě Krupo-
vé za milý doprovod a  dalším místním 
děvčatům za veškerou péči.

Po příjezdu z prohlídky hradu už stár-
ky a  folkloristy čekalo převlékání do 
krojů a po nich vystoupení na místním 
tržišti, kde se předvedli stárci s  českou 
besedou a folklorní soubor Telnička pod 
vedením Simony Výletové s pásmem li-
dových tanců a písní Brněnska. Ostatní 
účastníci mohli volit z bohatého kultur-
ního programu: ať už zůstali na tržišti na 
hudebních koncertech, nebo šli na faru 
do nově otevřené „Pamätní izby sakral-
nej výšivky Márie Hollosy“, nebo do kos-
tela na latinskou mši s  gregoriánskými 

zpěvy či navštívili sportovní areál, luna-
park a fotbalové utkání. Někteří účast-
níci si našli vlastní program s  cíferský-
mi přáteli ve formě koštu místních vín. 
Však je také autobus vyzvedával rovnou 
ve sklepě, kde svým zpěvem okouzlili 
místní obyvatele.

Dobrá nálada panovala po celou 
dobu naší návštěvy, na cestě zpět se 
v  přední části autobusu pana Hrdlič-
ky rozléhal zpěv hodových písní starší 
částí osazenstva a v zadní si své lidové 
písničky zpívaly děti z  Telničky. Cesta 
tak aspoň velmi rychle utíkala. Stárci se 
svým autobusem vydali na cestu domů 
až po půlnoci, když si užili místní zábavy 
a veselí.

Děkujeme všem Cífeřanům a  přede-
vším starostovi obce Marošovi Sagano-
vi za srdečné pozvání a  veškerou péči, 
které jsme si mohli během celého so-
botního dne 30. září 2017 dosyta užít. 
Děkujeme také Renatě Jahodové za 
pečlivou přípravu všech krojů a  všem, 
kteří v Cíferu vystupovali a pěkně tak re-
prezentovali naši dědinu. Celkem v naší 
výpravě putovalo do Cíferu 32 krojova-
ných. Už se všichni těšíme na další se-
tkání s přáteli z Cíferu! 

P. S. Za krásné fotografie děkuji Ladi-
slavu Páralovi, Liborovi Földvari, telnic-
kým stárkům a paní Evě Vavrinkovičové 
z Cíferu.

FK

ZÁJEZD NA CÍFERSKÉ HODY
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V sobotu 30. září 2017 se v naší part-
nerské obci konaly hodové slavnosti, 
na které jsme se po loňské návštěvě 
velmi těšili. Sraz jsem měli na parkovi-
šti před pohostinstvím U Laštůvků, kde 
jsme měli od obce přistavený vlastní 
minibus. Úvodem jsme si zahráli tetris 
s kroji v krabicích a autobusem, a po-
tom jsme se konečně vydali na cestu. 
Už na první zastávce bylo jasné, že to 
bude solidní akce. Na místo činu jsme 
dorazili akorát na oběd, kde nás opět 
starosta Maroš Sagan vítal slivovicí. Po 
výborném obědě jsme vyrazili (nejspíš 
hodně na sever) na hrad Červený ka-
meň na dlóóóuhou prohlídku. Poté už 
následoval tradiční časový pres a naše 

krojované vystoupení, při kterém jsme 
si letos konečně užili kroje. Tímto a „na-
mačkáním“ krojů do autobusu nám 
končily veškeré povinnosti. Po oddě-
lení většiny našeho zájezdu jsme zů-
stali na večerní zábavu s  orchestrem 
Milkivej, který byl mile překvapen, jak 
to dokážeme rozjet na polku a  val-
čík. Předvedli jsme jim, jak se bavíme 
na hody doma a po půlnoci jsme jako 
Popelka odjeli přistaveným kočárem. 
Na závěr bychom chtěli poděkovat 
oběma obcím a  našim stárkům, za 
„bohužel“ definitivní ukončení hodové  
sezóny 2017. 

Lucie Králová a Pavel Řípa, 
hlavní stárci letošních telnických hodů

Při folklorním dni u nás jsem obdržel 
několik osobních pozvání od účinku-
jících. Jedno bylo do Cíferu. A  protože 
jsem tam ještě nebyl, tak nastal čas tuto 
destinaci navštívit. Byli jsme pozváni 
na tamní hody. Z  obce nás odjely dva 
autobusy a značný počet krabic. V těch 
největších byly kroje. Ty menší naplnily 
telnické pilné hospodyňky nespočetný-

mi dobrotami. A pochopitelně z Moravy 
(jak jinak) víno i něco ostřejšího. 

Cesta probíhala klidně. Na Slovensku 
mne překvapily do podzimních kabátů 
oděné stromy. V  Cíferu nás vřele přivítal 
starosta pan Maroš Sagan s doprovodem. 
Dostalo se nám srdečného vítání všude, 
kde jsme se objevili. Milé kuchařky nás po-
hostily dobrým obědem a my jim nezapo-

mněli poděkovat. Přidali jsme i  písničku. 
Posléze jsme absolvovali návštěvu hradu 
Červený kameň, kde nás zaujal, oproti 
našim hradům, bohatý mobiliář a interiér. 
Pak již následovalo převlékání do krojů 
a  vlastní vystoupení na místním tržišti. 

Jelikož jsem zde byl poprvé, překva-
pilo mne odlišné pojetí hodových slav-
ností. Inu jiný kraj, jiný mrav. Bylo nám 
zde hezky. Odvážíme si krásné zážitky 
a  mnozí se sem jistě rádi vrátí. Stejně 
tak i  my je rádi uvítáme u  nás. Cestou 
domů jsme nezaháleli a celou ji prozpí-
vali. Co říci závěrem? Moc bych zdejším 
přál, aby jejich upřímná snaha o znovu-
obnovení hodových zvyklostí a  tradic 
padala na úrodnou půdu. Je již tradicí, 
že k  dobré náladě přispěli i  řidiči páni 
Hrdlička a Nevěděl ze Sobotovic. Podě-
kování patří i obecnímu zastupitelstvu, 
které tyto akce podporuje. 

Jiří Netolický, 
svobodný pán na Telnickém mlýně

V úterý 3. října 2017, den před svátkem 
sv. Františka z Assisi, plánovaly naše nej-
menší děti v doprovodu svých maminek 
a babiček výlet za zvířátky do vyškovské 
ZOO. Ani Telnické sluníčko však neumí 
poručit větru, dešti, a  tak jsme právě 
z  důvodu velmi deštivého počasí mu-
seli putování do ZOO odložit. Aby nám 
to však nebylo líto, vyrazili jsme na pa-
lubě autobusu pana Hrdličky prozkou-
mat brněnské Lemur centrum, které má 
dětské hřiště pod střechou. Jú, to bylo 
zábavy! Na odrážedlech si to děti šlapa-

CÍFER 2017

HODOVÉ SLAVNOSTI V CÍFERU

PUTOVÁNÍ DO ZOO VYŠKOV, RESP. DO LEMUR CENTRA
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V neděli 8. října 2017 se uskutečnilo 
letošní druhé vítání těch nejmenších 
občánků naší obce. Pan starosta Fran-
tišek Kroutil přivítal 13 dětí, jmenovitě:

 Antonín Boček  
Štěpán Bojo  
Sofie Čechová  
Olivier Földvári  
Alex Jirgala  
Nikol Jirgalová  
Emma Ketmanová  
Gabriela Klüglová  
Matyáš Naď  
Filipa Přikryl  
Matěj Svoboda  
Petr Svoboda  
Amálie Wetterová

Program vítání občánků byl tradiční. 
Po úvodním slovu pana starosty vy-
stoupily děti z  telnické základní školy, 
které si připravily pod vedením Mgr. 
Leony Bímové pásmo písniček a  bás-
niček. Poté se již rodiče dětí zapsali 
do pamětní knihy, z  rukou pana sta-
rosty obdrželi pamětní list,  poukázky 
v celkové hodnotě 1 000 Kč, a děti ma-
minkám předaly kytičky a drobné dár-
ky.  Závěrečné slovo patřilo paní mís-
tostarostce Pavle Chovancové, která 
seznámila s činností Telnického sluníč-
ka. Další vítání občánků se uskuteční  
v dubnu 2018.

Za sociální komisi 
Iva Donovalová

V neděli 8. října 2017 vyrazila odpo-
ledne naše skupina zálesáků za dalším 
dobrodružstvím v  přírodě – tentokrát 
byla cílem chata ve stráni nad Blučinou, 
kde na nás všechny čekal pestrý a boha-
tý program.

Na začátku jsme se seznámili s  pláno-
vaným programem schůzek během roku, 

které se podle časových možností budou 
konat jednou za měsíc. Povídali jsme 
si také o  našem plánovaném krátkém 
prázdninovém táboře v  přírodě, který 
bychom měli prožít v Bukovince. Všichni 
jsme obdrželi sadu karet Zálesácké doved-
nosti a otec Vladimír nám představil pro-
gram jednotlivých úkolů, na jejichž konci 

je možnost postupného získání třech 
stupňů zálesáckých dovedností.

A pak už v rychlém sledu následova-
ly jednotlivé dovednosti. Učili jsme se 
základní uzly: vůdcovský a osmičkový, 
odvahu jsme v sobě našli při slaňování, 
jak dobrými jsme kuchaři, jsme se moh-
li přesvědčit při vlastní výrobě a pečení 

Podzim začal, říjen byl tu a vítr foukal 
tak, že se dali pouštět papíroví draci. 
Zkrátka příhodná doba pro  Drakiádu. 

I když počasí bylo v nejbližších dnech 
divočejší, v  sobotu 7. října 2017 bylo 
krásně. Drakiáda se konala v sobotním 

odpoledni mezi poli na okraji Telnice 
směrem na Žatčany, jak už je dlouho 
zvykem. Sešlo se asi 25 nadšených 
dětí, často v doprovodu neohrožených 
rodičů, a podobný počet létacích dra-
ků – papírových i igelitových, vlastno-
ručně vyráběných nebo malovaných 
i těch koupených. K naší radosti se do 
vzduchu dostal i orelský látkový dračí 
maskot. Někteří draci byli zbrusu noví, 
vytvoření v  pondělí 2. října při vyrá-
bění draků na orlovně. Kromě radosti 
z toho, že se draci dostali do vzduchu 
a vydrželi tam, byli účastnici odměně-
ni diplomem za vycvičení draka, slad-
kostí a  létajícím talířem pro případy 
bezvětří. Všichni jsme si hezkou pod-
zimní atmosféru užili a  těšíme se na 
setkání zase za rok. Fotografie z  Dra-
kiády i  z  vyrábění draků najdete na  
www.oreltelnice.cz.

Anna Hrazdírová, Orel jednota Telnice

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

NEDĚLNÍ ODPOLEDNE V PŘÍRODĚ PRO ZÁLESÁKY 

DRAKIÁDA 2017

ly městem, hned se zase ocitly na pláži 
s  hromadou písku a  spoustou hraček. 
Koho už nebavilo jezdit ve městě nebo 
odpočívat na pláži, ten se mohl vyřádit 

v Africe. Maminky a babičky stihly hlídat 
svoje ratolesti a u toho si ještě vychutnat 
šálek dobré kávy nebo čaje v  příjemné 
lemuří kavárně. Lemur centrum se nám 

moc líbilo, a tak jsme se dohodli, že ho 
v  letošním roce ještě určitě navštívíme. 
Děkujeme obci Telnice, že naši činnost 
podporuje.  Pavla Chovancová
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chlebových placek a  také při pečení 
masa na ohni, který jsme si ovšem na-
před museli sami připravit. Dozvěděli 
jsme se také něco o orientaci v terénu, 
jak určit sever a azimut pomocí buzoly 
nebo jak zjistit, kde jsme. Za doprovo-
du Jožovy kytary jsme se také poprvé 
seznámili s  melodií zálesácké hymny. 
A došlo také na některé hry v přírodě.

Vrátili jsme se večer domů maličko 
unaveni, ale plni zážitků z  příjemného 
odpoledne a už teď se těšíme na příští 
dobrodružství!

Převzato z www.farnosttelnice.cz

V úterý 10. října 2017 jsme se sešly 
v  KLASu, abychom se zabývaly   teorií 
týkající se aranžování květin a vším, co 
s  tím souvisí (rozdělení aranžování po-
dle použití rostlinných materiálů, podle 
způsobu výroby, podle formy a použití). 
Svůj zajímavý příspěvek měla hned po 
znělce paní Dara. Také jsme si procvičily 
paměť, kdy nám pomohl pracovní list 
a  hra „Květiny“, při níž jsme si ověřily, 
jak těžké je zapamatovat si několik po 
sobě jdoucích názvů. Inu, krátkodobá 
paměť! Budeme se jí nadále věnovat. 
V  závěru našeho setkání jsme přivítaly 
pana starostu, dozvěděly se o zachová-
ní naší pošty, o připravovaném zpravo-
daji apod. 

V úterý 24. října 2017 nás v KLASu na-
vštívil hned ze začátku pan starosta, kte-
rý musel ze zdravotních důvodů přijít 
dříve a seznámil nás s novinkami ze ži-
vota naší obce, také jsme si s ním podis-
kutovaly na různá témata. Po odchodu 
starosty jsme si zazpívaly hymnu KLASu 
a  pokračovaly tématem vzpomínání 
na všechny naše zemřelé – Dušičkami. 
Zmínily jsme například tradiční zdobe-

ní hrobů svíčkami a  živými květinami. 
Nezapomněly jsme také na církevní 
obřady, které Dušičky vždy provází. Po 
přestávce jsme se pustily do pracovních 
listů a osvěžily si svou paměť. Po vyhod-
nocení jsme se rozloučily a  vydaly do 
svých domovů.

Naše setkání 14. listopadu 2017 zača-
lo návštěvou zástupce firmy Sonnentor, 
který nás seznámil se zdravými čajovými 
produkty a  pozval na exkurzi k  nim do 
Čejkovic. Mohli jsme si ekologické bioča-
je ochutnat a užít si příjemnou vůni. Po 
tradičním zpěvu naší hymny nám naše 
kronikářka paní Dara Staňková připo-
mněla významná výročí měsíce listopa-
du, mezi nimi také první uvedení cyklu 
Bedřicha Smetany „Má vlast“, které se 
odehrálo na Žofíně před 135 lety dne 5. 
listopadu 1882 za účasti slavného sklada-
tele. Následně jsme se věnovaly hlavní-
mu tématu setkání s názvem „Stáří a po-
hyb“. Jelikož byla mezi námi přítomna 
také paní Jana Kocmundová, předvedla 
nám několik zdravotních cviků, které 
jsme zvládli i vsedě. Abychom odlehčily 
náladu, zahrály jsme si příjemnou hru, 

kdy každá z  přítomných členek KLASu 
měla předvést vybraný druh sportu nebo 
pracovní činnosti. U  toho jsme se tedy 
ale nasmály! Po přestávce jsme si rozdaly 
pracovní listy na osvěžení paměti a  na-
šich mozkových činností. Na závěr přišel 
pan starosta, který nás seznámil s aktuali-
tami dění v naší obci a zodpověděl různé 
dotazy. Děkujeme za čas nám věnovaný!

Těšíme se na příští setkání.
Ludmila Burková a Marie Fialová,  

KLAS Telnice

SETKÁNÍ KLUBU AKTIVNÍCH 
SENIORŮ NA PRVNÍ POLOLETÍ 
ROKU 2018

V prvním pololetí roku 2018 se Klub 
aktivních seniorů (KLAS) bude scházet 
tradičně každé druhé a  čtvrté úterý 
v měsíci s těmito tématy:
leden

 9. 1. Co očekávat od nového roku
23. 1. Umíme odpočívat

únor
13. 2. Simeon – návrat k Bibli
27. 2. Domácí mazlíčci

březen
13. 3. Čisté radosti mého života
27. 3. Vzpomínáme na školní léta

duben
10. 4. Královská věnná města
24. 4. Hantec

květen
8. 5. Smyslová postižení – zrak
22. 5. Parkinsonova choroba

červen
12. 6. Bezpečnost seniorů
26. 6.  Dovolená se zaměřením na 

soužití více generací
Srdečně zveme všechny seniory do 

klubovny KLASu v  budově Šatlavy, 
vchod z  hlavního vchodu obecního 
úřadu.
Marie Fialová, koordinátorka KLAS Telnice

SETKÁNÍ KLASU
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V neděli 29. října 2017 odpoledne se 
na jevišti v  telnické orlovně odehrálo 
divadelní představení Čáry báby Cot-
kytle aneb Tři zlaté zuby děda Vševěda. 
Divadelní pohádka plná písniček byla 
určena dětem i  dospělým a  soudě po-
dle atmosféry v  hledišti se líbila všem 
věkovým kategoriím. Zahrát ji přijeli 
ochotníci z  divadelního spolku Bezka-
men z Uherčic. 

Hlavní postavou hry byla bába Cot-
kytle, která byla se svojí dcerou Zindul-
kou pozvána králem Makovcem Boha- 
bojným, aby doprovodila prince za dě-
dem Vševědem. Král totiž vyhlásil, že 
jeho dceru princeznu Zlatěnku si bude 
moci za ženu vzít jen ten, kdo od děda 
Vševěda získá tři zlaté zuby. Výprava 
vedená bábou se vydala za dědem ve 
složení Cotkytle, čarodějná dcerka, 

princezna, princeznina guvernantka, 
královský kadeřník a  domnělý princ. 
Po překonání nástrah cestování, zvlášt-
ních setkáních s  pohádkovými tvory 
a  řadou komických situací se všichni 
vrátili zpátky do  království a  nakonec 
všechno dopadlo dobře, jak to u pohá-
dek bývá. 

Děkujeme hercům, že se k  nám do 
Telnice vydali přes nástrahy přírody – 

V úterý 17. října 2017 proběhla ve 
Vyškově oslava Dne seniorů, na kterou 
byl KLAS Telnice také pozván. Setkání 

proběhlo v místní sokolovně za účasti 
zdravotníků, dopravců apod. Kdo měl 
zájem, mohl si nechat změřit nitrooční 

tlak a  sluch. Akce byla pořádána Mi-
nisterstvem práce a sociálních věcí za 
účasti koordinátorky, někdejší zakla-
datelky KLASů v  naší republice, paní 
Dany Žižkovské. Vystoupil zde český 
premiér Bohuslav Sobotka, jihomo-
ravský poslanec Roman Sklenák a se-
nátoři Ivo Bárek a Jan Žaloudík, jehož 
projev jsme ovšem pro špatnou akus-
tiku v  sále neslyšeli.  Každý ze zúčast-
něných obdržel drobný dárek a  také 
pohoštění. Ve volných chvílích hrála 
cimbálová muzika Majerán. O nástra-
hách, které mohou potkat seniory, in-
formovala mluvčí vyškovské policie. 
Závěrečné slovo patřilo paní Žižkov-
ské, která se se všemi rozloučila „cvi-
čením paměti“ – zapamatováním te-
lefonního čísla jednoduchou mnemo-
technickou pomůckou. Ověřili jsme si, 
že to funguje!

Poté již nás autobusy rozvážely do 
míst bydliště.

Za KLAS Telnice Marie Fialová

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ ČÁRY BÁBY COTKYTLE 

VÝLET NA OSLAVU DNE SENIORŮ 

ANTIKOLEDY
František Trtílek 

* 
Nedělat z Vánoc 
jen svátky dárků, 
jen chvíle pohody, 
jen plné stoly, 
jen kouzelné dny, 
jen Rybovu mši, 
jen poesii…

* 
Spi, Ježíšku, spi, 
raději spi, 
ať nevidíš, 
jak jsi malý 
a v pozadí 
všeho lesku.

* 
Lidé dnes už  
nespěchají 
poklonit se Dítěti, 
jen zlatému 
a pro změnu 
obchodnímu teleti.

* 
Narodil se Kristus Pán, 
veselme se, 
salát, řízek, piva džbán, 
radujme se. 
Z života našeho 
užijme tu všeho, 
nám, nám, ať daří se.

* 
V půlnoční hodinu 
anděl se zjevuje, 
kolik že křesťanů 
dnes jen existuje.

* 
Tichá noc, přesvatá noc 
stín a mráz vůkol nás, 
kdy světlo a teplo zas přijde, 
kdy lidé budou zase lidé? 
Tebe se člověče ptám?

Ze sbírky Jen kdo se ptá
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Telnická výtvarnice Dominika Fialová 
se ve čtvrtek 2. listopadu 2017 setkala 
se zájemci o  účast v  novém výtvarném 
kroužku. Na úvodní registraci a informační 
schůzku dorazilo celkem 15 zájemců z řad 
dětí i dospělých. Společně se dohodli na 
rozdělení kroužku na dva termíny:

každé úterý v 16.30 hod.
každý čtvrtek v 17.00 hod.
Každé setkání výtvarného krouž-

ku bude trvat 60 minut a  přístup do 
kroužku je zajištěn z  hlavního vchodu 
budovy obecního úřadu. Díky velkému 
zájmu a  následnému rozdělení na dva 
termíny se tedy objevila možnost při-
hlášení ještě několika dalších účastníků. 
V případě zájmu se obracejte na Domi-
niku Fialovou, tel.: 724 127 541, e-mail:  
fialova.dominika@seznam.cz. Novému vý- 
tvarnému kroužku a všem jeho účastní-
kům přeje obec Telnice hodně zdaru.  FK

Typický bručoun by si mohl položit 
otázku: „Neprožíváme v dnešním světě 
už dost hrůzných a strach nahánějících 
věcí na to, abychom ještě chodili na 
společenskou akci převlečení za mrt-
voly, zombie nebo prezidenta Zemana? 
Krátce řečeno za osoby budící strach či 
odpor?“ Optimista jako odpověď na-
sadí škrabošku, obleče si kostým a  jde 
se dobře pobavit na sokolovnu do HD 
Pubu. Už popáté se sešly skvělé masky, 
pivo teklo proudem a tanečníkům se vl-
nily boky jako teplý vzduch nad naším 
krbem. Akce jako HD Halloween všem 
ukazují, že se lidé mohou pobavit opra-
vu do sytosti a přitom slušně. Děkujeme 
všem, kteří si dali tu práci a přišli v sobo-
tu 4. listopadu 2017 do restaurace HD 

Pub na sokolovně v  maskách. Děkuje-
me všem našim příznivcům. Děkujeme 
také všem, kteří nás potají pomlouvají, 

protože nás utvrzují v tom, že to děláme 
správně. Vše dobré všem dobrým!

Jan Hanuš

ROZBĚHL SE NOVÝ VÝTVARNÝ KROUŽEK 

HALLOWEEN 2017

počasí bylo totiž v  neděli opravdu ne-
příznivé: prudký vítr působil škody a ne-
příjemnosti na mnoha místech a  ještě 
před divadelním představením v Telnici 
několikrát vypadl elektrický proud, což 
mohlo leckoho odradit. Pohádka se ale 
odehrála – i  s  výpadkem proudu bez-
prostředně před začátkem a o přestáv-
ce, shořením žárovky v reflektoru, krát-
kým odpojením hudby nebo svícením 
svíčkami u  východu ze sálu. Jsme rádi, 
že se vichrem nedali odradit ani diváci 
a přišli se pobavit pohádkou. Fotografie 
z  divadelního představení najdete na 
www.oreltelnice.cz.

Anna Hrazdírová,  Orel jednota Telnice 
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  LAMPIONOVÝ PRŮVOD K SVÁTKU SV. MARTINA  
A 17. LISTOPADU

Lampionový průvod, který byl původ-
ně plánován na neděli 12. listopadu, 
jsme museli kvůli deštivému počasí pře-
sunout na neděli 19. listopadu s nadějí, 
že nám počasí bude více přát. Nedělní 
dopoledne však opět propršelo, ale ros-
ničky předpovídaly, že déšť po obědě 
ustane. A  opravdu se tak stalo. Zřejmě 
na přímluvu sv. Martina se objevilo i slu-
níčko a to už bylo téměř jisté, že může-
me chystat lampiony a  lucerničky a na 
16. hodinu vyrazit na hřiště u  rybníka. 
Sešlo se zde přes osmdesát dětí v  do-
provodu rodičů, babiček a dědečků. Po 
přivítání všech přítomných dětí a  do-

spělých jsme si krátce zopakovali zna-
losti o sv. Martinovi. Připomněli jsme si, 
že k nám nenávratně přichází zimní čas 
a s ním spojené dlouhé noci, ve kterých 
bude třeba rozsvítit naše světla. Děti 
si pak za doprovodu kytar a  s  podpo-
rou dospělých zazpívaly písničku Bude 
zima, bude mráz, po které následova-
la scénka ze života sv. Martina. Během 
druhého dějství k  nám zavítal sám sv. 
Martin na svém bílém koni. V  čele se 
sv. Martinem pak vyšel světelný průvod 
do Růžové ulice a směřoval na kostelní 
nádvoří. Po cestě už nastala tma, a  tak 
se celá Růžová ulice s Masarykovým ná-

městím díky lucerničkám a lampionům, 
krásně rozzářily. Díky tatínkům hasičům 
celý průvod bezpečně přešel přes pře-
chod na hlavní silnici a vešel na kostelní 
nádvoří. Tady zaznělo poselství sv. Mar-
tina k nám všem: „Ať ti, kteří žijí v blaho-
bytu, nikdy nezapomínají na ty, kteří trpí 
nouzí“. Zpěváci s  dětmi zazpívali další 
písničky a  sv. Martin odměnil všechny 
děti sladkými perníčky. Rozloučili jsme 
se s přáním, abychom prožili klidný ad-
ventní čas, mysleli na všechny, kteří se 
nemají tak dobře jako my, a pro některé 
z nich i něco dobrého udělali.

Pavla Chovancová, Telnické sluníčko

Dne 20. listopadu 2017 proběhla v za-
sedací místnosti obecního úřadu první 
schůze Telnického folklorního spolku. 
Zakladatelé spolku – Simona Výletová, 
Monika Haniková a  Karel Výleta – zde 
představili zájemcům z  řad telnické ve-
řejnosti hlavní účel či poslání spolku, a to 
sdružovat zájemce o lidový tanec, zpěv, 
hudbu, slovesný folklor, kroje a  zvyky, 
především z národopisné oblasti Brněn-
sko. Náplní spolku je také objevování, 
pěstování a rozvíjení lidových tradic na-
šeho regionu a  jejich prezentace široké 
veřejnosti. Výsledky této tvůrčí práce 
bychom rádi představovali při vystou-
peních, besedách u  cimbálu, národo-

PRVNÍ SCHŮZE TELNICKÉHO FOLKLORNÍHO SPOLKU
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Před 90 lety (v roce 1927) se v  So-
kole se konala 18. Valná hromada, na 
které byla hodnocena činnost v  pře-
dešlém roce, jež byla velice plodná:  
1x večírek, 7x divadlo, 5x taneční 
zábavy, 1x okresní cvičení, 1x slav-
nost, několikrát projev před šikem, 
6x přednáška (jedna přednáška je na 
téma „Petr Bezruč“). Stavitel Leopold 
Haluza navrhnul plán na výstavbu 
budoucí sokolovny. Výstavba však 
byla započata až v  roce 1931. Nejvý-
znamnější však v  roce 1927 bylo pro 
telnické sokoly získání licence na 
promítání kina. To ovšem v  té době 
bylo ještě bez zvuku. Hrály se němé 
filmy. Promítalo se na čísle popisném 
3, nyní je to dům Říčánků. Tehdy to 
byla hospoda a  v ní našel Sokol své  
působiště. Když pak byla v roce 1932 
dostavěna a  na telnické hody slav-
nostně otevřena sokolovna, Sokol se 
přestěhoval a s ním také kino. V nové 
sokolovně se již promítaly filmy se 
zvukem, pouštěným přes novou 
aparaturu. Na přiložené fotografii je 
vidět, jak tehdy vypadala dnešní Br-
něnská ulice v  pohledu od mostu, 
když ještě sokolovna nestála: po levé 
straně stojí vila, která patřila bratrům 
Františku a  Jindřichu Svobodovým,  

č. p. 180 (byli to významní členo-
vé naší jednoty), dále vlevo vzadu 
jsou vidět lípy, u  nichž stávala socha 
sv. Jana Nepomuckého, a  velký pro-
stor, kde v  té době ještě sokolovna  
nestála.

S  letošním rokem 2017 se již brzy 
budeme loučit. Jaký byl v našem So-
kole? Počátkem roku proběhla řada 
akcí: Šibřinky, Dětské radovánky, 
Sportovní ples (pořádali házenkáři), 

Valná hromada, Pochod do Staré-
ho lesa (již 25. ročník). Na duben se 
tradičně těšily děti-čarodějnice: již 
po několikáté byly náčelnicí s. Šár-
kou Obornou a s. Markétou Kupskou 
v  sále sokolovny připraveny dílničky, 
v  nichž si děti mohly vyrábět, kreslit 
a omalovávat různé čarodějnické vý-
tvory – má to velký úspěch. Vše pro-
bíhá, než se sletí všechny čarodějnice 
do sokolského areálu, kde jsou pak 

TELNICKÝ SOKOL V ROCE 1927 A 2017 

pisných slavnostech a dalších kulturních 
akcích jak v  naší obci, tak i  v  regionu 
nebo zahraničí. Dále jsme zájemce se-
známili se stanovami spolku, s podmín-
kami členství, hospodařením a s plánem 
akcí na rok 2018. Pod záštitou Telnického 

folklorního spolku také funguje od srp-
na Folklorní soubor Telnička, s  počtem 
dvaceti dvou dětí, který je rozdělen na 
starší děti a přípravku. Je pro nás velmi 
důležité probouzet v  dětech od útlého 
věku vztah k folkloru a cit pro jeho krásu. 

Po představení spolku následovala volná 
diskuse. Všem zájemcům děkujeme za 
účast a  těšíme na budoucí spolupráci. 
Děkujeme také obci Telnice za velikou 
podporu.

Simona Výletová,  předsedkyně spolku

S  radostí a  pýchou oznamujeme, 
že v  roce 2017 oslavil Kinematograf 
bratří Čadíků 26. výročí svého vzniku. 
Přípravy Filmového léta 2018 již v tuto 
chvíli probíhají a jsme nesmírně potě-
šeni, že do trasy našeho putování mů-
žeme zařadit i vaši obec.

Kinematograf bratří Čadíků je spo-
lečnost provozující pojízdná kina po 
celé České a  Slovenské republice. 
Její historie sahá až do roku 1992, 
kdy si bratři Čadíkové koupili první 
maringotku a  vyrazili na svou první 
pouť. Během let postupně Kinema-
tograf rozšiřoval své aktivity, zapo-
joval se do mnoha projektů a  zís-
kal podporu spousty významných 

osobností českého filmu a  stal se 
součástí řady festivalů a  kulturních  
událostí.

Kulturní přínos však není naším je-
diným cílem. Kinematograf na svých 
projekcích v  ČR vybírá dobrovolné 
vstupné, které je každoročně věno-
váno na charitativní účely. Od roku 
1998 jsme vybírali pro nadace Po-
mozte dětem, Kapka naděje, Archa 
Chantal, Akce Cihla, Masarykův on-
kologický ústav, občanské sdružení 
Dar života a Konto BARIÉRY. Rok 2017 
byl opět úspěšný, neboť se poda-
řilo ve spolupráci s  rádiem IMPULS 
vybrat částku 1  000  000 Kč (v Telni-
ci to činilo 7  680 korun), která byla 

symbolicky předána počátkem září 
2017 ředitelce nadace Konta BARIÉ-
RY, paní Boženě Jirků. Celková část-
ka, kterou Kinematograf od počátku 
své existence přispěl na dobročinné 
účely, se tak vyšplhala na více než  
11 000 000 Kč.

Těšíme se na Telnici a  spolupráci 
s vámi i v roce 2018 (přijedeme k vám 
pravděpodobně počátkem července 
2018). Dovolte mi také, abych vám po-
přál klidné prožití svátků vánočních, 
mnoho úspěchů v osobním i pracov-
ním životě a  hlavně spoustu zdraví 
v novém roce 2018.

Josef Čadík, 
jednatel společnosti

KINEMATOGRAF BRATŘÍ ČADÍKŮ V TELNICI V ROCE 2017 A 2018
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Dovolte mi, abych vás všechny 
jménem Divadelního spolku Slavkov 
u  Brna pozvala na komedii podle spi-
sovatele Georgese Feydeaua s názvem 
,,Dámský krejčí“, která zaujme téměř 
celou rodinu: mládež i  dospělé. Taš-
kařice s pěkně zamotaným dějem, ale 
s  dobrým koncem. Mladý doktor, půl 
roku po svatbě, má milující ženu, která 

mu splní, co mu na očích vidí, jen do 
té doby, než se začnou objevovat prv-
ní stopy manželovy nevěry. A přichází 
výslech, podezřívání a lhaní. Aby toho 
nebylo málo, přijíždí na návštěvu-in-
spekci tchyně, aby se podívala, jak se 
jim v  manželství daří. Dějem zamotá 
i sluha a veselý domovník, kteří se sna-
ží doktorovi pomoci co nejlépe a  nej-

rychleji z  této situace vybruslit. Jste 
zvědaví, jak tohle dopadne? Přijďte se 
na nás podívat 27. ledna 2018 od 19.00 
na sokolovnu! (Pozvánku najdete na 
straně 54 tohoto vydání zpravodaje.) 
Jménem Divadelního spolku Slavkov 
u Brna se na vás těší

Veronika Kozderová z Telnice  
(role Yvonny)

POZVÁNKA NA KOMEDII PRO TÉMĚŘ CELOU RODINU

soutěže, hry a  samozřejmě táborák. 
Od května probíhají přípravy na tel-
nické hody, které již tradičně pořádá 
Sokol. Nácviku se ujímá jako vždy s. 
náčelnice a další sestry. Díky jim! Le-
tos to bylo již 85 roků od prvních hodů 

v  nově otevřené sokolovně. Pořádal 
se také Sokolský tábor, celoročně se 
cvičilo, hrál badminton, florbal, bas-
ketbal, nohejbal, stolní tenis a  tenis. 
Házenkářský a futsalový oddíl si o své 
činnosti informují samostatně. Listo-

pad byl ve znamení brigády na úklid 
celého areálu, v  prosinci se konala 
mikulášská besídka a  chystá se Ště-
pánský turnaj ve stolním tenise. Letos 
jsme si také připomněli 50. výročí za-
čátku příprav na házenkářské hřiště 
s  umělým povrchem. Nezapomněli 
jsme ani na piety TGM, výročí založení 
státu, Památný den sokolstva, výročí 
upálení Jana Husa (připomínáme si 
ho ve Velkých Bílovicích průvodem, 
cvičením, táborákem a  přátelským  
setkáním). 

Ještě jednou přejeme našim čle-
nům k  jejich výročí: Oldřiška Neto-
lická, Zdeněk Kubíček, Ivo Langer, 
Jaroslav Slezák, Jitka Knolová, Pavel 
Formánek, Oldřiška Matějková, Ladi-
slav Kořalník, Lubomír Koláček, Tomáš 
Sekanina, Zdeněk Životský, Miroslav 
Knol nejst., Vojtěch Divácký, Richard 
Lattenberger, Karel Linhart, Ludmila 
Berková, Ladislav Hrdlička st., Josef 
Prax – hodně zdraví! V  letošním roce 
nás opustil házenkář a  mistr sportu 
Jaroslav Konečný („Bagr“), čest jeho  
památce! 

Děkujeme všem sponzorům. Podě-
kování si zaslouží výbor Sokola, cvi-
čitelé, trenéři a  všichni členové, kteří 
se podílejí na přípravách všech akcí. 
Nejsou to jen sokolské akce. V  areá-
lu Sokola se během roku stále něco 
děje, bez pomoci jednotlivých členů 
by to nešlo. Važme si toho, co bylo 
zbudováno těmi, co šli před námi. 
Udržujme, vylepšujme, ale nenič-
me. A  v příštím roce, který bude ve-
lice významný (konec první světové 
války, 100 let od vzniku republiky, 
konání XVI. Všesokolského sletu), vy-
saďme na sokolovně památnou lípu! 
Na závěr roku přejeme všem čle-
nům, příznivcům a  spoluobčanům 
klidné a  spokojené Vánoce a  do no-
vého roku 2018 pevné zdraví a  jen  
vše dobré!

Eva Kořalníková, TJ Sokol Telnice
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David Bím (*1987) je v současnosti trenérem mužského týmu A v místním od-
dílu TJ Sokol Telnice. Mužstvo začalo v letošní sezóně dobrými výsledky a má 
slušné naděje na umístění v horní polovině tabulky II. ligy.

ROZHOVOR S DAVIDEM BÍMEM

n Davide, kdy jsi začal s házenou?
Na tréninky jsem začal chodit, pokud 

si dobře vzpomínám, někdy v první tří-
dě základní školy. Asi jako většina mých 
vrstevníků. 

n Uvažoval jsi někdy o jiném sportu?
Ale ano, hrával jsem florbal za telnický 

Orel, ale třeba i trénoval na orlovně rico-
chet. Ale zvítězila házená, kterou jsem 
nakonec vždycky upřednostňoval. 

n Hrála nějakou roli ve výběru hlavního 
sportu i tvoje rodina?

To ani ne. Táta je sice bývalý házenkář, 
ale při mých začátcích v  oddílu aktivní 
nebyl. Mamka se nadchla pro házenou 
až se mnou a  mým bratrem Markem, 
který dodnes házenou aktivně hraje 
a patří mezi naše největší opory.

n Kdy v tobě uzrálo rozhodnutí přestat 
aktivně hrát a věnovat se spíše trenérské 
činnosti?

Trénování mě vždycky lákalo, u  žáků 
jsem začal dělat asistenta trenéra (Ale-
še Jochmana) už ve svých 18 letech. 
To jsem tehdy hrál i  trénoval mladší 

děti. Po vážném zranění kolena jsem se  
prakticky na hřiště už pořádně nevrá-
til a  více jsem se soustředil na trénink 
dorostenců, kteří se mnou rostli od žá-
kovských kategorií. Dnes už jsme spolu 
vlastně deset let. 

n Jakých dosavadních úspěchů se svý-
mi svěřenci si ceníš nejvíce?

Nejvýše řadím úspěšnou sezónu ve 
starších žácích, kdy jsme se v roce 2011 
probojovali mezi 16 nejlepších týmů 
v České republice, tehdy jsme ještě hrá-
vali bez zázemí dnešní sportovní haly. 
Z  dnešního pohledu se mi jeví tento 
úspěch o to cennější. O dva roky pozdě-
ji jsme pak v mladším dorostu proháněli 
soupeře po celé Moravě i přesto, že To-
máš Jochman odešel do Karviné a  Ivo 
Knol hostoval v Brně.

n Jak tedy vnímáš rozdíly mezi trénová-
ním dětí ve sportovní hale dnes a tehdy, 
když tu ještě nestála?

Nedá se to vůbec srovnat. Balon jsme 
vlastně měli v rukách pouze pár měsíců 
v  roce, jinak to bylo spíše o  atleticko-
-gymnastické přípravě v  sále sokolov-
ny. Snažili jsme se tehdy objíždět co 
nejvíce přípravných turnajů nejen na 
Jižní Moravě, ale např. v Praze, v Třebo-
ni, v  Českých Budějovicích, v  Karviné, 
téměř po celé zemi. Dneska si můžu se-
stavit vlastní tréninkový plán a soupeře 
si pozvat i  k  nám do Telnice. Nejmenší 
děti jsou tak v hale na tréninku dvakrát 
týdně, od žáků až po muže se trénuje 
třikrát za týden. Tento tréninkový režim 
je nezbytný pro dosažení slušné úrov-
ně, takto se připravuje většina našich  
soupeřů. 

n Celkem pět sezón trénoval telnické 
muže Antonín Levíček, který v  létě po 
dohodě s  klubem ukončil spolupráci. 
Přihlásil ses sám o tuto pozici?

Ono to trochu samo vyplynulo ze si-
tuace: několik let jsem se věnoval tré-
nování dorostu, v  poslední době jsem 
zastával i post asistenta trenéra Levíčka 
a  vedl část tréninku mužů. Když tato 
situace nastala a  spolupráci mi nabídl 
(dnes už) náš házenkářský matador To-
máš Dufka, tak jsem se po zralé úvaze 
rozhodl funkci hlavního trenéra při-
jmout. 

n Čím si vysvětluješ zlepšené výkony 
mužského týmu v  letošní podzimní se-
zóně?
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Především chci zdůraznit, že se nám 

zatím vyhýbají zranění. Náš tým hra-
je od loňska prakticky pohromadě 
a  daří se navazovat na slušné výkony 
z  jarní části. Střelecky táhne družstvo 
mladý Zdeněk Kukla, který absolvo-
val celou letní přípravu s extraligovým 
KP Brno a pracuje tam na sobě po ce-
lou podzimní sezónu. Je možné, že se 
brzy taky objeví v  některém z  příštích 
zápasů nejvyšší soutěže. Držíme mu 
palce. Ve skvělé formě je také bran-
kář Jan Holčapek, patří mezi nejlepší 
v  celé soutěži. Ale i  ostatní podávají 
bojovné výkony, i  přesto, že jim pra-
covní vytížení často brání v důslednější  
přípravě. 

n Jaké si letos kladete cíle?

Rádi bychom se po několika letech 
podívali do horní poloviny tabulky. 
Soutěž je letos velmi vyrovnaná, i když 
celkem výrazně dominují celky z  Ivan-
čic a Maloměřic. Se všemi ostatními se 
můžeme jistě směle měřit. Každým ro-
kem bychom se chtěli posouvat o  ně-
jaký stupeň výše, máme v  kádru velmi 
mladé hráče, kteří by se měli rok od 
roku zlepšovat a  s  optimismem vyhlí-
žíme i další odchovance. Těm se dobře 
daří v dorostenecké soutěži, kde si bě-
hem podzimu vyšlápli na zvučné sou-
peře: Litovel, Olomouc či Polanku nad  
Odrou.

n Sleduješ kromě dorostenců také vývoj 
malých telnických házenkářů?

Ano, velmi pečlivě. V mladších i  star-
ších žácích vidím řadu talentovaných 
kluků: třeba Marek Popela, kluci Jaho-
dovi, nebo v poslední době také Ondra 
Doležal. Jsem rád, že se daří získávat pro 
házenou i  spoustu dalších dětí, které 
docházejí na tréninky přípravky a miní-
ků. Právě v dětech a mládeži vidím u nás 
v  oddíle velkou budoucnost, oddíl So-
kola Telnice i díky nim získává zpět váhu 
svého kdysi zvučného jména. V  dalším 
rozvoji telnické házené by jistě pomoh-
la realizace projektu zděné sportovní 
haly, současná nafukovačka je přece jen 
dočasné řešení. 

n Co by vám mohla přinést zděná hala 
navíc oproti přetlakové?

 Z pohledu trenéra mužů je například 
velmi složité přivést do Telnice nějakou 
zajímavou hráčskou posilu. V  létě jsme 
oslovili několik zkušených hráčů, ve 
většině případů jsme narazili na úro-
veň našeho zázemí. Třeba při domácích 
utkáních dorostu jsme totiž asi jediní, 
kdo nemá pro soupeře volnou šatnu 
a musíme je umístit do sálu sokolovny. 
Jinou možnost v tento moment nemá-
me. V těchto podmínkách je nedůstojné 
pořádat turnaje dospělých nebo doros-
tu. Hrací povrch stávajícího házenkář-
ského hřiště bohužel také není ideál-
ní, není odpružený, pod nisaplastem 

neustále ze země vyvstávají betonové 
plotny, které vytvářejí místy i nebezpeč-
né nerovnosti. Třeba u  dětí není úplně 
šťastné, když zpocené musejí přecházet 
z haly do šaten přes studené venkovní 
prostředí, ne-li dokonce déšť či sněže-
ní. Ale samozřejmě jsme velmi rádi as-
poň za to, že máme tuto přetlakovou 
halu, bez ní bychom se určitě nemohli 
věnovat tolika dětem. Vždyť v dětských 
a  mládežnických kategoriích s  námi 
dnes vyrůstá asi 90 většinou telnických 
sportovců, k tomu asi 20 členů mužské-
ho týmu A. Takže dnešní sportovní zá-
zemí slouží více než stovce házenkářů. 
A  to nemluvím o dalších sportech, pro 
které je naše hala také otevřena.

n Blíží se Vánoce a  nový rok, chtěl bys 
něco popřát (nejen) telnickým fanouš-
kům házené?

Všem bych chtěl popřát příjemně strá-
vené Vánoce s  nejbližšími. Do nového 
roku přeju všem Telničákům hodně štěs-
tí, zdraví a našim házenkářům jen samá 
vítězství! Svým fanouškům můžeme slí-
bit, že se budeme snažit dělat jim našimi 
sportovními výkony a výsledky radost. 

n Ať se tobě i  všem vašim svěřencům 
podaří vše, co jste si předsevzali, a ať vás 
při tom především provází dobré zdraví 
a dobrá parta lidí! 

Za rozhovor děkuje František Kroutil

V neděli 22. října 2017 jsme se i přes 
nepřízeň počasí sešli na parkovišti za 
sokolovnou, abychom odjeli na další 
kolo turnaje minižáků a přípravky v há-
zené, tentokrát do Ivančic. Zúčastnilo 
se jedno družstvo minižáků a dvě pří-
pravky, takže jsme vezli 25 hráčů. Na 
turnaj odjeli i  úplní začátečníci, aby 
načerpali potřebné zkušenosti a  ur-
čitě se neztratili. Našimi soupeři byli 
hoši a  dívky z  Ivančic, miníci z  Mění-
na a  přípravka ze Strážnice. Zahráli 
si všichni, bylo na nich vidět nadšení 
pro hru a  u začátečníků hráčský po-
sun oproti minulým turnajům. Věříme, 
že si dopoledne užili i  rodiče, kteří se 
zúčastnili v  hojném počtu a  vytvořili 
našim házenkářům důstojné publi-
kum. Děkujeme všem hráčům za re-
prezentaci našeho klubu a  rodičům  
za dopravu dětí.

Za trenéry miniházené  Leona Bímová

TURNAJ V MINIHÁZENÉ V IVANČICÍCH
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V  pátek 17. listopadu 2017 se ko-
naly v  ostravském Trojhalí Karolína 
zimní přebory ČOS v miniházené. Vy-
razili jsme časně ráno se dvěma týmy 
v  kategorii minižáků (roč. narození 
2007/2008) a přípravkou (roč. naroze-
ní 2009 a mladší) a těšili se, že si zahra-
jeme proti soupeřům, se kterými jsme 
letos ještě nehráli. V  obou týmech 
byli šikovní hráči, a  tak jsme doufali, 
že uspějeme a přivezeme snad i něja-
kou tu medaili. Turnaj se konal v hale, 
která vznikla rekonstrukcí původní 
výrobny koksu, takže na nás dýchla 
opravdu ostravská atmosféra.

Ve starší kategorii hrálo 12 týmů ve 
čtyřech skupinách. Tam nás čekaly 
týmy Zábřehu a  Kostelce. První mís-
to ve skupině nás posunulo do dal-
ších bojů o  umístění. I  další zápasy 
byly úspěšné, a  tak jsme se ve finále 
potkali s domácí Ostravou, se kterou 

jsme o první místo v minulosti bojo-
vali již několikrát. Ve vyrovnaném zá-
pase jsme nakonec byli my ti šťastněj-
ší a o gól jsme kluky z Ostravy porazili.

V mladší kategorii se hrálo ve dvou 
skupinách a na nás čekaly týmy Pros-
tějova, Ostravy, Kostelce a Klimkovic. 
Všichni se snažili a  hráli, jak nejlépe 
uměli. Po vysoké prohře pouze s Kos-
telcem jsme obsadili druhé místo ve 
skupině. Zápas s  Velkým Meziříčím 
o postup do finále jsme zvládli a čeka-
li na soupeře. Ve finále jsme se utkali 
opět s  týmem Kostelce, takže jsme 
k zápasu přistoupili s respektem a po 
tentokrát vyrovnaném zápase jsme 
jim porážku oplatili a  o gól vyhráli. 
Získali jsme tak prvenství i  v  mladší 
kategorii.

Telničtí miniházenkáři ovládli zimní 
přebory ČOS a přivezli si krásné pohá-
ry a  zlaté medaile na krku. Zahráli si 

všichni zúčastnění, jak ostřílení mata-
doři ve starší kategorii (Roman Jaho-
da, Matěj Habiger, Ondřej Bureš, On-
dřej Domša, Ladislav Dvořák a Daniel 
Sklenář), tak i  v  mladší (Patrik Habi-
ger, Dominik Štefke, Vít Dvořák a  Ni-
collas Prášek). Neztratili se ani úplní 
začátečníci Matěj Žák, Matyáš Nezval 
a ozdoba našeho týmu Tea Domšová. 
Všem moc gratulujeme a  doufáme, 
že uspějí i na dalších turnajích, které  
nás čekají. 

Děkujeme všem za reprezentaci 
telnického Sokola, trenérům, rodi-
čům a  v  neposlední řadě také panu 
Jírovi za bezpečnou cestu autobu-
sem tam i  zpět. Kompletní fotogale-
rie z našich turnajů najdete na www.
hazenatelnice.wbs.cz v  sekci foto- 
galerie.

 Leona Bímová

TELNIČTÍ MINIHÁZENKÁŘI PŘEBORNÍKY ČOS
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Fotbalisté FC Fotři Telnice se na 
tradiční pozvání mutěnických přátel 
vydali 4. listopadu 2017 do vinařské 
vesnice na další pokus získat pohár, 
o  který se každoročně hraje v  utkání 
velkého fotbalu. Čekala je tu připrave-
ná umělá tráva a nádherné podzimní 

počasí s mírným větrem. Telnická se-
stava dala oproti té mutěnické správ-
ně tušit, že věkový rozdíl bude ten-
tokrát poměrně citelný. Odvahu ani 
odhodlání to však především telnic-
kým nesebralo a s vervou se do svého 
soupeře pustili.

První poločas byl soubojem nejen 
se soupeřem, ale i  s  nepředvídatel-
ným větrem a  pomalu zapadajícím 
sluncem. Výsledek první poloviny zá-
pasu v  poměru 3:1 pro domácí však 
neodpovídal počtu brankových příle-
žitostí, kterých si telničtí vypracovali 

FOTBALOVÝ VÝLET: MINIMU MUTĚNICE VS. FOTŘI TELNICE

Letošní půlsezóna se našemu od-
dílu mimořádně vydařila. Jsme za 
to velice rádi. Brněnský svaz malé 
kopané pro letošní rok připravil no-
vinku v  podobě soutěže pro hráče 
do 10 let, kam se přihlásily celkem 
tři týmy, které spolu hrají vzájemné 
zápasy prakticky turnajovým způso-
bem. A  naši talentovaní hráči dopo-
sud všechny zápasy vyhráli a  vévodí 
tabulce. Chválu sbírají především za 
výbornou souhru a  herní kreativitu. 
Tyto výsledky a  především týmové 
pojetí naší hry jsou velkým příslibem 
do budoucna. Družstvo hraje v  této 
sestavě: brankář: střídáme ze všech 
hráčů, obvykle se někdo „obětuje“; 
obránci: Alex Borýsek, Václav Krou-
til, Štěpán Lindner; záložníci: Adam 
Procházka (c), Jakub Václavek, Da-
vid Bartl, Miroslav Zavadil; útočníci: 
Ondřej Zapletal, Tomáš Blažek, Nico-
las Prášek. Nejlepšími střelci týmu (i 
celé soutěže) jsou Adam Procházka 
a Václav Kroutil, trenérem je František  
Kroutil st.

Ve standardní věkové kategorii 
(do 15 let) letos startuje celkem osm 
týmů, z  nichž dva jsou telnické. So-
kol Telnice A startuje se spíše staršími 
hráči a  po velmi dobrých výkonech  
si drží zasloužené první místo v sou-
těži. V našich silách je zvítězit 
v celé letošní sezóně. Byla 
by to krásná tečka za 
aktivní činností někte-
rých hráčů našeho klu-
bu, kteří byli po léta 
oporami týmu  A. Vel-
mi dobré výkony po-
dává také brankář Ma-
rek Kratochvíl. Družstvo 
hraje v  této sestavě: brankář:  
Marek Kratochvíl; obránci: Šimon 
Linhart, Viktor Kafka; záložníci: Ma-
rek Toužín (c), Filip Michl, Radek Tou-
žín; útočník: Filip Švanda. Nejlepšími 
střelci týmu jsou Filip Michl a  přede-
vším Marek Toužín, který je s 23 zá- 
sahy horkým kandidátem na krále 
střelců celé soutěže, trenérem je Petr  
Toužín.

Sokol Telnice B  odehrál na podzim 
slušné zápasy, ve kterých nedal svou 
kůži levně. Za nejcennější skalp pova-
žuje vynikající vítězství doma nad Hab-
růvkou v poměru 7:5. Střelecky se pro-
budil především Vojtěch Hemala a  na 
týmu je znát, že má vepředu skutečnou 
oporu. Ceníme si také výtečného bran-
káře Dominika Herolda. Béčko také 
občas vypomůže personálně týmu A,  
který letos trpí velkou marodkou. So-
kol Telnice B  je v polovině soutěže na 
pěkném šestém místě a  nastupuje 
v  této sestavě: brankář: Dominik He-
rold (c); obránci: Veronika Zapletalová, 
Dominik Heinrich, Markéta Kroutilová, 
Lenka Mutlová, Jaroslav Zavadil, Klá-
ra Křížová; záložníci: František Kroutil 
ml., Adam Procházka, Miroslav Zavadil, 
Václav Kroutil; útočníci: Vojtěch Hema-
la, Ondřej Zapletal, David Bartl, nejlep-
šími střelci týmu jsou Vojtěch Hemala 
a  František Kroutil ml., trenérem je 
František Kroutil st.

Kromě hráčů uvedených v sestavách 
týmů s  námi trénují také další děti, 
které se připravují na příští ročníky, ve 
kterých by se mohli v sestavách také 

objevit. Cílem naší práce však 
nejsou výsledky za každou 

cenu, ale dobrá souhra, 
skvělá parta a kamarád-
ské vztahy. Poděkování 
tak zaslouží všichni hrá- 
či, trenéři (vypomáha-

jí ještě Marian Prášek 
a Tomáš Václavek) i  rodi-

če, kteří se do našeho klu-
bového života zapojují. Užili 

jsme si na podzim pohodové sportov-
ní soustředění – nakonec v  naší spor-
tovní hale, protože nám vůbec nepřálo 
počasí a z původního pobytu na Valaš-
sku proto sešlo. Těšíme se druhou po-
lovinu naší juniorské Bambini ligy i na 
pohodovou spolupráci s dětmi i  jejich  
rodiči.

Futsalový oddíl TJ Sokol Telnice

FUTSALOVÝ ODDÍL V PODZIMNÍ SEZÓNĚ 2017/2018

Šikovní hráči nejmladšího sokolského mužstva
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výrazně více, leč to proměňování… 
Jediný náš gól vstřelil chytrým lobem 
z  25 metrů zadák Radek Jordan. Do 
druhého poločasu už bylo znát i  na 
soupeři, že se únava pomalu dostavu-
je a mírná větrná a sluneční „výhoda“ 
byla tentokrát na straně naší. Šance 
střídala šanci, i  tentokrát byli fotři 
v této činnosti aktivnější, přičemž mu-
těničtí spíše spoléhali na brejky. To 
tedy bylo něco pro telnickou obranu 
s  průměrným věkem nad 40 let (tak-
že jsme si pořádně zaběhali). Telnic-

ké góly druhého poločasu obstaral 
útočník rychlonožka Patrik Výleta a ke 
konci zápasu také dirigent hry Martin 
Kočí. Po dvou smolných gólech nako-
nec tým Minimu Mutěnice uhájil ví-
tězství 5:3, ale ani tato prohra nevzala 
nikomu radost z pohybu na zdravém 
vzduchu, o ten nám všem především 
šlo. Po zápase následovalo přátelské 
posezení v  jednom z  místních pod-
zemních zařízení.

Děkujeme všem mutěnickým přáte-
lům za milé pozvání a tradičně férový 

(a k našemu věku ohleduplný) výkon. 
Těšíme se na to, že už snad příště ten 
pohár do Telnice přivezeme!

Sestava Fotrů Telnice: brankář: Bar-
toloměj Sklenář; obránci: Radek Jor-
dan, Tomáš Václavek, Jakub Trávník, 
Karel Výleta, František Kroutil; záložní-
ci: Martin Kočí, Lukáš Štelcl, Libor Pil-
ný, Radim Zeman, Petr Toužín, Marcel 
Moučka; útočníci: Jan Sekera, Patrik 
Výleta, Jan Purket.

FK

Na dvě stě ministrantů se v  sobotu 
11. listopadu 2017 sjelo do Telnice, aby 
spolu společně strávili den nazvaný 
Ministrantská olympiáda. Vše tradičně 
začalo v  kostele sv. Jana Křtitele, kam 
si všichni přišli zapálit olympijský oheň 
pro štafety, kterými jednotlivé farnosti 
soutěžily, aby právě jejich pochodeň 
byla přinesena do areálu sokolovny 
jako první. Tentokrát zvítězily Šlapani-
ce, a tak se jim dostalo velké cti a jejich 
oheň hořel v době konání olympiády na 
sokolovně. Ve farním kostele přijali kluci 
požehnání P. Reného Strouhala a  spo-
lečně se pomodlili modlitbu sv. Ignáce 
z Loyoly, pozdravil je také místní farář P. 
Vladimír Langer.

Ve sportovní hale už od rána bojovali 
staří pardálové, tedy kategorie středo/
vysokoškoláků, mezi které poprvé za-
vítali ministranti z  Jemnice. Pardálové 

se dopoledne utkali ve florbalu a  fot-
balu, po obědě je čekaly testy mini-
strantských znalostí. To obě mladší 
kategorie (první a druhý stupeň ZŠ) si 
užily ještě navíc stolního tenisu, tedy 
konkrétně pěti stolů, kterými byl za-
plněn sál sokolovny. Žáci základních 
škol se tedy po ping-pongu a vyplnění 
znalostních testů pustili do akce „kulo-
vý blesk“ a přestavěli sál sokolovny na 
jídelnu: všichni si tak mohli sednout 
kolem společného stolu a  po požeh-
nání jáhna a  starosty Jiříkovic Rudolfa 
Staňka se pustili do naprosto jedineč-
né tabule, kterou by jim mohli závidět 
v  kdekterém grandhotelu. Obědová 
nabídka se totiž skládala z  rozmani-
tých dobrot, které jim připravily (ne-
jen) jejich maminky a  babičky, takový 
výběr se jen tak nevidí. Mňam! Moc  
děkujeme!

Po dobrém obědě kluci nezaháleli 
a  pustili se do úklidu stolů a  židlí tak, 
aby mohl pokračovat další program. Na 
sokolovně hráli kluci I. stupně ZŠ florba-
lový a poté fotbalový turnaj, ve sportov-
ní hale pak hoši II. stupně ZŠ soupeřili 
ve fotbale a nakonec i ve florbalu. Kdo 
byl přítomen, potvrdí, že všemi utkání-
mi se nesl duch opravdového fair-play, 
vzácné nebylo ani to, že si jednotlivé 
týmy navzájem hlasitě fandily. Bubny 
a vuvuzely ovládly celou sportovní halu 
tak, že to přilákalo i  mnoho návštěv-
níků z  místních obyvatel, kteří se přišli 
podívat, co se to tu děje. A jistě si mohli 
všimnout báječné a přátelské atmosfé-
ry, kterou spolu vytvářeli nejen hráči, 
ale i jejich (pra)rodiče a průvodci. Již tra-
dičně o sobě dala vědět Zelená záplava 
z PoŠuKova, která si snad celý rok šetřila 
hlasivky právě do Telnice.

MINISTRANTSKÁ OLYMPIÁDA



Telnický zpravodaj – prosinec 2017Sport42
Před posledním finálovým utkáním 

ve sportovní hale vystoupila modrobí-
le oděná telnická děvčata pod vedením 
Hany Kroutilové a  zatancovala krásný 
liturgický tanec, po jehož předvedení se 
ozývaly hlasy o  jeho zopakování. Avšak 
program byl letos hodně časově napnu-
tý, takže svou příležitost hned dostala 
děvčata z  PoŠuKova pod vedením Jitky 
Šmerdové. Tentokrát „Zelenobílá zápla-
va“ předvedla taneční show ve zhasnu-
té hale za pestrobarevného osvětlení 
a umělé mlhy, která ještě více zvýraznila 
celé dílo. Poté byli všichni přítomní vy-
zváni „na taneční parket“ a  společně se 
tak mohli „zavlnit“. Skvělý nápad! Děkuje-
me za příjemné oživení na závěr našeho  
programu.

Po odehrání došlo na slavnostní vy-
hlášení výsledků, které zahájil pan dě-

kan Jan Nekuda, který mj. pozval patro-
na tohoto dne sv. Martina na koni. Letos 
to ministranti měli skutečně mimořád-
ně slavnostní, když ti nejúspěšnější zís-
kali své poháry právě z  rukou tohoto 
legendárního světce. Při předávání cen 
přišli pozdravit své svěřence také další 
kněží našeho děkanátu: újezdský P. Petr 
Hošek a pozořický P. Pavel Lacina, který 
se se všemi na závěr pomodlil a požeh-
nal jim na cestu domů.

I když je pořadí v  jednotlivých disci-
plínách pro mnohé z nás důležité, ode-
hrály se během celého dne mnohem 
důležitější věci. Ministranti vytvořili 
obrovskou partu, navzájem se k  sobě 
hezky chovali a  společně si vytvořili 
atmosféru přátelství a  pohody. Nema-
jí k sobě mnohdy daleko: mnozí z nich 
se znají z táborů či škol, ve kterých spo-

lečně studují. I  to se pak často ukazuje 
v dalším životě, když se kluci potkávají 
a blíže se znají právě z olympiády. Byl to 
krásný svátek ministrantů modřického 
děkanátu.

Poděkování patří všem, kteří se na 
organizaci této veliké akce podíleli. Je 
jich opravdu veliké množství a  často 
jsou úplně neviditelní. Krásné je také 
i to, když už se po několikáté hlásí stejní 
dobrovolníci opět na svá místa a pomá-
hají třeba s občerstvením, zapisováním 
výsledků, vyhodnocováním ministrant-
ských testů apod. Největší váha orga-
nizace a pomoci ležela tradičně na tel-
nických a pošukovských farnících. Všem 
veliké, veliké díky a Pán Bůh zaplať! Dě-
kujeme také telnickému Sokolu a  obci 
Telnice za zapůjčení sportovišť a zázemí 
na celý den. Už teď se těšíme na příště.
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P. S. Na závěr se sluší uvést ještě tro-

chu statistik: Ministrantské olympiády 
2017 se zúčastnilo 200 ministrantů ze 
4  děkanátů, z  11 farností a  odhadem 
asi 25 měst a  vesnic Jihomoravského 
kraje (převážně okr. Brno-venkov), cel-
kově 26 týmů. Ministrantské znalost-
ní testy letos vyplnilo bez chyby 10 
účastníků: I. stupeň ZŠ: Benedikt Otto 
Tesařík (Telnice A), II. stupeň ZŠ: Kryš-
tof Drápal (PoŠuKov C) a  Lukáš Tesař 
(PoŠuKov D), Staří pardálové: Václav 
Staněk (Šlapanice C), Dominik Coufal, 
Petr Marek, Jan Juhaňák (všichni PoŠu-
Kov E), Tomáš Fries (Slavkov u  Brna C), 
Petr Liška a Ondřej Buchta (Tvarožná B). 
Z  těchto výsledků je evidentní, jakou 
pozornost věnují během roku právě 
pošukovští ministranti teoretické pří-
pravě, i z ní pak mohou výsledkově tě-

žit v celkovém hodnocení, neboť právě  
znalosti mají váhu 1,5 násobku jedné 
sportovní disciplíny.

Celkové výsledky v jednotlivých 
kategoriích:

I. stupeň ZŠ:
1. Slavkov u Brna A, 2. Telnice A, 3. Tva-
rožná A, 4. Šlapanice A, 5. PoŠuKov A,  
6. Ořechov A, 7. Újezd u Brna A, 8. Líšeň, 
9. Syrovice A, 10. Měnín, 11. PoŠuKov B.

II. stupeň ZŠ:
1. PoŠuKov D, 2. Újezd u Brna B, 3. Telni-
ce B, 4. Šlapanice B, 5. Syrovice B, 6. Oře-
chov B, 7. PoŠuKov C, 8. Slavkov u Brna B.

Staří pardálové:
1. Slavkov u Brna C, 2. Tvarožná B, 3. Tel-
nice C, 4. Šlapanice C, 5. Syrovice C, 6. 
Jemnice, 7. PoŠuKov E.

Zajímavosti výše uvedených statistik:
–  vysoká dominance týmu PoŠuKov D, 

který vyhrál všechny své disciplíny 
kromě ping-pongu (i zde obsadil i tak 
vynikající 3. místo),

–  famózní borci ze Slavkova u Brna – od-
vezli si vítězství ve dvou kategoriích 
(ze tří),

–  Šlapaničtí letos zůstali ve všech třech 
případech před bednou: třikrát čtvrté 
místo (jednou chyběl bod, po druhé 
dva),

–  domácí Telnici se konečně podařilo 
uspět ve všech kategoriích (1x stříbro, 
2x bronz),

–  Tvarožná letos vyslala dva týmy a oba se 
vrací s medailemi (1x stříbro, 1x bronz).
Ale jak bylo uvedeno výše, tyto vý-

sledky nejsou na celé naší akci to nej-
podstatnější.  František Kroutil
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   PODZIMNÍ  
BRIGÁDA  
NA SOKOLOVNĚ

Každoročně na podzim pořádá TJ 
Sokol Telnice brigádu na úklid ven-
kovního areálu sokolovny. Převážně 
se jedná o  činnosti jako hrabání listí 
a  jeho naložení do kontejneru pří-
padně odstranění popadaných větví. 
Musím říci, že co do účasti brigádníků 
letošní brigáda v sobotu 25. listopadu 
2017 zaznamenala hojnou účast, po-
rovnatelnou s loňským rokem. Brigáda 
byla zahájena v 8.00 hodin. Postupně 

V sobotu 18. listopadu 2017 se na or-
lovně v Telnici opět konal kombinovaný 
turnaj pro dvojice – soutěžilo se ve hře 
bollo ball a také v kuželkách. Tentokrát 
přišlo bojovat o dobré umístění a ceny 

sedm dvojic. Po zahájení akce a přivítá-
ní soutěžících jsme turnaj zahájili zápo-
lením v kuželkách, kde měl každý hráč 
na obou dráhách 15 hodů do plných 
kuželek. Zajímavé bylo, že několikrát 

zvonil zvonek, který oznamuje shození 
osmi nebo všech devíti kolků (kuželek) 
jedním hodem. A  ještě zajímavější, že 
následující potlesk patřil často mlad-
ším hráčům. Když byly kuželky dohrány, 
přemístili jsme se do sálu ke hře bollo 
ball, při níž proti sobě vždy nastoupily 
dvě dvojice a střídavě házely bolla (dva 
míčky spojené provázkem) na příčky, 
které  následně určily, kolik bodů která 
dvojice získala. Po dokončení zápolení 
v bollo ballu došlo na sečtení výsledků 
z těchto dvou her, dvojice vyslechly vý-
sledky a získaly hravé ceny a památeční 
diplomy. Gratulujeme vítězům a  dě-
kujeme všem, kteří se akce zúčastnili, 
a pomohli tak vytvořit pravou sportovní 
a  přátelskou atmosféru. Snad se příště 
potkáme zase a  přivítáme mezi sebou 
další sportovce, kteří mají rádi i  netra-
diční sporty. Výsledky a  fotografie na-
leznete na www.oreltelnice.cz.

Za Orla jednotu Telnice Jiří Hrazdíra

BOLLO BALL A KUŽELKY

I letos se na orlovně uskutečnil tra-
diční ricochetový turnaj O  pohár 17. 
listopadu. Hráčů se letos sešlo trochu 
méně než loni, a tak se hrálo systémem 
každý s  každým na dva vítězné sety. 
Kolem poledne bylo dobojováno a ví-
tězství z loňska obhájil Filip Mezuláník. 
Bylo to příjemně sportovně strávené 
dopoledne, zasoutěžili jsme si v  pro 
nás nestandardním, ale rychlém spor-
tu, pobavili se s  přáteli, a  i když ještě 
několik dní cítíme dopady ricoche-
tu na naše těla, těšíme se již na další  
ročník.

Za Orla jednotu Telnice Jiří Hrazdíra

O POHÁR 17. LISTOPADU – TURNAJ V RICOCHETU
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Anežka Jurková, 5. šk. rok, 1932: 
V pondělí večer přišli k našemu domu 
chlapci převlečení za čerty a  Mikulá-
še. Byl to Pešl František, Miroslav Ze-
lený a ještě někteří chlapci. Pešl volal, 
jestli jsem hodná. Potom odešli. Večer 
chodil velký Mikuláš a  čert. Mrkvi-
ca a  Křivánek je zlobili. Čert je honil. 
Když přišel k  našemu domu, vypadla 
mu cigareta. Mikuláš mě naložil dvě 
kabelky ořechů, perníkovou pannu, 
Mikuláše a  dva balíčky cukroví. Ráno 
mne maminka poslala podívat, co 
mi naložil Mikuláš. Mně se nechtělo  
z postele.

Pelánek, 5. šk. rok, 22. prosince 
1932: Dne 5. prosince večer nakládal 
sv. Mikuláš. K nám tloukl, ale maminka 
je nepustila. Mirek Zelený byl převle-
čen za čerta. Šli ke Kubíčkům. Zdeněk 
chytl Zeleného za masku a pravil: „Co 
chceš, čerte!“ Danielová a Kučerová se 
modlily a dostaly cukroví. Pešl byl Mi-
kulášem. Kluci mu sebrali čepici a na-
cpali koňským trusem. Mně naložil 
Mikuláš cukrového Mikuláše, burské 
oříšky a  drobné cukroví. U  babičky 
mně naložil cukroví, koně a Mikuláše, 
cukroví a čepici. Do botů mně naložil 
slupky burských ořechů.

Vlasta Boučková, 5. šk. rok, 27. 
ledna 1933: V  měsíci prosinci jsme 
měli vánoční prázdniny. Čtyřiadvacá-
tého prosince byl Štědrý den. Těšili 
jsme se na večer, že budeme mít stro-
meček. Byla jsem také na půlnoční. 
V  neděli jsme hráli divadlo „Vodníko-
va píšťalka“. V pondělí chodily děti na 
koledu. Odpoledne jsme měli dětské 
radovánky. V sále byly dvě řady stolů 
a dvě řady židlí. Sedli jsme si za stoly 
a  tetičky nám rozdaly každé dva ba-
líčky cukroví a  sklenici čaje. Až jsme 

to snědli, rozdaly nám ještě cukroví. 
Potom jsme se dívali na loutkové di-
vadélko. Večer jsme šli domů. Tak nám 
uběhl měsíc prosinec. 

Alžběta Pešlová, 8. šk. rok, 17. led-
na 1930: Nastaly svátky vánoční. Již 
dávno jsem se na ně těšila. O  štěd-
rém dnu jsem pomáhala matce děla-
ti vánočky. Odpoledne jsem strojila 
stromek. Brzy nastal večer. Po večeři 
jsme rozsvítili stromek. Po ulici cho-
dili pastýři a  troubili koledy. O  dva-
nácté jsme šli do kostela na půlnoční. 
Druhý den bylo narození Páně. Ráno 
jsme šli všichni do kostela. V  kostele 
byly postaveny jesle. O  sv. Štěpánu 
chodily děti na koledu, Přišla k  nám  
Mařenka Fialová. Večer jsem ji zavezla 
na saních domů. V  pátek k  nám při-
šla Doležalová Bětka. Loupala jsem 
se sestrou kukuřice. Odpoledne jsme 
se vozily na saních. V  sobotu jsem 
pomáhala mamince uklízet. V  ne-
děli jsem šla do kostela. Odpoledne  
jsem četla knihu. Druhý den jsem 

pomáhala mamince vařit a  odpo-
ledne jsem háčkovala. Večer jsem 
četla a  učila jsem se. O  novém roce 
jsem přála babičce a  rodičům. Všich-
ni lidé vespolek si přáli. Ponocný no-
sil kalendáře. Ve čtvrtek k  nám přišla 
Doležalová. Postavily jsme na dvoře 
velkého sněhuláka. Po ulici chodili 
tři králi. Druhý den jsem pomáhala 
matce práti. V  sobotu jsem dopole-
dne vařila. Odpoledne jsem se učila. 
V pondělí jsem byla v kostele. Dopo-
ledne jsem se učila. Odpoledne jsem 
byla na dětském divadle. Večer jsem  
se učila.

Josefa Mifková, 6. šk. rok, 1932: 
Ráno jsem šla do kostela. Byla jsem 
u sv. přijímání. Když jsem přišla z kos-
tela, chystala jsem krmení pro do-
bytek. Dopoledne maminka dělala 
vánočky. Odpoledne jsme v  kuchyni 
uklízely. Já, Liduška a Rézinka jsme se 
vykoupaly. Když se setmělo, večeřeli 
jsme. K  večeři jsme měli čaj, ořechy, 
jablka a  vánočku. Když jsme se na-

  SLOHOVÉ PRÁCE ZE 30. LET S TÉMATY MIKULÁŠ  
A VÁNOČNÍ SVÁTKY

• 

jsme se rozdělili do pracovních skupin 
s  individuálními úkoly, jedna skupi-
na se za pomoci motorových fukarů 
pustila do dobývání napadaného listí 
kolem přetlakové haly, druhá skupina 
hrabala listí ze  zbývající části areálu 
sokolovny včetně tenisových kurtů 
a třetí tým, který byl složen z nejzdat-
nějších pracantů, přepravoval nahra-

bané listí do připraveného kontejne-
ru. Kontejner zabezpečila firma Au-
todoprava Petr Sklenář. Individuální 
pracovní úkol měl Jirka Netolický se 
Zděňkem Sedlákem, kteří se věnova-
li prostoru před sokolovnou z  hlavní 
ulice a  provedli částečnou redukci 
dřevin. Počítáme s  tím, že v  jarním 
období provedeme novou výsadbu. 

V poledne jsme byli s pracemi hotovi. 
Po dobu brigády měli brigádnici mož-
nost občerstvení jak teplým nápojem, 
tak i  něčím k  zakousnutí. Děkujeme 
všem zúčastněným a  obci Telnice za 
zapůjčení motorových fukarů a várnic  
na teplý nápoj.

Pavel Oborný, 
TJ Sokol Telnice
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Marie Sklenářová, 6. šk. rok, 13. 
března 1930: V zimě lidé zabíjejí vep-
ře. Bývá to domácí slavnost. Každý 
rok zabíjíme dva nebo tři vepře. Den 
před zabíjačkou brousíme nože, vaří-
me kroupy, chystáme koření, špejlky 
a  necky. Druhý den brzy ráno vstá-
váme. Když voda vře, tatínek a  bratři 
vytáhnou vepře ze chlívku a povalí ho 

na zem. Vepř piští. Nerada je slyším, 
a proto raději uteču. Když je vepř za-
bitý, dáváme ho na necky a opaříme. 
Seškrabeme štětiny. Tatínek ho po-
věsí a vykuchá. Střeva se očistí a dají 
se vařit. Když jsou vnitřnosti uvaře-
ny, pokrájejí se, přidá se pepř, koře-
ní, česnek, krev a kroupy. Všechno se 
promíchá a nadívají se jelita. Potom je 

dáme vařit. Uvařené dáme na slámu 
vychladnout. Maso z vepře pokrájíme 
na kusy, nasolíme a uložíme do škop-
ku. Asi za tři týdny ho udíme. Večer, 
když je všechno hotovo, maminka na-
vaří čaje. Na zabíjačku se vždy těším.

Terezie Vlachová, 6. šk. rok, 1930: 
Každého roku zabíjíme dva vepře. 

SLOHOVÉ PRÁCE NA TÉMA ZABÍJAČKA

večeřeli, donesla maminka vánoční 
stromeček. Za chvíli pastýři troubili 
na ulici. Šli jsme se podívat. Když od-
troubili, šli jsme domů. Potom jsme šli 
spáti. Před spaním jsme se pomod-
lili. O  půlnoci jsem šla na půlnoční. 
Zpěváci na kůru zpívali a  hudba jim  
hrála.

Marie Praxová, 6. šk. rok, 1932: Na 
Štědrý den jsem šla ráno na mši sva-
tou. Maminka dělala koláče a  vánoč-
ky, já jsem jí pomáhala. Odpoledne 
maminka chystala večeři, jablka, oře-
chy, kadlátka, třešně a cukroví. Tatínek 
stavěl pod stromeček betlém a  topil 
ve světnici. O  šesté hodině jsme ve-
čeřeli. Po večeři tatínek rozsvítil stro-
meček a  betlém. Bratr skákal radostí. 
Potom jsme zpívali u  stromečku vá-
noční koledy. Vtom zatroubil pastýř. 
Maminka vyšla a naložila mu výsluhy. 
O devíti hodinách jsme šli spát. O  je-
denácti hodinách mě maminka vzbu-
dila a  šli jsme na půlnoční. V  kostele 
zpěváci zpívali vánoční mši za dopro-
vodu hudby. Bylo to krásné. Když jsem 
přišla z kostela, nemohla jsem dlouho 
usnout, stále mně zněl v  uších ten 
krásný zpěv. Ráno jsem vstávala, až 
byl bílý den.

Josef Mífek, 5. šk. rok, 16. ledna 
1933: Tatínek musel jíti na Štědrý ve-
čer do práce. K večeři jsme měli rybu, 
kávu, cukroví, vánočky a  zavařeniny. 
Když tatínek odešel, šli jsme se podí-
vat k tetičce na betlém. Právě hrál pas-
týř po dědině. Lidé mu dávali vánočky 
a  peníze. Maminka mu dala vánočku 
a peníze. Pak jsem se umyl a byl jsem 
s  maminkou vzhůru až do 11 hodin. 
Pak jsme šli na půlnoční.

Vladimír Pustina, 6. šk. rok, 1933: 
První den jsem si psal úlohy. Potom šel 
jsem na rybník. Na rybníku jezdili jsme 
z  kopce. Večer jsem šel na zkoušku. 

Ráno na Štědrý den šel jsem nakupo-
vati. Potom maminka zadělala na vá-
nočku. Když nakynulo, zanesli jsme je 
k pekaři upéci. Nejvíce jsem se těšil na 
večer. Konečně jsem se dočkal. Mamin-
ka uvařila čaj. K  čaji jsme měli vánoč-
ku. Potom nám maminka dala ořechy, 
sušené švestky, jablka, fíky, pomeran-
če a  rozličné cukroví. Já jsem zavedl 
Zdenečka do komory, že mu Ježíšek 
donese do kuchyně stromeček. Když 
jsem přišel, Zdeneček tleskal a radoval 
se. Pod stromečkem měl nový kabátek. 
O půl 11. hodině v noci šel jsem s ma-
minkou na půlnoční. Na narození Krista 
Pána večer hráli jsme divadlo „Vodníko-
va píšťalka.“ Druhý den o  třetí hodině 
odpoledne jsme měli nadílku. Ostatní 
dny dopoledne míval jsem Zdenečka, 
odpoledne šel jsem na rybník. Na Nový 
rok přál jsem tatínkovi a  mamince 
a dostal jsem 2 Kč.

František Král, 6. šk. rok, 1932: 
Dne 24. prosince byl Štědrý den. 
Když jsem vstal, šel jsem do koste-
la. Maminka zadělávala na vánočku 
a koláče. Odpoledne maminka dělala 
cukroví. S  tatínkem jsem řezal řezan-
ku. Popravili jsme a já jsem krmil husy 
a  kachny. O  pěti hodinách jsme se 
převlékli do čistých šatů. O  půl šesté 
chodil pastýř po vesnici a  zpíval vá-
noční písně. Lidé mu dávali vánočky. 
Maminka mu dala vánočku a  peníze. 
Potom jsme večeřeli. Maminka do-
nesla stromeček. Po vesnici chodil 
nějaký člověk a zpíval písně. Maminka 
mu dala koláče a cukroví. Potom jsme 
šli spát. O  půl dvanácté jsme šli na  
půlnoční.

Josef Jeniš, 24. ledna 1933: Prvním 
dnem o  svátcích byl čtvrtek. Ráno 
jsem se nasnídal a pomáhal mamince. 
Odpoledne jsem šel na rybník. Přišel 
jsem brzy a  napsal si úkoly. V  pátek 
jsem pomáhal mamince péci cukro-

ví. V sobotu byl Štědrý den. Ráno o 8. 
hodině jsme šli na mši svatou. Potom 
maminka dělala závin. Před polednem 
dělala vánočky. Bratři strojili stromek. 
Odpoledne jsme se koupali. K  veče-
ru vařila čaj. O  půl šesté jsme veče-
řeli. Na stole jsme měli: čaj, vánočku, 
cukroví, jablka a závin. Po večeři jsme 
dávali vánočku také dobytku. Když 
jsme přišli, právě troubil pastýř. Ma-
minka mu dala výsluhu. Potom jsme 
šli do světnice. Tam jsme měli okrášle-
ný stromek. U  stromku jsme zpívali.  
O  12. hodině jsme šli na půlnoční. 
V neděli dopoledne jsem byl v koste-
le. Odpoledne jsem byl s mladším bra-
trem doma. V  pondělí ráno jsem byl 
v kostele. Odpoledne jsem byl v lout-
kovém divadle. V  úterý a  ve čtvrtek 
jsem byl nemocen. V  pátek dopoled-
ne jsem si hrál s mladším bratrem. Od-
poledne jsem byl u babičky. V sobotu 
jsem byl na rybníce. Odpoledne jsme 
se koupali. O  4. hodině jsme šli do 
kostela. V  neděli byl Nový rok. Ráno, 
když přišel tatínek z kostela, přál jsem 
mu. O  10. hodině jsem šel do koste-
la. Odpoledne o 2. hodině jsem šel do 
kostela. Po kostele jsem byl v orlovně 
na loutkovém divadle. Potom jsem byl 
sám doma. V  pondělí jsem se připra-
voval do školy.

Anežka Jurková, 5. šk. rok, 1933: 
Ráno maminka zadělala na vánočku. 
Těsto dala kynout. Když bylo vykynu-
to, dala je péci. Maminka dělala také 
cukroví. Odpoledne maminka stavě-
la betlém. Potom jsem s  maminkou 
krášlila stromek. Maminka dávala na 
stromek skleněné baňky, čokoládové 
cukroví ve staniolu zabalené a  peče-
né cukroví. Večer jsme se šli podívat, 
jak muzikanti hráli po dědině a  pas-
týř před nimi práskal karabáčem. 
Lidé dávali pastýřovi výslužku nebo  
peníze. 

Připravila Marta Klanicová
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Dovolte mi vzpomínku na telnic-
kého občana Jana Hrdličku, který 
padl 25. srpna 1944 při náletu v Brně 
na Cejlu. Bydleli jsme tehdy s  rodiči 
u  nich v  domě na bytě, mně tehdy 
bylo jedenáct a půl roku. Je to taková 
zajímavá historie. Alois a  Jan Hrdlič-
kovi byli bratři, Lojzík o rok starší (byl 
to otec nám všem známého řidiče au-
tobusu Lojzíka Hrdličky). Alois byl pů-
vodně vyučený knihař a  totálně na-
sazený v  Německu na nucené práce. 
Celkem dvakrát utekl, poprvé se ješ-
tě vrátil do Německa, ale po druhém 
útěku už zůstal v Telnici. Vědělo se, že 
utekl a někde se tu skrývá. Nikdo ale 
nevěděl, kde je. Určitě se neschovával 
u  nás v  domě, to jsme věděli. Snažil 

VZPOMÍNKY NA JANA HRDLIČKU A POSLEDNÍ VÁLEČNÉ DNY

Pohřeb Jana Hrdličky

Den před zabíjačkou tatínek brousí 
nože, tetička vaří kroupy, maminka 
drhne nádobí. Druhý den brzy ráno 
vstaneme a  dáme vařit vodu. Když 
voda vaří, vytáhnou bratři s tatínkem 
vepře a bratr ho zapíchne. Pak ho dají 
do necek a očistí. Když je očištěný, po-
věsí ho a  tatínek vykuchá. Vnitřnosti 
se operou a dají se vařit. Střeva se vy-
perou a dělají se jelita. Do krve se dají 
kroupy, maso, sádlo, polévka a koření. 
Dobře se to promíchá a nadívají se je-
lita. Pak se dají vařit. Když jsou uvaře-
ná, dají se vychladit. Bratři krájí sádlo 
na kousky. Druhý den ho vyškvaříme. 

V. Boučková, 5. šk. rok, 1933: Den 
před zabíjačkou šla maminka ke kupci 
a  koupila všelijaké koření. Večer ma-
minka uvařila kroupy. Tatínek si na-
brousil nože. Ráno k  nám přišel strý-
ček. O  osmé hodině šla maminka do 
chléva a  vyhnala vepře na dvůr. Po-
tom tatínek se strýčkem vepře svalili 
a  zapíchli jej a  opařili. Pak seškrabali 
štětiny. Potom pověsili na trám. Tatí-
nek pral vnitřnosti. Maminka s  tetič-
kou vařily guláš. Já jsem šla pro pivo. 
Odpoledne tatínek se strýčkem dělali 
jitrnice a  tlačenky. Uvařené tlačenky 
maminka zatížila. Druhý den mamin-
ka škvařila sádlo.

Josefa Mifková, 1. února 1933: Za-
bíjeli jsme vepře. Před zabíjením jsme 
všechno k zabíjačce nakoupili. Na za-
bíjačku pozval tatínek sousedy. Ráno 
maminka ohřála vodu. Potom k  nám 
přišli sousedi. Vepře vyhnali na dvůr. 

Tatínek si na něho sedl a jel s ním po 
dvoře. Potom ho sousedi povalili a za-
bili. Strýček Šufr přinesl necky. Vepře 
dali do necek, opařili ho a očistili. Po-
tom ho pověsili a vnitřnosti vykuchali. 
Potom maso dali vařit. Střeva očistili. 
Maminka o  devíti hodinách uvařila 
čaj. Najedli jsme se a zase dělali svou 
práci. Mně začala bolet hlava. Šla jsem 
si lehnout. Strýček Šufr mně začal zpí-
vat: „Z hluchosti volám já, stovka bude 
zase má, Angr jenom třetinu, protože 
nemá rodinu!“ Odpoledne jsme dělali 
jitrnice. Druhý den jsme škvařili. 

Božena Chudáčková, 8. šk. rok, 
1933: Den před zabíjačkou nosím 
vodu. Maminka umyje škopky, hrnce 
a  necky. Tatínek brousí nože. Potom 

jdu koupit kroupy a potřeby k zabíjač-
ce. Ostatní loupou česnek a cibuli. Brzo 
ráno maminka ohřeje vodu. O  sedmi 
hodinách tatínek vyžene vepře z chlé-
va. Zavede ho na mlat a povalí. Pomo-
hou nám tetička a  strýček. Maminka 
drží s  tetičkou zadní nohy a  strýček 
přední. Tatínek píchá. Já chytám krev. 
Nejmladší bratr v  kuchyni pláče, aby 
ho nezabíjeli. Ale až je vepř v neckách, 
píchá ho šídlem. Vepře dáme do ne-
cek a očistíme. Potom ho pověsíme na 
trám. Tatínek se strýčkem prase vyku-
chá. Já s tetičkou peru střeva. Mamin-
ka vaří guláš. Po obědě děláme jelita. 
Tatínek se strýčkem prase rozsekají. 
Sádlo pokrájí a maso naloží do škop-
ku. Druhý den škvaříme škvarky.

Připravila Marta Klanicová
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se svůj útěk dobře maskovat: byl do-
hodnutý se svými kamarády, kteří 
s  ním pracovali v  Německu (Ameri-
čan, Francouz a  Čech), že mu budou 
krýt záda. Posílali jeho jménem domů 
do Telnice dopisy, ve kterých psali 
o tom, jak úspěšně přežil nálet, jak se 
mu tam daří a že je rád, že je naživu. 
Na konci každého dopisu bylo známé 
heslo: „Jsem živ a zdráv!“. V té době se 
na jeho rodinu zaměřili nacisti, kte-
ří chodili pravidelně na kontroly do 
jejich domu – vlastně do stejného 
domu, kde bydlela naše rodina. Avšak 
jim ještě navíc pomáhal telnický čet-
ník Kloc, který pracoval v Sokolnicích 
na četnické stanici. Ten je vždycky 
včas upozornil, že přijde německá 
kontrola, aby se připravili. Pokaždé 
jim ukázali tyto dopisy, které měli 
přesvědčit Němce, že Alois Hrdlička 
je vlastně pořád v  Německu. Proč to 
ale píšu? Když Alois podruhé utíkal 
z  Německa, po cestě vyprávěl růz-
ným lidem (např. železničářům) vy-
myšlenou historku, že jede domů na 
pohřeb svého bratra. Když se objevil 
v Telnici, potkali ho na cestě z nádraží 
kluci Danielovi a  zeptali se ho, jestli 
jde bráchovi na pohřeb. On se divil, 
jak tuhle historku znají, když to říkal 
jenom lidem, které potkal na cestě 
domů ve vlaku. Bohužel však zjistil, že 
je to smutná pravda. Už si nepamatu-
ju, jestli měl odvahu se toho pohřbu 
zúčastnit, protože na něj přišlo hodně 
lidí. Protože bylo velké horko a  po-
hřeb se konal poměrně dlouho poté, 

co Jan Hrdlička v  Brně zemřel, bylo 
potřeba jej co nejdříve pohřbít. Pan 
děkan Šťastný obstaral církevní obřa-
dy v  domě Hrdličkových (bez rakve) 
a  vykropil celý dům. Poté se průvod 
bez rakve vydal přímo na hřbitov. 
Obyčejná, z  desek ztlučená dřevěná 
rakev, na něj teprve čekala v márnici 
(v zadním rohu hřbitova), tam ho do 
ní položili a  rakev uložili do hrobu.  
Do kostela se vůbec nešlo. Byl to vel-
ký pohřeb.

Nakonec jsme zjistili, že se Alois  
Hrdlička skrýval v  domě Františka  
Punčocháře st. na dnešní ulici Brněn-
ská. Mladý František Punčochář byl 
taky původně totálně nasazený v Ně-
mecku a taktéž utekl domů. Oba mla-
díci byli ukryti na hůře tohoto domu 
č. p. 279. V případě Aloise to bylo od 
srpna 1944 až do března 1945. Po 
celou tu dobu nechávala paní Anna 
Punčochářová oba kluky vyrábět dět-
ské hračky, aby měli nějakou zábavu 
a  peníze. Ty pak odevzdávala svému 
zaměstnavateli jako svoje vlastní vý-
robky a z  těchto peněz mohli žít. Pro 
Aloise to muselo být náročné, protože 
byl náruživý kuřák a  jistě nemohl na 

hůře vůbec kouřit. V březnu a dubnu 
už jsme se pak většinou skrývali všich-
ni ve sklepech. Alois se pak ukrýval 
se svou rodinou u  Sekaninů ve skle-
pě na ulici Draha. My jsme se byli ve 
sklepě u  Sklenářů, protože naše ma-
minka k  nim chodívala pracovat, tak 
nás ukryli u sebe. Těmto Sklenářům se 
říkalo „vrchní“, je to rodina Bartolomě-
je Sklenáře. Po válce si Alois Hrdlička 
se všemi třemi kamarády dopisoval, 
s Čechem ze Žlutic se i navštěvovali. 

Ještě pár slov k  posledním váleč-
ným dnům. Ukrývali jsme se u „vrch-
ních“ Sklenářů, 24. dubna ve 12 hodin 
se najednou dveře do sklepa otevřely: 
ruský voják měl v ruce samopal a ptal 
se: „German jest?“ Dali jsme ruce 
vzhůru a pan Sklenář řekl, že jsme tu 
jen Češi. U  Sklenářů stála venku pol-
ní kuchyň, Rusové jim zabili několik 
slepic a uvařili polévku, nám dali taky. 
Rusové vynášeli z  domu pytle s  obi-
lím. Naše maminka na jednoho Rusa 
volá: „Kam to neseš? Dej to zpátky, 
tím budeme set!“ A Rus to šel oprav-
du vrátit. Na naší ulici (tehdy Tyršova, 
dnes Za sokolovnou) na rohu u  Hrd-
ličků měli Rusové provizorní lékárnu. 

Na mlácení před stodolou rodiny Sklenářových („vrchních“, tj. mezi dnešní-
mi ulicemi V dědině a Růžová). Druhá polovina třicátých let 20. století. Stojí-
cí dospělí zleva: Marie Sklenářová (roz. Bartáková), Marie Šafaříková, Marie 
Svobodová (roz. Lukešová), Klára Kuklová, Tomáš Šufr, Albína Tichá, An-
tonín Sklenář, paní Sekaninová, Marie Konečná (roz. Vondrušková), Julie 
Hrdličková (roz. Tulisová), Marie Burdová, Alžběta Punčochářová (roz. Maš-
talířová). Děti v  přední  řadě v  podřepu: Zdena Sklenářová, Ludmila Sklená-
řová, Zdeněk Konečný (bratr paní Böhmové – sedí na kolenách), Stanislava 
Böhmová (roz. Konečná), Alois Konečný (bratr paní Böhmové), Jan Sklenář  
(otec Bartoloměje Sklenáře).

Jan Hrdlička a František Punčochář
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Při hledání mých předků v matrikách 
a dalších archivních dokumentech jsem 
objevoval celou řadu zajímavostí, které 
se týkaly života nejen mých předků, ale 
i jiných obyvatel obce a také rozvoje Tel-
nice a života tehdejších obyvatel.

Po skončení třicetileté války v  roce 
1648, která zasáhla i  Telnici, bylo z  30 
gruntů osídleno 19 a 11 zůstalo neosíd-

lených. Z obce odešla během války část 
dřívějších obyvatel a doplnili je až mno-
hem později nové rodiny. Útěk někte-
rých rodů se netýkal jen Telnice, ale i  ji-
ných vesnic, způsoben byl velmi těžkými 
podmínkami života vesnického obyva-
telstva, kterým válčící vojska brala živo-
bytí, často poničila i  jejich příbytky a co 
nesebralo vojsko, bral majitel panství.

Teprve v  letech 1657 až 1673 byly 
prázdné grunty dosídleny a  posta-
veny nové usedlosti na celkový stav 
domů 40, včetně radnice a  školy. Ani 
v následujících letech nenastal žádný 
prudký nárůst obyvatel a  usedlostí, 
v  tabulce uvádím demografický vý-
voj obce Telnice během posledních  
250 roků:

ROZVOJ TELNICE OD POLOVINY 18. STOLETÍ DO DNEŠKA

V  listopadu 1976 se do finále televizní 
soutěže „Zpívá celá rodina“ probojovaly 
dvě telnické rodiny – Žemlovi a Jahodovi 
(vzájemně spřízněné). Za Jahodovic rodi-
nu zpívala matka Marie Jahodová a  syn 
Antonín Jahoda, za Žemlovy to byla dce-
ra Marie Žemlová, roz. Jahodová, a vnuk 
Jaroslav Žemla. Telničtí zaznamenali ve 
finále obrovský úspěch – obsadili 1. mís-
to! V  Československé televizi se finálový 
pořad poprvé vysílal 4. února 1977.

Tehdy v Telnici, myslím, každou sobo-
tu a neděli promítalo kino. A když měla 
být ve finále televizní soutěže „Zpívá 
celá rodina“ naše telnická rodina Jaho-
dových, kino ten den kvůli tomu nepro-
mítalo. Všichni se dívali na televizi a byli 
zvědaví, jak to dopadne. Já jsem jezdila 
s Mařenkou Jirgalovou, to byla sestřeni-
ce maminky bratrů Jahodových Marie, 
a ona mi prozradila, že tu soutěž vyhráli 
a taky co budou zpívat, ale abych to ni-
komu neříkala. (Vysílalo se to ze zázna-
mu). Řekla jsem to jen svému manželo-
vi. Ten nemeškal a  v  práci to řekl chla-
pům, kteří byli shodou okolností spolu-
žáky maminky Marie Jahodové. Jak se 
to její spolužák z  Chrlic dozvěděl, řekl 
manželovi: „Neměl jsi mi to vůbec říkat! 
Až se na to budu dívat, nebudu z toho 

mít žádnou radost!“ A to tehdy byla vel-
ká sláva! Rodina Jahodova televizní sou-
těž „Zpívá celá rodina“ opravdu vyhrála. 
Chlubili jsme se s tím všude v okolí a ne-
jenom tam. Byli jsme na ně všichni hrdí. 

Vážím si jich dodnes jako dobrých lidí 
a dobrých zpěváků. A taky si myslím, že 
se všem bude to cédéčko, které teď na-
točili, skutečně líbit (viz str. 10).

Stanislava Böhmová

Oni se ale začali 9. května brzy ráno 
stěhovat. Měli tam koně a menší vůz, 
začali nakládat. Říkali, že se Němec 
vrací. Major Alexander z  Moskvy (byl 
to hodný člověk) nám ukazoval fotku 
své šestileté dcery. Lákal nás, že máme 
jet do Moskvy studovat. Nikam jsme 
jet nechtěli. Za chvíli ale přišla Rusům 
zpráva, že to byl falešný poplach, že se 
Němec nevrací, naopak že byl vyhlá-
šen mír. Všichni z  naší ulice vyšli ven 
a byli jsme rádi, že už je to tu. Začaly 
zvonit zvony v  Měníně a  za chvíli na 
to pak zvony v Újezdě. Tatínek Zdeny 

Lattenbergové, pan Vojtěch Sobotka 
tehdy povídá: „Děcka, všude zvoní 
zvony, jenom v  Telnici nezvoní. Běž-
te k „Lambertům“ (Konečným) a  řek-
něte jim, že je mír, ať jde zazvonit na 
zvony.“ Já a  Draha Vágnerová (dnes 
Vykouřilová) jsme letěli zadem kolem 
sokolovny, okolo laviček na Augar-
tech k Lambertům. Tetka Lambertová 
spávala vždycky na truhle a  obleče-
ná. Zaklepali jsme na okno. Ona na 
nás zhruble vykřikla: „Co je?!“ A  my: 
„Tetko, máte jít zvonit!“ Ona začala 
sprostě klet (ta sprostá slova vyne-

chám): „Kdo zas umřel?“ Řekli jsme ji, 
že je mír a ona: „Tak to teda ja!“ A než 
jsme se vrátily do naší ulice, už zvony  
zvonily. 

Tetka říkala, že když šla zvonit, na-
razila v rozbité věži telnického kostela 
na mrtvého ruského vojáka, překroči-
la ho a  šla zvonit. Před tím totiž pro-
běhla přestřelka s  letadlem, kterou 
jsme všichni slyšeli. Později jsme se 
dozvěděli, že toho ruského vojáka 
údajně zabil český „civil“. Kdo to byl, 
to dodnes nevíme.

Vzpomínala Stanislava Böhmová

NA JAHODOVY JSME BYLI VŠICHNI HRDÍ! 
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Rok 1761 1811 1861 1911 1961 2011

Domy 46 54 78 153 315 448

Počet obyvatel 384 415 589 838 1379 1458

Průměrný počet obyvatel na dům 8,3 7,7 7,6 5,5 4,4 3,3

Narozených dětí celkem 15 13 31 29 x 14

z tohoto počtu

– dvojčata 0 dvoje 0 0 x x

– zemřelo do jednoho roku věku 13 2 3 5 x x

– narozeno mrtvé dítě 1 0 0 0 x x

– bylo nemanželské s uvedením otce 0 0 1 1 x x

– bylo nemanželské bez uvedení otce 0 1 1 1 x x

Potraty x x x x x 5

Uzavřené sňatky 3 3 6 13 x 5

Rozvody 0 0 0 x x 4

X –  údaje nejsou k  dispozici, pro rok 1961 nejsou veřejně dostupné matriky, potraty a  rozvody nebyly ve statistikách  
sledovány, přestože se uskutečňovaly
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Co z  údajů v  tabulce vyplývá a  co 

nemůže tabulka vyjádřit?
l  Nárůst počtu obyvatel a  domů byl 

do roku 1811 velmi pomalý, příči-
nou byla zejména vysoká úmrtnost 
dětí. Nebylo výjimkou, že rodina 
měla více než deset dětí, z nichž do-
spělosti se dožilo jen jedno či dvě 
děti. Nezvyšoval se počet obyvatel 
a nebyly tedy potřebné nové domy, 
v jednom domě běžně žilo i několik 
rodin.

l  K  mírně rychlejšímu nárůstu po-
čtu obyvatel a  počtu domů dochá-
zí mezi lety 1811–1861, snížila se 
úmrtnost dětí a  mladých lidí, na-
opak nepříznivě se tam projevuje 
v některých letech vysoká úmrtnost 
při epidemiích (roku 1831 řádila 
v Telnici cholera, která si vyžádala 47 
životů a  tatáž choroba v  roce 1849 
vzala život 12 lidem).

l  Rozmach Telnice zaznamenala mezi 
lety 1861–1911, kdy došlo k vyššímu 
nárůstu domů i  obyvatel, tam ale 
nepříznivě působí na nárůst obyva-
tel opět cholera (1866 zemřelo 34 
obyvatel), ale i  neštovice a  záškrt, 
tedy nemoci dnes běžně léčitelné, 
na které mladí lidé umírali.

l  Prudký nárůst jak obyvatel, tak 
i  domů je zaznamenán mezi lety 
1861 až 2011, zde se projevil nárůst 
životní úrovně obyvatelstva, dosa-
žitelnost neustále se zdokonalující 
lékařská péče, naopak nepříznivě 
působí „civilizační“ choroby – potra-
ty a nízký počet narozených dětí ze-
jména v posledních padesáti letech, 
kdy se ve většině rodin rodí jen jed-
no či dvě děti. V posledních několika 
letech to je odkládané rodičovství 
– děti se rodí rodičům až ve vyšším 
věku, než tomu bylo před třiceti lety 
a dříve. V  tomto období jsou výjim-
kou roky 1914 až 1918, kdy muži byli 
na frontách 1. světové války a  jen 
z Telnice se jich domů nevrátilo 28, 
někteří padli, zemřeli v lazaretech na 
následky zranění či zemřeli v zajetí.

l  S  rostoucí životní úrovní obyvatel-
stva neustále klesá průměrný počet 
obyvatel v domech a na počet oby-
vatel klesá porodnost.
Na nejstarší katastrální mapě Tel-

nice z  roku 1825, je vidět, že vesnici 
v podstatě tvořila pouze dnešní ulice 
V dědině a několik domů na dnešním 
Masarykově náměstí, na dnešních 
Drahách stály pouze domky číslo 94, 
95, 96, dále panská stodola, obecní 

sýpka a  panská hospoda (patřila ma-
jitelům sokolnického panství), v dolní 
části Telnice pak ještě mlýn.

Teprve na mapě z  roku 1872 jsou 
zaznamenány další domy na Drahách. 
V  té době ještě v  Telnici nebyly žád-
né zpevněné cesty, byly to všechno 
jen povozy uježděné plochy, za deš-
ťů rozježděné a  špatně sjízdné. První 
skutečnou silnicí v Telnici byla silnice 
mezi Brnem a  Klobouky, která byla 
vystavěna v  roce 1835 a  vedla přes 
dnešní Masarykovo náměstí a  Draha 
k  Žatčanům. V  dnešní ulici V  dědině 
byla vybudována na náklady obce 
zpevněná silnice až v roce 1908.

Prostor mezi potokem a  bývalým 
mlýnským náhonem, kde je nyní soko-
lovna a hřiště, byl využíván až do roku 
1880 jako vojenská jízdárna a „stání“ 
pro dobytek, který se tam vyháněl na 
pastvu. Dále na téže straně zbývající 
volná plocha ohraničená mlýnskou 
strouhou od mlýna až k cestě do Brna 
býval vrbový háj. Na protější straně 
podél cesty byl akátový hájek. V pro-
storu vojenské jízdárny stávala socha 
sv. Jana Nepomuckého, jež sem byla 
r. 1838 přestěhována z  prostoru za 
dnešní autobusovou čekárnou a před 
faru se přestěhovala během výstavby 
areálu Sokola. Výstavba domů v  této 
lokalitě započala teprve v  roce 1921 
stavbou domu číslo 180.

Ulice Draha (název „Draha“ byl po-
užíván pro širokou travnatou cestu, 
k vyhánění dobytka na pastvu) se za-
čala rozrůstat o  další domy po roce 
1850 a zástavba po obou stranách po-
kračovala až do roku 1900, kdy skon-
čila u  kříže (u odbočky z  ulice Draha 
na dnešní ulici Novou). Další zástavba 
směrem k Měnínu pak pokračovala až 
od třicátých let dvacátého století. 

Dnešní Palackého ulice, dříve Ná-
dražní vznikla v roce 1916 postavením 
domu číslo 166 a  pokračovala v  roce 
1924 přestavbou dřívějšího lihovaru 
na orlovnu a následně výstavbou dal-
ších domů v této vznikající ulici.

Nynější Nádražní čtvrť vznikla krát-
ce před 1. světovou válkou. První dům 
č. 154 byl postaven proti nádraží roku 
1908. Býval tam poštovní úřad „Sokol-
nice“ až do roku 1923. Další domy – 
osm vilek u cesty do Sokolnic, počína-
je číslem 163 – byly postaveny v roce 
1912 a další domy pak byly stavěny až 
po 1. světové válce.

Výstavba domů v Růžové uličce za-
počala v dolní částí někdy v roce 1876 

v horní části pak pokračovala až v roce 
1900 postavením domu číslo 142. Ani 
v  této uličce nebyla zpevněná cesta, 
ale něco jako polní cesta, tu oddělo-
vala akátová alej od chodníku (pouze 
vyšlapaná stezka), který vedl podél 
stodol. Stromy byly vykáceny při elek-
trifikaci obce.

V  roce 1927 byla zahájena elektri-
fikace obce vybudováním páteřních 
rozvodů po obci. Do jednotlivých 
domů byla připojována elektřina pou-
ze na žádost a  náklady majitele, ne 
však všichni ji chtěli, zejména starší 
lidé se elektřiny báli a nedůvěřovali jí, 
takže k plné elektrifikaci obce dochá-
zelo postupně, do některých domů 
byla zavedena snad až po 2. světové 
válce.

V  roce 1868 byla budována trať 
Brno–Přerov, v následujícím roce pro-
jel stanicí Sokolnice první vlak. Lidé 
z  Telnice se na nádraží dostávali po 
polní cestě, která v  době dešťů byla 
značně rozbahněná a  jak chodci, tak 
také povozy se snažili největším ka-
lužím vyhnout a  v  cestě pokračovali 
přes přilehlé pozemky, tak se v  roce 
1903 obecní rada rozhodla vystavět 
na nádraží silnici, pro jejíž výstavbu 
byla nucena vykoupit části soused-
ních pozemků a  postoupila je silnič-
nímu výboru, který výstavbu zajistil. 
Další silnicí, na jejíž výstavbě se po-
dílela značným finančním obnosem 
i  obec Telnice, byla silnice spojující 
Telnici s Otmarovem, vystavěná v roce 
1926 až 1927. 

Jinak, co se cest v Telnici týká, všech-
ny byly šotolinové, první asfaltová sil-
nice v  Telnici byla vybudována tepr-
ve po skončení druhé světové války 
v roce 1948 a byl to průtah obcí z Brna 
do Hodonína.

Hřbitov byl až do roku 1793 okolo 
kostela, teprve v  tomto roce byl ote-
vřen hřbitov za kostelem, tam kde je 
dnes, který se postupně rozšiřoval.

Rozepisovat se o nové výstavbě ne-
budu, určitě ji znáte sami lépe než já. 
K  sepsání tohoto článku jsem využil 
veřejně dostupných informací z  ma-
trik narozených, sezdaných a  zemře-
lých, dále z dostupných údajů sčítání 
obyvatel a domů. Rovněž jsem někte-
ré informace čerpal z  Obecní kroniky 
sepsané Františkem Pernou ve dvacá-
tých a  třicátých letech minulého sto-
letí. 

V Havířově v listopadu 2017
Arnošt Špánek, telnický rodák
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Ke žním vždy patřil také náš ryb-
ník, který plnil svůj účel. V  době žní 
u  něho stávalo v  místech dnešního 
parku několik mlátiček, kde se mlátilo. 
Přestože byl rybník bohatě zaprášen, 
tak jsme se tam koupali. Starší obča-
né si pamatují, že v  rybníce se plavi-
li koně, tažné krávy, umývaly vozy, 
taktéž plavaly lejty na močůvku, aby 
se zatáhly. Plavala tam hejna hus, ka-
chen a  byli tam také pořádní kapři. 
Na stání pobývaly kozy. Na tyto doby 
byl náš rybník vždy dobře připraven. 
Postaral se o  to splávek se zvednu-
tým stavidlem na Zlatém potoce. Po-
vrch rybníka byl napuštěn a zprůtoč-
něn. Poblíž místa tohoto zaniklého 
splávku má dnes stání na kombajn  
pan Blaženka. 

Co víme o  našem rybníku? První 
zpráva o  něm pochází z  roku 1754. 
V obecních účtech z tohoto roku je po-

TELNICKÝ RYBNÍK

Současná podoba opatského chrámu 
sv. Petra a Pavla v Rajhradě

BOUŘE V SRPNU 1942

Rajhradský klášter v 30. letech 20. století se svými původními věžemi

Léto je už sice letos za námi, ale 
i  v  zimě si můžeme připomenout, jak 
to dříve bývávalo o  žních. Říkávalo se: 
„Když dlouho neprší, každá kapka bývá 
dobrá, ale o žních ne.“ Bývalo pravidlem 
a říkalo se také: „Když to pustí Blučiňák 
nebo Pracák, vždy to stojí za to.“ Jako 
tenkrát, 3. srpna 1942 po poledni. Tem-
né mraky s vydatným deštěm a povět-
řím přišly opět od Blučiny. Toto počasí 

se podepsalo v celém okolí a též v naší 
vesnici. Tenkrát byly žňové práce v  pl-
ném proudu, seklo se, vázalo se, sváželo 
se, mlátilo se. Ale vydatná bouře s  po-
větřím to změnila během krátké chvíle. 
V Rajhradě strhla klášterní věže i s leše-
ním. Zničené původní báně byly nahra-
zeny stříškami, které dodnes ruší barok-
ní styl klášterního areálu (viz fotografie). 
Neposečené obilí bylo pováleno, pose-

čené hromádky rozmetány a  mandele 
se snopy taktéž. Sem tam vyvracené 
stromy. Na některých domech naruše-
né střechy, chyběly tašky a  na věži na-
šeho telnického kostela byla nahnutá 
korouhvička.   Ladislav Kořalník
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TELNICKÉ AKCE OD VÁNOČNÍ DOBY DO KONCE ÚNORA

DATUM NÁZEV AKTIVITY POŘADATEL MÍSTO

17. prosince Vánoční výstava ZŠ  a MŠ Telnice Přístavba ZŠ

20. prosince Vánoční trhy HD Pub Areál Sokola

20. prosince Výlet na vánoční divadelní  
představení Saturnin Obec Telnice a ND Brno Brno

26. prosince Štěpánský turnaj ve stolním tenise TJ Sokol Telnice Sokolovna

26. prosince Turnaj jednotlivců v kuželkách Orel jednota Telnice Orlovna

30. prosince Tenisový turnaj Telnice Open Obec Telnice Sportovní hala

30. prosince Silvestrovská party pro děti Orel jednota Telnice Orlovna

6. ledna Tříkrálová sbírka Charita ČR  
a Orel jednota Telnice Telnice

9. ledna Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě

15.–20. ledna Škola v přírodě (1.–3. třída) ZŠ Telnice Kuklík na Vysočině

20. ledna Maškarní bál pro celou rodinu TJ Sokol Telnice Sokolovna

21. ledna Dětské karnevalové radovánky TJ Sokol Telnice Sokolovna

23. ledna Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě

23. ledna Zahájení turnaje Winter Cup 2018 Fotři Telnice Sportovní hala

26. ledna Orelský ples Orel jednota Telnice Orlovna

26. ledna Výroční členská schůze JSDH JSDH Telnice Bude upřesněno

27. ledna Divadelní představení Dámský krejčí Obec Telnice a Divadelní 
spolek Slavkov u Brna Sokolovna

27. ledna Dětský turnaj v malé kopané TJ Sokol Telnice Sportovní hala

28. ledna Ministrantský florbalový turnaj Děkanství modřické Sokolovna a sportovní hala

10. února Ostatkový průvod JSDH Telnice Telnice

11. února Tradiční krojované ostatky Orel jednota Telnice Orlovna

13. února Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě

17. února IX. sportovní ples Oddíl házené TJ Sokol Telnice Sokolovna

18. února Házená muži II. liga: Telnice vs. Maloměřice Oddíl házené TJ Sokol Telnice Sportovní hala

27. února Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě

• 

ložka: 5 zlatých, jež byly zaplaceny do 
Pozořic za ryby. Bezpečně to víme až 
z  roku 1817, kdy se rybník uvádí jako 
obecní majetek a  dává metrák ryb za 
rok. Roku 1857 až 1860 byl pronajat za 
7 zlatých ročně, pak byl ve správě obce, 
vylovené ryby byly prodávány obča-
nům. Roku 1927 byl pronajat panu 
Jahodovi č. p. 55 veřejnou dražbou 
za 1 410 korun. Rybník byl ještě mno-

hokrát upravován, vyváženo bahno, 
prohlubován a  byly zpevňovány hrá-
ze. Tyto úpravy si pamatuji čtyřikrát. 
Jak rybník vznikl, to přesně nevíme, 
jen se domníváme. Staré domy byly 
tehdy z „koťárů“, tj. vepřovic, nepále-
ných cihel, jež byly vyráběny v místech 
kolem našeho rybníka. Hliněná stráň 
nad rybníkem směrem k  nové ulici 
tomu nasvědčuje. Byla tam asi veřejná 

cihelna: kdo potřeboval hlínu, bral si  
z obecního. 

Též se domníváme, že jako zdroj 
materiálu pro dřívější výrobu vepřovic 
sloužil kdysi i bývalý areál první orlov-
ny. Ale víme, že v naší vesnici bývaly tři 
cihelny: Sedláčkova, Mrkvicova a Králo-
va. Rybník tedy mohl kdysi vzniknout 
odebíráním hlíny na výrobu cihel.

Ladislav Kořalník 
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Obec Telnice a Divadelní spolek Slavkov u Brna
srdečně zvou 

na situační komedii podle Georgese Feydaua

v sále telnické sokolovny
sobota 27. ledna 2018

od 19:00 hod.
vstupné dobrovolné

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2018 
Štěstí a zdraví vinšujem Vám. 

Skupinky králů budou navštěvovat 
domácnosti v naší obci a koledovat        

 

Na setkání s Vámi se těší Orel 
jednota Telnice a všichni 

koledníci. 

Sraz koledníků bude v 9.30 na Orlovně. 
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Zajímá tě, jaké bude letos téma?  
Sleduj naše stránky www.oreltelnice.cz a vývěsky.  

od 17.00  
hodin 

Činnost organizace podporuje Obec Telnice. 

Přihlášení jednotlivců je možné provést e‐mailem na adresu: urednice@telnice.cz, nebo osobně na 
obecním úřadě v Telnici anebo telefonicky: 544 224 410. Startovné 100 Kč za hráče je třeba uhradit 

nejpozději do 7. prosince 2017 na pokladně OÚ v úřední době: Po, St, Čt  8‐18 h. 
Tenisové páry budou na místě spravedlivě nalosovány. Diváci mají tradičně vstup zdarma

a jsou jako vždy srdečně vítáni. Přijďte s námi zakončit tenisovou sezonu v domácí a pohodové 
povánoční atmosféře. Těšíme se spolu s vámi na milé přátelské sportovní rozloučení s rokem 2017.
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PRO CELOU RODINU
Vemte dedu, bábu, tátu, mámu, 

stréca, tetu, bráchu, ségru,
bratrance i sestrenice…
… a prijdte se pobavit

v karnevalových maskách.
Tešit se mužete na veselou

spolecnost, výbornou muziku,
souteže o šílené ceny,

zábavný program 
a tombolu... 

Vstupné: dospeláci 50 korun,
decka a mladí 10 korun.

Akce je urcena rodinám s mladéma
asi tak od II. stupne ZŠ,

vítány jsou aji páry bez decek 

TJ  SOKOL  TELNICE  VÁS  A  VAŠE  RODINY  SRDECNE  ZVE

SOBOTA 20. ledna 2018 - SOKOLOVNA TELNICE V 19 HOD.
Cinnost organizace podporuje Obec Telnice.

MAŠKARNÍ BÁL
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TJ Sokol Telnice                  
V       

zve všechny děti a jejich doprovod do sálu sokolovny, 
 

kde se v neděli 21.1.2018 v 15.00 hod uskuteční 
 

Dětské karnevalové radovánky 
   

Připraven je zábavný program a bohatá tombola   
            

 

 

 

 

       Akci finančně podpořila Obec Telnice 
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OREL JEDNOTA TELNICE VÁS SRDEČNĚ ZVE NA 

ORELSKÝ PLES 
2018 V PÁTEK 26. LEDNA  

VE 20.00 HOD. 
NA ORLOVNĚ 

K TANCI A POSLECHU HRAJE  
KAPELA KARLA PEŠLA 
NA PŘÍJEMNÝ VEČER VE VAŠÍ SPOLEČNOSTI 
SE TĚŠÍ POŘADATELÉ! 
REZERVACE VSTUPENEK NA TEL. 544 224 040  
NEBO E-MAILEM NA annah@oreltelnice.cz    
 

Orel jednota Telnice, Masarykovo nám. 7, Telnice 664 59  
www.oreltelnice.cz 

Sociální komise obce Telnice 
ve spolupráci s brněnským 
Centrem pro rodinu a sociální péči 
srdečně zve 
SENIORY 
na setkání s programem 

KLUB AKTIVNÍCH SENIORŮ
v klubovně Šatlavy, 
vstup budovou OÚ Telnice. 
Příspěvek na náklady: 20 Kč. 
Bližší informace získáte
u paní Marie Fialové 
tel.: 777 068 788.

v úterý 
9. ledna 2018
od 9 do 11 hodin
Téma setkání: 
Co očekávat od nového roku? KLAS

2018
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MINISTRANTSKÝ 
FL   RBALOVÝ 

TURNAJ

DĚKANSTVÍ MODŘICKÉ
zve srdečně

všechny ministranty
na tradiční

Turnaj se bude hrát již od 12:00 hod. v těchto věkových kategoriích: 
- v sokolovně 

- nejmladší – I. stupeň ZŠ (systém hry 3+1),
- ve sportovní hale 

- starší – II. stupeň ZŠ (systém hry 5+1),
- staří pardálové – SŠ, VŠ (systém hry 5+1).

Startovné činí 50 korun za každého ministranta, který se zapojí do hry. 
Přihlášky týmů prosím zasílejte nejpozději do 14. ledna 2017 na frantisek.kroutil@email.cz
S sebou si vezměte svačinu, vhodnou sportovní obuv do sportovní haly/sokolovny, florbalové 
vybavení (pro každého brankáře je povinná brankářská helma); nezbytné je, aby jednotlivé 
týmy měly společnou barvu dresů/triček. Děkujeme za pochopení. Občerstvení je možné si
také zakoupit v místní nekuřácké restauraci HD Pub.

Nezapomeňte si s sebou přibalit dobrou náladu a ducha fair-play 

Těšíme se na vás !

Činnost organizace podporuje 
Obec Telnice.

Termín konání:
sobota 27. ledna 2018

Čas konání:
od 8.30 do 14.00 hod.

Místo konání:
sportovní hala

Telnice

Věková kategorie:
děti nar. v r. 2003–2008

Systém turnaje:
bude určen na místě

Startovné:
500 korun/tým

Občerstvení:
dle vlastních možností

v místní restauraci

Termín přihlášení:
do 15. ledna 2018

Kontaktní údaje:
František Kroutil

frantisek.kroutil@email.cz
Tel.: 725 33 00 44

TJ Sokol Telnice
vás srdečně zve na

Dětský turnaj v malé kopané
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KALENDÁŘ SVOZOVÝCH DNŮ V ROCE 2018
LEDEN ÚNOR BŘEZEN

DUBEN KVĚTEN ČERVEN

ČERVENEC SRPEN ZÁŘÍ

ŘÍJEN LISTOPAD PROSINEC
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Třídění odpadu do popelnic:  Č  – černá (směsný komunální odpad) M  – modrá (papír)
 H  – hnědá (bioodpad)  Ž  – žlutá (plast, nápojový karton)
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Ž+M Ž+M Ž+M Ž+M

Ž+M Ž+M

Ž+M Ž+M

Č+H

Č+H

Č+H Č+H Č

Č+H Č+H

Č+H Č+H Č+HH

H

H H H

H H

H H

Ž+M Ž+M Ž+M Ž+M

Č Č Č



Článek o tomto obrazu Mariana Michellera naleznete v rubrice Společnost a kultura.



Obec Telnice vám přeje požehnané Vánoce  
 a vše dobré do nového roku

Vítězné práce v soutěži o nejkrásnější keramické  
ztvárnění znaku Telnice (viz článek v rubrice Společnost a kultura)




